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1. VRAGEN VAN DE LEDEN EN ANTWOOR-
DEN VAN DE MINISTERS

A. Vragen waarop werd geantwoord binnen de regle-
mentaire termijn (Regl. art. 74,3 en 4)

VOORZITTER VAN DE VLAAMSE EXECUTIE-
VE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
FINANCIEN EN BEGROTING

Vraag nr. 48
van 3 mei 1990
van mevrouw N. MAES

Vlaams buitenlands beleid - Initiatieven en resultaten

Op uitnodiging van de geachte Minister vond op 24
april 1990 de Tweede Conferentie van het Europa van
de Regio’s plaats. Hieraan namen een 36-tal regio’s,
gewesten, gemeenschappen, provincies en kantons uit
heel Europa deel.

Hierover zou ik van de geachte Minister het volgende
willen vragen.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

Werd er een beleid uitgestippeld om als regio actief
betrokken te worden bij de Europese besluitvor-
ming ? Zo ja, wat zijn de concrete hoofdlijnen van
dat beleid ?

Welke initiatieven werden er overwogen om de ei-
genheid van de Vlaamse Gemeenschap (en van an-
dere) verder kenbaar te maken in het buitenland ?

Werden er maatregelen genomen om de regio’s be-
ter in staat te stellen volwaardig te participeren aan
het internationaal gebeuren ?

De elf Vlaamse Ministers blijven zelf bevoegd voor
de inhoudelijke aspecten van het internationaal be-
leid in de domeinen waarvoor ze verantwoordelijk
zijn. Zijn zij betreffende dat buitenlands beleid on-
derworpen aan bepaalde richtlijnen ?

In 1985 sloot de Vlaamse Gemeenschap een samen-
werkingsakkoord af met de Duitstalige Gemeen-
schap. Werden reeds initiatieven genomen om met
andere regio’s dergelijke akkoorden af te sluiten ?

De internationale mediacampagne (verspreiden van
het Flanders-blad, advertenties in buitenlandse
kranten en tijdschriften) heeft tot doel Vlaanderen
in het buitenland beter kenbaar te maken. Welke
concrete resultaten heeft deze campagne tot op he-
den al opgeleverd ?

Antwoord

In antwoord op de vraag van het geachte lid van de
Vlaamse Raad deel ik het volgende mede.

1. De betrokkenheid van de regio’s aan het Europees
besluitvormingsproces is een van de hoofdpunten
weerhouden in de resolutie die met eenparigheid
van stemmen werd aanvaard op de Tweede Confe-

2.

rentie van het Europa van de Regio’s, gehouden te
Brussel op 24 en 25 april 1990. De resolutie werd
enerzijds zeer uitvoerig toegelicht in de Mededeling
aan de Vlaamse Raad van 3 mei 1990 en anderzijds
werd een afschrift ervan overgemaakt aan de Com-
missie voor Buitenlandse en Externe Aangelegen-
heden. Ik zal niet nalaten een afschrift rechtstreeks
aan het geachte lid over te maken.

In deze resolutie wordt zeer concreet gesteld dat in
de constitutie van een toekomstig Europa volgende
elementen moeten worden verwezenlijkt :

-

-

-

-

-

-

-

federatieve structuur met een opbouw op drie
niveaus :

1” de landen, gewesten en autonome gemeen-
schappen ;

2” de lidstaten ;
3” de unie ;

De beslissingsorganismen van elk van deze ni-
veaus dienen over een wetgevend en uitvoerend
orgaan te beschikken met eigen bevoegdheden ;

duidelijk volgens de beginselen van de subsidia-
riteit afgebakende verdeling van de bevoegdhe-
den tussen de unie, de lidstaten en - in overeen-
stemming met het nationale recht - de landen,
gewesten en autonome gemeenschappen ;

initiatiefrecht en recht op medewerking van de
landen, gewesten en autonome gemeenschappen
in het Europees besluitvormingsproces, voor
zover het hun rechten en belangen betreft ;

algemeen en gelijk stemrecht voor het Europees
Parlement, dat ook voor de gewesten een verkie-
zing van eigen afgevaardigden mogelijk maakt ;

sociale markteconomie, economische en mone-
taire unie alsook solidariteit in de gemeenschap-
pelijke sociale ruimte van Europa ;

waarborgen voor het volle respect van de taal-
kundige en culturele rechten ;

waarborgen voor en respect van de mensenrech-
ten.

De regio’s eisen daarenboven in de resolutie dat
volgende federale wensen in de verdragen van Ro-
me worden opgenomen : de formulering van het
subsidiariteitsprincipe, de rechtsbescherming van de
regio’s (rechtstreekse toegang tot het Europees Hof
van Justitie) en de mogelijkheid voor de lidstaten
een vertegenwoordiger van de regio’s als hun
woordvoerder in de Ministerraad aan te duiden.

De initiatieven om de eigenheid van de regio’s
kenbaar te maken zijn hoofdzakelijk terug te vinden
in de sub 1 vermelde wensen. Het feit dat de Vlaam-
se Gemeenschap de Tweede Conferentie van het
Europa van de Regio’s te Brussel heeft georgani-
seerd is op zichzelf reeds een element om haar ei-
genheid ten opzichte van de 100 miljoen vertegen-
woordigde Europeanen kenbaar te maken.

3. Het antwoord op deze vraag is reeds gegeven onder
de punten 1 en 2.
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Het internationaal beleid van de leden van de
Vlaamse Executieve in de domeinen waarvoor zij
functioneel bevoegd zijn, wordt geregeld via een
protocol inzake de wederzijdse relaties tussen de
Gemeenschapsminister bevoegd voor de externe be-
trekkingen en zijn collega’s. Hieromtrent wordt ver-
wezen naar het antwoord op vraag nummer 16 van
18 december 1989 van de heer W. Luyten.

Een samenwerkingsakkoord met de Franse Ge-
meenschap is in voorbereiding. Met de provincie
Québec (Cana a werd een entente afgesloten opd )
19 juni 1989. Volgende intentieverklaringen tot
hechtere samenwerking worden voorbereid :
a. met de regio Nord/Pas-de-Calais (Frankrijk)
b. met Baden-Württemberg (West-Duitsland)
c. met Nordrhein-Westfalen (West-Duitsland)

Het is praktisch onmogelijk om nu reeds de resulta-
ten San een mediacampagne te kwantificeren gezien
deze campagne loopt over het jaar 1990 met het
najaar als piek wat betreft de inlassing van de adver-
tenties. Een evaluatie zal gemaakt worden in het
voorjaar 1991.

Vraag nr. 50
van 14 mei 1990
van de beer F. VERMEIREN

Inleidende manifestatie FTI - Show

De genodigden op de inleidende manifestatie van de
vijfde Flanders Technology International (FTI) werden
vergast op een voorstelling, die in een belangrijke
Vlaamse krant als volgt werd beschreven :

,,Tierende oermensen, vervaarlijk vuurwerk, luid ont-
ploffende speelgoedbommetjes, goedkope acrobatie,
grote vrachtwagens en ritmisch tromgeroffel vormden
de belangrijkste ingrediënten van een mislukte happe-
ning in een ongezellige hall van Flanders Expo waar-
mee het startschot werd gegeven van de vijfde uitgave
van Flanders Technology International. Of hoe de
Vlaamse Gemeenschap, anno 1990, zich donderdag-
avond belachelijk maakte tegenover de eigen elite en
buitenlandse gasten”.

In dit verband vernam ik van de geachte Minister graag
het volgende.

1.

2.

3.

Van wie ging de idee van deze ,,show” uit ? Welk
was het bedrag dat ervoor werd uitgetrokken ? Wie
stond in voor de financiering ? Was hiervoor ook
commerciële sponsoring voorzien en voor welk be-
drag ?

Welke was de idee achter deze show en wat heeft
men getracht door het optreden van de ,,oermen-
sen” aan de genodigden diets te maken ? Was deze
show voorbereid en werd er vóór de eigenlijke op-
voering een herhaling gehouden ? Wie van de ver-
antwoordelijken van FTI heeft eventueel deze repe-
titie bijgewoond en welke was, na afloop, zijn com-
mentaar ? Heeft hij dit laten weten aan de leiding
van FTI ?

Wanneer werd besloten dit schouwspel op te voeren
en aan welke groep werd hiervoor een opdracht
toegekend ? Ging het om artiesten of circusmen-

sen ? Wie was de regisseur van deze ,,show” ? Welk
bedrag aan vergoedingen werd voor het optreden
van de figuranten toegekend ?

Antwoord

Tijdens de lanceringsmanifestatie van de campagne van
de vijfde editie van Flanders Technology International
werd een origineel spektakel opgevoerd waarbij de
symbolische vergelijking werd gemaakt tussen de bete-
kenis van het vuur voor de mens in de oertijd en de
betekenis van de technologische innovatie voor de mo-
derne mens.

Dit spektakel maakte deel uit van de lanceringscam-
pagne van FTI 1991 die door de Stichting FTI wordt
opgezet en de kostprijs van het spektakel, 300.000
frank, is te beschouwen als promotiekost voor FTI 1991
en wordt volledig gedragen door de Stichting FTI.

Het idee voor dit schouwspel werd eind 1989 begin
1990 geconcipieerd tesamen met de conceptie van de
totale promotiecampagne FTI 1991. De oorspronkelij-
ke conceptie werd in aanwezigheid van de verantwoor-
delijken van de Stichting FTI verder gedetailleerd, uit-
gewerkt, voorbereid en gerepeteerd. Alle bij het spek-
takel betrokken personen namen actief deel. Aan de
realisatie van deze produktie werkten volgende perso-
nen mee :

Coördinatie en concept :
Technische coördinatie :

Spektakelregie :
Pyrotechnische effecten :

Percussie :

Muziek :

Acteurs :

Jongleurs :

Vuurspuwers :

Stanislas
Leon Lama1 & Mi1 Van de
Zande
Nicole Eeckhout
Stanislas en Nicole
Eeckhout
Les Petites  Frappes
Mamadi Keita
Percussieschool van Brussel
Alain Gilbert  en Poney
Cross
Magie Land Théâtre
Pierrot Mol
Phillippe Deflandre en
B . Lacornare
Eddy Kzreptowski, Thierry
Craeye en de jongleurs van
1’Ecole  Sans Filet
Les Guss

VICE-VOORZITTER VAN DE
VLAAMSE EXECUTIEVE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ECONOMIE,
MIDDENSTAND EN ENERGIE

Vraag nr. 45
van 25 april 1990
van de heer A. DE BEUL

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik
door de overheid

Bij resolutie heeft de toenmalige Cultu urra ad voor de
Nederlandse Cultuurgemeenschap op 18 april 1978
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aanbevolen het gebruik van de publikatie Taalbeheer-
sing in de administratie (ondertussen Taalbeheersing
in de praktijk) door het personeel van overheids- en
gesubsidieerde instanties te bevorderen.

Mag ik vernemen of door de kabinetsmedewerkers en
de diensten die onder de geachte Minister ressorteren
gebruik wordt gemaakt van de bedoelde publikatie ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op de bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid meedelen dat het gecoördineerd antwoord
wordt verstrekt door de heer P. Dewael, Gemeen-
schapsminister van Cultuur.

Vraag nr. 46
van 26 april 1990
van de heer H. SUYKERBUYK

Studieopdrachten - Stand van zaken

Kan de geachte Minister mij meedelen hoeveel stu-
dieopdrachten sedert zijn aantreden als Gemeen-
schapsminister van Economie, Middenstand en Ener-
gie werden gegeven aan derden of aan de Gewestelijke
Investeringsmaatschappij voor Vlaanderen (GIMV)
met betrekking tot economie, energie, export, natuur-
lijke rijkdommen en wetenschappelijk onderzoek.

Per studieopdracht vernam ik graag :

1. datum van de gegeven opdracht en overeengeko-
men duur van de studie ;

2. naam en zetel van het studiebureau of instelling ;

3. object van de studie ;

4. overeengekomen honoraria.

Hoeveel en welke studieopdrachten zijn :

1. in het stadium van uitvoering ;

2. als eindrapport aan de Minister overhandigd ?

Antwoord

Het geachte lid gelieve hierbij een overzicht te vinden
van toegekende onderzoeks- en studieopdrachten se-
dert het aantreden van de Gemeenschapsminister.

Al de studies verlopen in nauw overleg met de bevoeg-
de administratie en hebben een beleidsvoorbereidend
en/of beleidsondersteunend karakter.

Lijst studieopdrachten

1 = titel project of studieopdracht

2 = verantwoordelijk persoon of instituut

3 = begin- en einddatum onderzoek

4 = totaal voorzien begrotingskrediet

5 = begrotingsartikel

A. 1.

B. 1.

2.

3.

4.

5.

c. 1.

2.

3.

4.

5.

6.

D. 1.

6.

E. 1.

2.

3.

4.

5.

6.

Milieu-investeringen en economische effecten in
de voedingssector

Bond Beter Leefmilieu

1 maart 1990 - 31 maart 1991

4.223.310 frank (inclusief BTW)

Artikel 60.01.03A, sectie 70, titel IV begroting
1989

Preventie en Industrieel Beleid in Vlaanderen

STEM

maand, vanaf datum ondertekening (voorzien 1 ju-
ni 1990)

3.272.500 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.20, sectie 66, titel 1 begroting 1990

Studie- en adviesnota betreffende het export- en
acquisitiebeleid in Vlaanderen

RUCA
Professor Doctor L. Cuyvers

1 september 1989 - 31 oktober 1989 - 2 maand

800.000 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.35.03, sectie 70, titel 1
begroting 1989

eindverslag werd neergelegd

Overeenkomst in verband met de opdracht tot het
opmaken van een studie- en adviesnota betreffen-
de het KMO-beleid in Vlaanderen

KMO-Studiecentrum (UFSAL-Brussel)

29 november 1989 tot 15 februari 1990

195.000 frank (exclusief BTW)

Artikel 12.24.03, sectie 70, titel 1
begroting 1989

eindrapport werd neergelegd

Stimuleringsprogramma voor impulsgebieden
Vlaanderen

GIMV

- 10 november 1989 : schrijven aan de GIMV
deze studieopdracht voor te bereiden

- 12 januari 1990 : schrijven met effectieve toe-
wijzing studieopdracht aan GIMV ; gezien de
dringendheid kon GIMV hiervoor studiebureau
engageren : na analyse van de desbetreffende
offertes werd de opdracht via de GIMV toege-
wezen aan PLI (Plant Location International)

- einddatum onderzoek : 28 februari 1990

4.998.000 frank (inclusief BTW)

Rollend Fonds GIMV

eindrapport werd gefinaliseerd
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F. 1.

2.

3.

4.

5.

6.

G. 1.

2.

3.

4.

5..

6.

H. 1

3.

4.

5.

6.

1. 1.

‘2.

3.

4.

5.

6.

J. 1.

Economische evaluatie van verschillende
sluitingsscenario’s van KS

KU Leuven - CES (Centrum voor Economi-
sche Studiën)

6. eindverslag werd neergelegd

Professor Doctor S. Proost

29 juni 1989 voor 21 dagen

100.000 frank (geen BTW)

Artikel 12.24, sectie 80, titel 1
begroting 1989

1. Windenergiepotentieel in Vlaanderen

2. Rijksuniversitair Centrum Antwerpen
(Professor J. Van Leuven)

3. 1 maart 1990 - 31 december 1990

4. 5.075.500 frank (inclusief BTW)

5. Artikel 12.21.01, sectie 71, titel 1
begroting 1989

eindverslag werd neergelegd

De betekenis van de KS-steenkoolwinning voor
de energie-economie van de Vlaamse Gemeen-
schap

REGASA CV - De heer A. Verbruggen

29 juni 1989 voor 21 dagen

142.800 frank (inclusief BnV)

Artikel 12.24, sectie 70, titel 1
begroting 1989

K.

L.

M.

1. Opmaken van een ontwerpdecreet voor het in-
voeren van een isolatienorm in Vlaanderen

2. VUB (Professor Van Loey)

3. 15 januari 1990 - 15 april 1990

4. 833.000 frank (inclusief BTW)

5. Artikel 12.21.01, sectie 71, titel 1
begroting 1989

6. eindrapport wordt gefinaliseerd

eindverslag werd neergelegd

Ontwerp-energiebeleidsnota voor het Vlaamse
Gewest
REGASA CV (Rationeel Economisch Gedrag
Aanmoedigen door Studie en Advies) - Thalia-
straat 71 - 2600 Berchem
Professor Doctor A. Verbruggen

29 maart 1989 tot juni 1989

214.200 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.20, sectie 71, titel 1
begroting 1989

1.

2.

3.

4.

5.

Opmerking : De studieopdracht werd goedge-
keurd en is nu voor vastlegging naar de administra-
tie (nog niet ondertekend)

N. 1.

eindrapport werd neergelegd

Rationeel Energiegebruiksbeleid in Vlaanderen

Centrum voor Energiebesparing en Schone Tech-
nologie
(Delft - Nederland - Ingenieur Potma)

15 januari 1990 - 15 maart 1990

1.239.504 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.21.03, sectie 71, titel 1
begroting 1989

0 . 1.

eindrapport werd neergelegd 2.

Onderzoek met betrekking tot het gevoerde be-
leid van rationeel energieverbruik in Nederland,
Denemarken en Frankrijk

ISECO

3.

4.
15 december 1989 - 15 maart 1990

1.245.000 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.21.03, sectie 71, titel 1
begroting 1989

5.

6. eindrapporten worden gefinaliseerd

Opstellen van een ontwerp van oppervlaktedelf-
stoffenplan voor Vlaanderen

VUB (Professor Paepe)

1 mei 1990 - 30 april 1991

3.500.000 frank

Artikel 12.20, sectie 66, titel 1
begroting 1990

Opdracht tot het opmaken van een ontwerp van
ontgrondingsdecreet

RUG - Professor Hubert Boeken

1 mei 1990 - 31 oktober 1991

2.915.500 frank

Artikel 12.20, sectie 66, titel 1
begroting 1990

Onderzoeksopdrachten Kwalitatief onderzoek
bij de exposanten van Flanders Technology In-
ternational en Enquête bij de deelnemers aan
FTI in Gent van 24 april tot 1 mei 1989

IIVO (Interuniversitair Instituut voor Vorming
en Ontwikkeling)
De heer 0. Steenhaut

Mei 1989, de eerste opdracht voor 8 maand, de
tweede voor 6 maand

4.499.000 frank, respectievelijk 1.932.800 frank
(exclusief BTW)

beide op artikel 12.24.03, sectie 70
begroting 1989
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P. 1.

2.

3.

4.

5.

Q. 1.

2.

3.

4.

5.

R. 1.

2.

3.

4.

5.

6.

s. 1.

2.

3.

4.

5.

T. 1.

2.

3.

4.

5.

u. 1.

2.

3.

Technology Assessment : algemene achtergrond
en evaluatie analyse van drie gezagvolle TA-
programma’s

International Forum for Biophilosophy
De heer G. Van Steendam

1 april 1990 - 30 september 1990 *

5.920.250 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.23.61, sectie 61
begroting 1990

Vergelijkend Onderzoek naar het Technologie-
beleid in Nederland, Frankrijk en Zweden en
toetsing van de conclusies van het onderzoek
aan het in Vlaanderen gevoerde beleid

Interuniversitair Instituut voor Vorming en Ont-
wikkeling ,
De heer 0. Steenhaut

1 april 1990 - 30 september 1990

2.860.000 frank (exclusief BTW)

Artikel 12.23.61, sectie 61
begroting 1990

Opportuniteit van deelname aan het JESSI-pro-
gramma  door Vlaamse bedrijven

GIMV
De heer R. Van Outryve d’ydewalle,  G. Van
Acker

duurtijd : 10 mandagen

250.000 frank

Rollend Fonds

eindrapport werd neergelegd

Onderzoek dat moet leiden naar een betere
coördinatie en communicatiestructuur in het sys-
teem van voortdurende vorming in de midden-
stand

Afgesloten met J. Baeyens

van 1 juli 1989 tot 30 januari 1990 (verlengd met
2 maanden)

2.415.000 frank (exclusief BTW)

Artikel 12.20.33, sectie 33

Onderzoek naar de problematiek van de reactie
van de middenstandsgroepen op de economische
crisis

AMSAB

van 1 augustus 1989 tot 31 januari 1990 (verlengd
met 2 maanden)

1.150.000 frank (geen BTW)

Artikel 12.20.33, sectie 33

Coördinatie onderwijs en andere vormen van
opleiding - Een vergelijkende studie in vijf
EG-landen

Europees Centrum voor Werk en Samenleving

5 maanden vanaf 1 februari 1990

4. 2.300.000 frank (geen BTW)

5. Artikel 12.20.33, sectie 33

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
RUIMTELIJKE ORDENING EN
HUISVESTING

Vraag nr. 148
van 23 april 1990
van de heer E. VAN ROMPUY

Kredieten sociale huisvestingsmaatschappijen - Arron-
dissement Halle- Vilvoorde

Kan de geachte Minister mij de omvang van de kredie-
ten meedelen die aan de maatschappijen voor sociale
woningen ter beschikking zijn gesteld in het arrondis-
sement Halle-Vilvoorde ?

Kan hij mij vergelijkbare cijfers bezorgen voor de an-
dere Vlaamse arrondissementen en de procentuele ver-
deling per arrondissement met verwijzing naar het aan-
tal inwoners ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag moet ik het geachte lid
mededelen dat de door hem gevraagde statistische ge-
gevens met betrekking tot een vergelijking tussen de
kredieten voor sociale huisvesting in het arrondisse-
ment Halle-Vilvoorde en de andere Vlaamse arrondis-
sementen niet onmiddellijk beschikbaar zijn. Ik heb
mijn administratie dan ook opdracht gegeven om ter
zake de nodige gegevens op te zoeken. Deze zullen zo
spoedig mogelijk rechtstreeks aan het geachte lid wor-
den overgemaakt.

Vraag nr. 149
van 25 april 1990
van de heer A. DE BEUL

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik
door de overheid

Bij resolutie heeft de toenmalige Cultuurraad voor de
Nederlandse Cultuurgemeenschap op 18 april 1978
aanbevolen het gebruik van de publikatie Taalbeheer-
sing in de administratie (ondertussen Taalbeheersing
in de praktijk) door het personeel van overheids- en
gesubsidieerde instanties te bevorderen.

Mag ik vernemen of door de kabinetsmedewerkers en
de diensten die onder de geachte Minister ressorteren
gebruik wordt gemaakt van de bedoelde publikatie ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op de bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid mededelen dat het gecoördineerd antwoord
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wordt verstrekt door de heer P. Dewael, Gemeen- - Battel : Hogeweg  253 : Hooghuis  (monument en
schapsminister van Cultuur. dorpsgezicht).

Vraag nr. 150
van 26 april 1990

Nijlen : geen procedures.

Putte :
van de heer J. VAN EETVELT.

Beschermde monumenten en landschappen - Arrondis-
sement Mechelen

In verband met de restauratie van beschermde gebou-
wen en monumenten in het arrondissement Mechelen,
vernam ik graag van de geachte Minister :

1. welke dossiers, waarvan de bescherming nog niet
werd goedgekeurd, werden bij het departement in-
geleid ;

- Vallei van de Bruine Beek met de bossen van
Zellaer en Berentrode (landschap)
Zie Bonheiden (Bonheide + Rijmenam).

Puurs :

- Ruisbroek : Domein Coolhem (landschap).

Sint-Amands :

2. hoeveel principiële en vaste beloften van toelage
werden verleend voor de ingediende dossiers ?

- Lippelo : Lippelodorp 19 : Voormalige afspan-
ning Den Hert (monument).

Sint-Katelijne-Waver : geen procedures.

Willebroek :

Antwoord

1. In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid
meedelen dat - wat het arrondissement Mechelen
betreft - voor de volgende dossiers een bescher-
mingsprocedure aan de gang is.

Berlaar :

- Gestel : Rameyenstraat 4 (kasteel) en 5 (hoeve)
als monument ; Dorpskern en omgeving kasteel
De Cock de Rameyen en de Neerhoeve (dorps-
gezicht).

2

- Berlaar : Itegembaan 176 : Hoeve en schuur
(monument)

Bonheiden :

- Willebroek : Spoorwegbrug lijn Mechelen-Ter-
neuzen over het zeekanaal Brussel-Schelde (mo-
nument).

- Willebroek : Hefbrug over zeekanaal Brussel-
Schelde (monument).

- Blaasveld : Het Broek-Arkenbos (landschap).

Wat het tweede onderdeel van de vraag betreft,
geef ik hierna een overzicht van de stand van zaken
met betrekking tot de ingediende aanvragen voor
subsidieverlening voor restauratiewerken aan be-
schermde monumenten in het arrondissement Me-
chelen.

Privé-sector

- Bonheiden, Rijmenam : Vallei Bruine Beek met
de bossen van Zellaer en Berentrode (land-
schap) (ook te Putte (Peulis)).

A. Dossiers met een principiële belofte van toelage
raming

(in franken)

- Bornem : Sas op de oude Schelde (monument
en dorpsgezicht).

Duffel : geen procedures.

Heist-Op-Den-Berg :

Lier : De Palmboom markt 5.831.325
Mechelen : Sint-Katelijnestraat 33 9.534.970
Mechelen : Haverwerf 20-21 8.963.571
Mechelen : Sint Katelijnestraat 33-35

10.017.585
Mechelen : Den Clippel subsidiebedrag

10.689.542
- Wiekevorst : Schuur van de Wimpelhoeve (mo-

nument). . Verleende vaste beloftes van toelage

Lier : geen procedures.

Mechelen :

- Mechelen en Heffen : Zennegat-Battenbroek
(landschap).

Mechelen : Hazenstraat 10 - dringende werken
464.351

Sint-Katelijne-Waver : Hooghuis  dringende
werken 614.887

Mechelen :
- Mechelen : 6” fase (18 monumenten) : IJzeren-

leen 41 + 42 + 44, Sint-Katelijnestraat 21 + 53
+ 55 + 73, Sint-Romboutskerkhof 5, ‘t Vlietje
11, Veemarkt 14 + 16 + 36.

- Mechelen : 7” fase (4 monumenten) : Onder den
Toren 1 + 2, Willem Geetsstraat 25, Zoutwerf
7-8 (gevel).

- Heffen : Blaasveldbroek fase 2 (landschap).

Onze-Lieve-Vrouwstraat 119-121 3.229.230
Sint-Katelijnestraat 63 6.230.815
Hof van Coloma 27.674.796
Onze-Lieve-Vrouwstraat 115-117 5.939.000
Sint-Amands : Kerkstraat 16 2.334.586
Sint-Katelijne-Waver : Sandhoeve Onze-Lieve-
Vrouw-Waver 4.500.000
Sint-Katelijne-Waver : Bullemhoeve schuur

3.938.341
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Openbare sector Raming

A. Verleende vaste beloftes van toelage

Nihil

B. Dossiers die wachten op goedkeuring

Heist-Op-Den-Berg : Kaastrooimolen 922.055

Lier :

Het Kruis 3.273.345
Grachtkant Begijnhof fase 3 13.806.789
Bestrating Begijnhof 4.078.000

Mechelen :

Brusselpoort 21.087.480
Convent van Coeckelberg 2.931.000
Stadsschouwburg 22.021.810

Sector eredienst Raming

A.

Is.

Verleende vaste beloftes van toelage

Mechelen :

Sint-Katelijnekerk - contractuele herziening
2.621.210

Sint-Romboutskathedraal 3.249.129
1.165.105

Dossiers die wachten op goedkeuring

Berlaar :

Sint Lambertuskerk dak en gevels 4.655.747
Elektrische installatie 598.430

Bonheiden :

Sint-Martinuskerk te Rijmenam

Heist-Op-Den-Berg :

17.220.533

Sint-Buibertuskerk 10.016.509

Lier : Begijnhofkerk - altaar, luifel, en derge-
lijke 505.470

Mechelen :

Bisschoppelijk paleis op refugium van Sint-Trui-
den : 3.904.500
Groot Seminarie daken zolders 14.661.023
Onze-Lieve-Vrouw-Hanswijk klokkenluidinstal-
latie 3.389.420
Protestantse kerk op Sint-Julianus 265 .OOO
EI 5.382.556
CV 352.700
Sint-Romboutskathedraal fase B2 17.267.348
Aartsbisschoppelijk paleis daken 7.294.500
vernieuwen van de slagluiken van de ramen van
de binnenkoer 6.038.300

Nijlen : Sint-Lambertuskerk 1.803.110

Vraag nr. 161
van 17 mei 1990
van de heer W. VAN DURME

Compost - Aanwezigheid van zware metalen

In Nederland werd vastgesteld dat compost, bestemd
voor de tuinbouw, in feite ongeschikt is door de hoge
aanwezigheid van zware metalen.

Kan de geachte Minister mij -mededelen :

1. of in Vlaanderen‘ controle gebeurt of gebeurde op
de aanwezigheid iran gevaarlijke stoffen in compost
ten behoeve van de tuinbouw ;

2. wat daarvan desgevallend het resultaat is ;

3. zo niet, of het niet gewenst is controle ter zake te
verrichten ?

Antwoord

Het antwoord op de gestelde vraag behoort tot de
bevoegdheid van de heer T. Kelchtermans, Gemeen-
schapsminister van Leefmilieu, Natuurbehoud en
Landinrichting.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
TEWERKSTELLING

Vraag nr. 32
van 25 april 1990
van mevrouw M. VOGELS

Arbeidskaart kandidaat-politieke vluchteling - Termijn
van uitreiking

In een brochure van het kabinet van de Staatssecretaris
voor Leefmilieu en Maatschappelijke Emancipatie De
opvang van kandidaat-politieke vluchtelingen kan men
op bladzijde 43 lezen : ,,De kandidaat-vluchteling
heeft, in tegenstelling tot wat vaak gedacht wordt,
recht op arbeid. Om de zoektocht naar werk te verge-
makkelijken en de potentiële werkgevers in te lichten
over zijn toestand, kan de kandidaat-vluchteling bij de
Provinciale Diensten voor Tewerkstelling en Immigra-
tie een attest bekomen dat vermeldt dat hem een ar-
beidskaart type B kan worden toegekend mits hij een
werkgever vindt. Hij kan onmiddellijk aan het werk,
op voorwaarde dat deze arbeidskaart binnen de 3 da-
gen na de tewerkstelling wordt aangevraagd via de
subregionale diensten van de Vlaamse Dienst voor Ar-
beidsbemiddeling en Beroepsopleiding (VDAB). (. . .)
(idem voor de erkende vluchteling)”

Wanneer men echter als werkgever - met deze tekst
in de hand - inlichtingen vraagt bij de provinciale
diensten van het Ministerie van de Vlaamse Gemeen-
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schap, wordt gesteld dat de kandidaat-politieke vluch-
teling pas in dienst kan treden op het moment dat de
arbeidskaart is afgeleverd. Dit betekent een gemiddel-
de wachttijd van vier weken. De werkgever staat dus
voor een dilemma : ofwel neemt hij de kandidaat-po-
litieke vluchteling in dienst, met het risico in overtre-
ding te zijn, ofwel - wat meestal het geval is - kiest
hij een andere werknemer zonder risico’s.

Kan de geachte
de vragen ?

Minister mij antwoorden op de volgen-

1. Op welke gronden baseren de diensten van de
Vlaamse Gemeenschap zich om af te wijken van de
wettelijke bepalingen zoals omschreven in de bro-
chure van het Staatssecretariaat voor Leefmilieu en
Maatschappelijke Emancipatie ?

2. Wat zal de geachte Minister ondernemen om de
onwettelijke situatie ontstaan in de provinciale dien-
sten van de Vlaamse Gemeenschap te doen ophou-
den ?

Antwoord

In antwoord op haar
volgende meedelen.

vraag, kan ik het geachte lid het

1.

2.

Om als kandidaat-politieke vluchteling te kunnen
worden beschouwd, dient de vreemdeling in het
bezit te zijn van een verblijfsdocument attest van
immatriculatie en een attest van het Hoog Commis-
sariaat voor de Vluchtelingen dat de aanvraag om
erkenning bevestigt.

De tewerkstelling van kandidaat-politieke vluchte-
lingen is gebaseerd op de algemene richtlijn, goed-
gekeurd door de Vlaamse Executieve en van toepas-
sing sedert 1 januari 1985. Hierin wordt bepaald dat
kandidaat-politieke vluchtelingen, zoals de erkende
politieke vluchtelingen, een attest kunnen bekomen
waarbij wordt bevestigd dat hen een arbeidskaart
B wordt toegekend en dat de betrokkenen onmid-
dellij k mogen worden tewerkgesteld op voorwaarde
dat de aanvraag om arbeidsvergunning binnen de
drie werkdagen geschiedt.

Het bedoelde attest is slechts geldig voor drie maan-
den, verlengbaar op verzoek, met telkens dezelfde
termijn, tot een beslissing tot erkenning is getroffen.

De aangevraagde arbeidsvergunning is voorlopig tot
de bevoegde instanties uitspraak over de erkenning
hebben gedaan. Indien deze beslissing gunstig is,
ontvangt de werkgever een arbeidsvergunning en
de vreemdeling een arbeidskaart die met terugwer-
kende kracht gelden tot de datum waarop de werk-
gever de aanvraag indiende.

Mijn diensten wijken op geen enkele wijze af van
de in voege zijnde reglementering. Het is echter
gebruikelijk dat de ernst van de gevraagde inlichtin-
gen wordt nagegaan.

Indien aan alle gestelde voorwaarden en vormver-
eisten is voldaan, wordt de procedure, zoals ver-
meld in Dunt 1. uniform verder toeeenast.

Vraag nr. 33
van 25 april 1990
van de heer A. DE BEUL

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik
door de overheid

Bij resolutie heeft de toenmalige Cultuurraad voor de
Nederlandse Cultuurgemeenschap op 18 april 1978
aanbevolen het gebruik van de publikatie Taalbeheer-
sing in de administratie (ondertussen Taalbeheersing
in de praktijk) door het personeel van overheids- en
gesubsidieerde instanties te bevorderen.

Mag ik vernemen of door de kabinetsmedewerkers en
de diensten die onder de geachte Minister ressorteren
gebruik wordt gemaakt van de bedoelde publikatie ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat het
gecoördineerd antwoord op deze vraag wordt verstrekt
door de heer P. Dewael, Gemeenschapsminister van
Cultuur.

Vraag nr. 34
van 3 mei 1990
van de heer C. LISABETH

Jobbeurzen - Wettigheid

Wettelijkheid is arbeidsbemiddeling door privé-bedrij-
ven tegen betaling verboden. Iedereen is het erover
eens dat jobbeurzen een vorm van arbeidsbemiddeling
zijn.

Welke maatregelen neemt de geachte Minister ten op-
zichte van de inrichters van jobbeurzen, zoals Job-Hap-
pening onlangs ingericht door de NV Flanders Expo,
waarbij toegangsgeld en parkeergeld werd gevraagd
aan de werkzoekende bezoekers ?

Welke maatregelen neemt de geachte Minister om de
echtheid van de aanbiedingen na te gaan ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid mee-
delen dat jobbeurzen een medium zijn om openstaande
betrekkingen bekend te maken, waarbij het toegangs-
geld en parkeergeld kunnen worden beschouwd als
kostendekking.

Deze gelden kunnen niet worden beschouwd als een
rechtstreeks of onrechtstreeks stoffelijk voordeel voor
de organisatoren van de jobbeurzen in de zin van het
koninklijk besluit van 28 november 1975 betreffende
de exploitatie van bureaus voor arbeidsbemiddeling
tegen betaling, omdat zij niet optreden als intermediair
ter bezorging van een betrekking aan een werknemer.
Optreden als intermediair betekent immers een actieve
rol vervullen tussen vraag en aanbod op de arbeids-
markt.

Momenteel dienen overeenkomstig artikel 24 0 5 van
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het besluit van de Vlaamse Executieve van 21 decem-
ber 1988 de werkgevers die gemiddeld ten minste 20
werknemers tewerkstelden tijdens het voorbije kalen-
derjaar, aan de VDAB iedere vacante betrekking mee
te delen die wordt bekendgemaakt in de pers.

Ik heb mijn administratie opdracht gegeven in de toe-
komst de vacatures op jobbeurzen systematisch te ver-
gelijken met de meldingen aan de VDAB.

Het systeem met het toekennen van een milieu-etiket
De Blauwe Engel in West-Duitsland krijgt zeer veel
kritiek. Dit verbaast me niet omdat dit een zeer com-
plexe problematiek is, waar ook in wetenschappelijke
kringen de grootste controverses over worden gevoerd.
Daarom wens ik wat het milieu-etiket betreft, voorlo-
pig alleen de besprekingen op het EG-niveau te volgen.

Wat de reglementering van de handelsreclame betreft,
zal ik contact nemen met de beleidsverantwoordelij-
ke(n) op het nationale niveau.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN LEEFMILIEU,
NATUURBEHOUD EN LANDINRICHTING

Vraag nr. 284
van 27 april 1990
van de heer A. DE BEUL

Milieu-etiket - Invoering in Vlaanderen

Enkele weken geleden heeft uw collega, Gemeen-
schapsminister Van den Bossche, aan gemeentebestu-
ren en intercommunales voor afvalverwerking in
Vlaanderen een omzendbrief gestuurd om hen het ge-
bruik van biodegradeerbare plastic huisvuilzaken aan
te bevelen. Dit met het oog op een betere beveiliging
van ons milieu.

Nu de milieuvriendelijkheid in is, komen er steeds
meer zogenaamd milieuvriendelijke produkten op de
markt. Allerlei ondernemers zien kans om een aardig
centje te verdienen aan de nieuwe trend, waarop de
reclamejongens handig inspelen. Er worden tegen-
woordig zelfs milieuvriendelijke pesticides  aangebo-
den. Geen enkele consument kan echter nagaan wat
er waar is van al die milieuvriendelijkheid en in hoever-
re er sprake is van ronduit misleidende reclame.

De Duitse overheid heeft dergelijke misbruiken reeds
aan banden gelegd met Der Blaue  Engel, een officieel
milieu-etiket dat alleen wordt toegekend aan produk-
ten die een echte bijdrage leveren voor een beter leef-
milieu.

Zal de geachte Minister voor Vlaanderen een gelijkaar-
dig initiatief nemen ?

Antwoord

Het is correct dat de milieuvriendelijkheid van produk-
ten méér en méér als verkoopsargument wordt ge-
bruikt en soms misbruikt.

Ik ben van mening dat de overheid in het algemeen
dringend passende initiatieven dient te nemen. De pro-
blematiek is echter niet eenvoudig.

Ik

1.

2.

zie twee problemen.

De problematiek van de reglementering van han-
delsreclame in het algemeen, wat duidelijk een be-
voegdheid is die op het nationaal niveau dient te
worden geregeld.

Het toekennen van het ecolabel aan een produkt.
Hiervoor zijn de eerste besprekingen begonnen op
het niveau van de EG.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN CULTUUR

Vraag nr. 61
van 18 april 1990
van de heer F. VERMEIREN

Publieke examens muziekonderwijs - Auteursrechten
SABAM

Het blijkt dat de auteursvereniging SABAM (Belgische
Vereniging van Auteurs, Componisten en Uitgevers),
die rechten int voor publieke uitvoeringen ook de be-
taling oplegt aan scholen, die openbare examens orga-
niseren waarop muziekstukken worden ten gehore ge-
bracht, zelfs al worden deze door een zeer beperkt
publiek (meestal ouders) bijgewoond. Ook wanneer de
examens worden gehouden in klaslokalen eist SABAM
de betaling van auteursrechten.

Anderzijds is het ook zo dat een koninklijk besluit
voorschrijft dat de examens vanaf de middelbare graad
publiek moeten gebeuren. Dit betekent dat SABAM
rechten invordert voor verplichtingen die wettelijk aan
de inrichtende macht zijn opgelegd. Dit lijkt onlogisch
aangezien een school door de organisatie van lessen
en examens bijkomende financiële lasten moet dragen
om auteursrechten te betalen aan SABAM.

Ik vernam graag ter zake het standpunt van de geachte
Minister.

Ik zou ook willen vernemen of SABAM met terugwer-
kende kracht de betaling kan eisen van dergelijke au-
teursrechten en zo ja, hoever mag worden teruggegaan
voor de vordering.

Antwoord

In antwoord op de bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid meedelen dat deze materie behoort tot de
bevoegdheid van mijn collega, de heer D. Coens, Ge-
meenschapsminister van Onderwijs. Hij is immers be-
voegd voor het kunstonderwijs. Wat de problematiek
van het auteursrecht betreft, moet ik meedelen dat dit
een nationale bevoegdheidsmaterie is gebleven.

Vraag nr. 67
van 17 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

Cultureel centrum De Lijsterbes te Kraainem - Ver-
nieuwing bestuurscommissie

Kraainem is wellicht de faciliteitengemeente waar het .
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Vlaamse cultuur- en gemeenschapsleven het meest
wordt bedreigd.

Om Vlaamse cultuurbeleving op neutrale bodem mo-
gelijk te maken in deze gemeente werd eind 1979 het
hoevetje De Lijsterbes aangekocht door het toenmalige
Ministerie van Nederlandse Cultuur, met vooruitzicht
op restauratiewerken, aanwezigheid van een concierge,
bouw van een polyvalente zaal enzovoort. Na de inhul-
diging op 11 oktober 1980 werd op 1 december 1980
een bestuurscommissie samengesteld en benoemd voor
een periode van vier jaar. Op 10 december 1986 werd
de geachte Minister een voorstel overgemaakt voor de
benoeming van een nieuwe bestuurscommissie voor dit
centrum. De voorgestelde kandidaten vertegenwoordi-
gen verschillende ideologische strekkingen.

Vier maand later vroeg de geachte Minister aan de
leden van de commissie, te willen aanblijven tot hij
zou klaar zijn met een globale regeling voor het beheer
van alle rijksculturele centra in de Brusselse periferie.
Sindsdien zijn meer dan drie jaar verlopen en op her-
inneringen van hun vraag naar benoeming van een
nieuwe commissie, krijgen de leden van de geachte
Minister geen antwoord (hun schrijven van 18 septem-
ber 1989 en 16 maart 1990).

In dit verband had ik graag van de geachte Minister
het volgende vernomen.

1. Welke redenen beletten hem om in deze gemeente
over te gaan tot de benoeming van een nieuwe be-
stuurscommissie voor het cultureel centrum van de
Vlaamse Gemeenschap De Lijsterbes ?

2. Ziet hij al dan niet een taak voor dit centrum weg-
gelegd, als uitstralingspunt voor Kraainem en de
omliggende woonwij  ken van Wezenbeek-Oppem,
Sterrebeek en Sint-Stevens-Woluwe ?

3. Vindt hij niet dat het getalm rond de benoemingen
en het verwaarlozen van de infrastructuur van dit
centrum eerder aanzet tot spot en minachting dan
tot bewondering en uitnodiging ?

Antwoord

1. Bij koninklijk besluit van 5 september 1980 werd er
een cultureel centrum opgericht te Kraainem. Hier-
in werd een bestuurscommissie voorzien, waarvan
de 13 leden werden benoemd door de Minister,
gekozen uit personen die blijk hebben gegeven van
belangstelling voor het Nederlandstalige sociaal-cul-
turele leven in de gemeente en de streek.

Bij ministerieel besluit van 1 december 1980 werd
deze bestuurscommissie samengesteld. Op 1 augus-
tus 1985 werd één lid vervangen. Deze commissie
is thans nog steeds belast met het beheer en de
lopende zaken van het cultureel centrum.

Gelet op het feit dat de culturele raad van Kraainem
zich in de commissie onvoldoende vertegenwoor-
digd achtte, werd er met haar een protocol afgeslo-
ten. De culturele raad werd als waarnemer bij het
bestuur betrokken.

Bij besluit van 7 september 1988 (Belgisch Staats- - de financiering wordt geregeld tussen de consumen-
blad van 14 december 1988) verving de Vlaamse ten en de gemeente.

Executieve het vermelde koninklijk besluit en werd
de samenstelling van de commissie als volgt be-
paald :

- vijf leden gekozen uit personen voorgedragen
door de culturele raad van Kraainem en

- 5 deskundigen uit het sociaal-cultureel werk.

Onmiddellijk werd gestart met de samenstelling van
de nieuwe bestuurscommissie en werd aan de Ne-
derlandse culturele raad Kraainem en aan de poli-
tieke partijen gevraagd kandidaten voor te dragen.

Bij de samenstelling is de cultuurpactwet van toe-
passing. Voor meerdere strekkingen werden geen
of onvoldoende kandidaten voorgedragen. Ondanks
hernieuwde aanvragen is de lijst op heden nog niet
volledig en ontbreekt nog één strekking. Het kan
niet de bedoeling zijn een bestuurscommissie met
een vacature samen te stellen.

2. Het besluit van de Vlaamse Executieve van 7 sep-
tember 1988 houdende oprichting van het cultureel
centrum te Kraainem vermeld in artikel 2 dat de
opdracht van dit cultureel centrum het bevorderen
is van het plaatselijk Nederlandstalige culturele le-
ven. Hiertoe dient ruimte ter beschikking gesteld
aan de sociaal-culturele en cultuurspreidende initia-
tieven in de gemeente Kraainem.

3. De vertraging bij de samenstelling van de bestuurs-
commissie is uitsluitend veroorzaakt door het laattij-
dig voordragen van kandidaten.

Vraag nr. 68
van 17 april 1990
van mevrouw N. MAES

Herstructurering sociaal-culturele sector - Financiering

Om de sociaal-culturele sector te heroriënteren en te
herstructureren maakte de geachte Minister op de stu-
diedag Cultuurbeleid voor de jaren 1990 van 9 decem-
ber melding van een model ter decentralisatie en ont-
zuiling van deze sector.

Zijn basisfilosifie steunt op volgende gegevens :

- afschaffen van alle decreten (behalve die met be-
trekking tot de culturele centra en de openbare
bibliotheken) ;

- vanuit het lokale niveau moet de bevolking kunnen
intekenen op een ruim, veelzuidig en professioneel
aanbod ;

- De Vlaamse Gemeenschap moet een grotere in-
spanning doen voor de infrastructuur (en dit in sa-
menwerking met de culturele raden die de plaatse-
lijke behoeften kennen) ;

- de Vlaamse Gemeenschap moet meer personeel ter
beschikking stellen en borg blijven staan voor de
opleiding en bijscholing van dat personeel ;
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Hierover zou ik aan
willen vragen.

de geachte Minister het volgende

Is het budgettair mogelijk om dit voorstel te realise-
ren ?

Vreest de geachte Minister niet dat rekening hou-
dend met de voorgestelde financiering de cultuurbe-
leving onder deze vorm zal lijden ? Met andere
woorden zullen de gemeenten voldoende financiële
middelen vrijmaken om de cultuurbeleving van hun
inwoners te garanderen ?

Werd over dit voorstel reeds overleg gepleegd ? Zo
ja, met wie ?

Antwoord

In antwoord op de schriftelijke
lid het volgende meedelen.

vraag kan ik het geachte

Het model tot reorganisatie van de sociaal-culturele
sector dat ik naar voor heb gebracht op een studiedag
Cultuurbeleid voor de jaren 1990, werd ingegeven door
mijn bekommernis voor deze sector.

De huidige sociaal-culturele sector lijkt mij niet gewa-
pend om in de samenleving van de jaren 1990 een erg
innoverende rol te spelen.

Er zijn een aantal factoren die de sector aan banden
leggen : de verkokering in werksoorten, de verzuiling,
de verenging (doelstellingen in de decreten), de ver-
ambtelijking bij de vrijgestelden, de onbeweeglijkheid
(keurslijf van normeringen in de bestaande decreten).

Het is noodzakelijk
termijn.

de sector te heroriënteren OP lange

Hierbij dient
gangspunten.

vertrokken te worden van volgende uit-

- De initiatieven die rechtstreeks de burgers ten goe-
de komen moeten centraal staan. Momenteel gaan
de middelen in hoofdzaak naar nationale secretaria-
ten met vrijgestelden die moeten waken over kwan-
titatieve criteria.

- De verzuiling die nu in stand wordt gehouden biedt
geen garantie dat de burger zich in een geest van
openheid kan ontwikkelen.

- Het is de taak van de overheid om een sociaal-cul-
tureel aanbod te garanderen in een land met vrijwel
uitsluitend waardengebonden verenigingen. Het is
niet de taak van de overheid om de waardengebon-
den verenigingen in stand te houden. Dat moeten
ze zelf doen.

De heroriëntering van de sociaal-culturele sector op
basis van deze uitgangspunten moet uitmonden in vol-
gend model.

- Op het lokaal niveau wordt aan de totale bevolking
gelegenheid geboden om in te tekenen op een aan-
bod dat ruim, veelzijdig en professioneel opgevat is.

- De concretisering van dit principe draait rond 3
polen : infrastructuur, personeel en aanbod.

- De Vlaamse Gemeenschap verhoogt haar inspan-

-

-

-

-

-

-

1

ningen naar de bouw van infrastructuur toe (cultu-
rele centra en bibliotheken), evenwel zonder inhou-
delijke normen ter zake op te leggen. Er moet im-
mers in eerste en laatste instantie op plaatselijke
behoeften worden ingespeeld en daarvoor is de
plaatselijke culturele raad voldoende goed geplaatst
om te kunnen oordelen.

Ter plaatse moeten de culturele centra en de biblio-
theken de draaischijf worden van het sociaal-cultu-
ree1 aanbod naar de totale bevolking toe (dus zeker
niet alleen de georganiseerden).

In elk centrum wordt door de Vlaamse Gemeen-
schap personeel ter beschikking gesteld, dat het
aanbod, op vraag van de bevolking en haar organi-
saties, professioneel organiseert.

Voor de opleiding en bijscholing van dit personeel
werkt de Vlaamse Gemeenschap de gepaste initia-
tieven uit.

De inhoud van het aanbod is niet aan normen on-
derworpen, het moet wel een culturele inhoud heb-
ben.

De consument betaalt een substantiële bijdrage
(bijvoorbeeld een derde van de kostprijs), waar-
door er noodzakelijkerwijze op de belangsstellings-
sfeer van de deelnemers moet worden ingespeeld.
De verdere financiering gebeurt door de gemeente.

Het beheer van het centrum met personeel moet
uiteraard pluralistisch zijn.

Deze nieuwe oriëntering veronderstelt een belang-
rijke herschikking van de beschikbare middelen en
van de bestaande decreten.

Een aantal van die decreten dienen te worden afge-
schaft, het decreet op de culturele centra moet wor-
den aangepast in functie van méér personeelsleden
dan nu.

De middelen die aldus vrijkomen kunnen worden
aangewend om het aanbod op gemeentelijk niveau
te realiseren.

Ook de middelen die momenteel in diverse Vlaamse
gemeenten worden besteed aan sociaal-cultureel
werk, kunnen worden aangewend om in deze aan
de lokale gemeenten een pluralistisch, aan de be-
hoeften beantwoordend aanbod te realiseren.

Tot nog toe werd over dit model geen gestructu-
reerd overleg gepleegd via de geëigende kanalen.

Ik heb een alternatief model geformuleerd om aan
te tonen dat de organisatie van de sociaal-culturele
sector op een niet-verzuilde, niet-bureaucratische
wijze mogelijk is.

Mijn ervaring is dat de sector zelf er tot nog toe
niet toegekomen is om de eigen taak en opdracht
in de samenleving op een doortastende en grondige
wijze te evalueren.

Ik hoop, als verantwoordelijk Gemeenschapsminis-
ter via het formuleren van dit alternatief model ba-
kens uit te zetten om het sociaal-cultureel werk in
de komende decennia de belangrijke rol te laten
vervullen waartoe het in het kader van een cultuur-
beleid is voorbestemd.
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GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ONDERWIJS

Vraag nr. 138
van 13 april 1990
van de heer L. VANHORENBEEK

Bekendmaking eerste summatieve toetsen voor kerst-
vakantie - Heroriën tering

De leerlingen van de eerste en tweede graad secundair
onderwijs kunnen tot 15 januari van het lopend school-
jaar van studierichting veranderen. Deze heroriënte-
ring gebeurt op basis van de uitslagen op de eerste
summatieve toetsen, in overleg met de leerkrachten en
het PMS-centrum.

In talrijke scholen worden de uitslagen van deze sum-
matieve toetsen pas meegedeeld op de eerste vrijdag
na de kerstvakantie. Dit brengt met zich mee dat het
dan voor de ouders en leerlingen zeer laat en moeilijk
wordt om nog van studierichting te veranderen. De
lessen zijn terug begonnen en de overstap naar een
andere studierichting of school houdt dan een te groot
risico op falen in.

Graag zou ik van de geachte Minister vernemen of er
reeds maatregelen zijn getroffen om de resultaten van
de eerste summatieve toetsen in alle scholen voor het
secundair onderwijs verplicht bekend te maken, ten
laatste de tweede dag voor de kerstvakantie, zodat
leerlingen de mogelijkheid hebben om zich te heroriën-
teren.

Antwoord

De organisatie van evaluatiebeurten van leerlingen is
een strikt pedagogische aangelegenheid en ressorteert
als dusdanig onder de door de wetgever aan de inrich-
tende machten van het onderwijs verleende autonomie
op pedagogisch vlak.

Voor het Gemeenschapsonderwijs, waarvoor thans de
Autonome Raad voor het Gemeenschapsonderwijs als
inrichtende macht optreedt, gelden inzake de evaluatie
in het secundair onderwijs van het type 1, nog steeds
en tot andersluidende beslissing van voornoemde
Raad, de vóór enkele jaren door de toenmalige Staats-
secretaris voor Onderwijs uitgevaardigde richtlijnen,
vastgelegd in de omzendbrief SOZ (88) 12 van 13 sep-
tember 1988. (Het weze aangestipt dat dit rondschrij-
ven ook ter informatie aan de inrichtende machten en
directies van de gesubsidieerde onderwijssector werd
gericht) .

Overeenkomstig de bepalingen van deze omzendbrief
worden op het niveau van de tweede en derde graad
van het secundair onderwijs van het type 1 twee maal
per schooljaar eindproeven, ook aangeduid als summa-
tieve toetsen, georganiseerd en dit op de door elke
individuele onderwijsinstelling vast te leggen tijdstip-
pen.

De kennisgeving van de resultaten van de leerlingen
voor deze proeven vindt plaats via rapporten die, aldus
de geciteerde omzendbrief, worden uitgereikt ten eer-
ste vóór de kerstvakantie en ten tweede vóór het zo-
merreces.

Bijgevolg mag worden geconcludeerd dat aan de be-
zorgdheid van het geachte lid, geformuleerd in zijn
vraag, reeds passend gevolg werd voorbehouden, zij
het dat het aan de ARGO als inrichtende macht toe-
komt te waken over de naleving van deze specifieke
evaluatiebeschikkingen in het Gemeenschapssecundair
onderwijs.

Vraag nr. 141
van 19 april 1990
van de heer E. BEYSEN

Buitengewoon onderwijs - Overstap naar gewoon on-
derwijs

Een aantal leerlingen uit het buitengewoon onderwijs
keert soms nogal lichtvaardig terug naar het gewoon
onderwijs. Er is geen enkele wettelijke belemmering
om dit tegen te gaan. Om deze leerlingen tegen zichzelf
te beschermen heeft de Hoge Raad voor het Bijzonder
Onderwijs volgend advies aan de Minister geformu-
leerd in het verslag van de vergadering van 12 februari
1990.

,,Lichtvaardig terugkeren kan worden tegengegaan
door bij deze stap een positief en gemotiveerd advies
te vragen aan een PMS-centrum. Zonder dit advies
wordt de leerling in het gewoon onderwijs niet als
regelmatig leerling erkend.”

Graag vernam ik van de geachte Minister welke maat-
regelen worden genomen teneinde tegemoet te komen
aan deze situatie.

Antwoord

De wet van 6 juli 1970 op het buitengewoon en geïnte-
greerd onderwijs verleent aan kinderen en adolescen-
ten die hoewel geschikt voor onderwijs, ongeschikt zijn
om in een gewone school onderwijs te volgen, het recht
op het volgen van buitengewoon onderwijs. Het recht
van de ouders het soort onderwijs te kiezen dat zij voor
hun kinderen wenselijk achten wordt strikt geëerbie-
digd.

Indien de ouders tegen alle adviezen van de deskundi-
gen in toch beslissen hun kind naar het gewoon onder-
wijs te sturen, kan bij de Commissie van Advies voor
het Buitengewoon Onderwijs (CABO) een procedure
worden gestart.

Wanneer de ouders beslissen zich niet neer te leggen
bij het advies van de CABO om een leerling de lessen
in het buitengewoon onderwijs te laten volgen, kan de
zaak aanhangig worden gemaakt bij de jeugdrecht-
bank, doch slechts indien wordt geoordeeld dat de
houding van de ouders van die aard is dat de opvoeding
van het kind in het gedrang komt.

Ik ben van oordeel dat op die wijze voldoende waar-
borgen ingebouwd zijn om, in overleg met de ouders,
voor elk kind de opvoeding te verzekeren die het nodig
heeft.

Vraag nr. 142
van 19 april 1990
van de heer E. BEYSEN

Buitengewoon onderwijs - Inschrijvingen na 1 oktober

Statistische gegevens wijzen uit dat de scholen van het
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buitengewoon onderwijs (BO) bijna 20 ten honderd
van hun leerlingen na 1 oktober inschrijven. Dit vormt
een ernstige belasting voor de BO-scholen en geeft de
gewone scholen onrechtmatig kredieten en een groter
leerlingenaantal. In een advies aan de Minister formu-
leert de Hoge Raad in een vergadering van 12 oktober
1989 het als volgt :

ve invloed hebben op dit probleem waarvan ik mij
terdege ben bewust.

Vraag nr. 143
van 19 april 1990
van de heer M. OLIVIER

,,Men kan eisen dat dergelijke overgangen extra wor-
den gemotiveerd, waarbij wordt aangetoond waarom
de oriëntering niet eerder kon plaatsvinden. Het onver-
antwoord houden van leerlingen tot na 1 oktober zou
kunnen worden afgeremd door de BO-scholen te vra-
gen de aldus ingeschreven leerlingen samen met de
school van herkomt  te melden aan de centrale adminis-
tratie. Aldus kan men voor het volgend schooljaar een
regularisatie toepassen : afhouding van werkingstoela-
gen voor het gewoon onderwijs en overheveling naar
het buitengewoon onderwijs.”

Wederoproepingen in het leger - Weddeanciënniteit

We stellen vast dat de weddeanciënniteit van een leer-
kracht die niet vastbenoemd is en wordt wederopgeroe-
pen in het leger, gedurende de periode van wederop-
roeping wordt geschorst.

Graag vernam ik van de geachte Minister welke maat-
regelen hij treft om deze situatie te verhelpen.

Enkel voor vastbenoemde personeelsleden bestaat er
een verlof voor het vervullen van sommige militaire
prestaties in vredestijd. Dit verlof telt wel mee voor
de berekening van de anciënniteit en is ook bezoldigd
(evenwel verminderd met de vergoeding ten laste van
het leger).

Mag ik van de geachte Minister vernemen :

Antwoord
1. of dit juist is ;

2. welke de reden hiervan is ;
Hierbij deel ik het geachte lid mee dat een leerling
slechts in het buitengewoon onderwijs kan worden in-
geschreven nadat hij in het bezit is van een verslag
waarin aangegeven is welk type van buitengewoon on-
derwijs aan de behoeften van de gehandicapte leerling
beantwoordt. Dit verslag wordt opgesteld door een
instelling die dezelfde waarborgen biedt als een PMS-
centrum of als een dienst voor studie- en beroepsoriën-
tering en die bovendien georganiseerd, gesubsidieerd
of erkend is door de Staat, of voor bepaalde catego-
rieën door een geneesheer. Zodoende wordt erover
gewaakt dat alleen leerlingen verwezen worden naar
het buitengewoon onderwijs in zoverre het buitenge-
woon onderwijs een constructieve bijdrage kan leveren
ten bate van de opvoeding en het onderwijs van het
gehandicapte kind.

3. hoe deze discriminatie kan worden weggewerkt ;

4. of de Minister ter zake initiatieven zal nemen ?

Antwoord

De administratieve en geldelijke toestand van de per-
soneelsleden van het onderwijs die hun dienstplicht
vervullen wordt vanaf 1 maart 1974 geregeld door het
koninklijk besluit van 20 december 1973 (Belgisch
Staatsblad van 26 februari 1974) en het koninklijk be-
sluit van 15 januari 1974 (Belgisch Staatsblad 26 februa-
ri 1974).

Het feit dat leerlingen pas na 1 oktober worden inge-
schreven in het buitengewoon onderwijs heeft meerde-
re oorzaken. Vooreerst zijn er scholen voor gewoon
onderwijs die leerlingen tot na de tellingsdatum houden
vooraleer ze te verwijzen naar het buitengewoon on-
derwijs teneinde deze leerlingen nog in rekening te
kunnen brengen voor de berekening van het perso-
neelskader.

Overeenkomstig de bepalingen van deze besluiten is
het vastbenoemd en stagedoend personeelslid tijdens
zijn afwezigheid wegens het vervullen van zijn militaire
dienstplicht, bij verlenging van deze dienstplicht of bij
wederoproeping alsook wegens prestaties bij de civiele
bescherming :

a) met verlof, met recht op wedde gedurende de frac-
ties van kalendermaanden (artikel 27 van het ko-
ninklijk besluit van 15 januari 1974) ;

Men mag evenwel niet uit het oog verliezen dat het
buitengewoon onderwijs een recht is en geen verplich-
ting. Sommige ouders verkiezen dan ook, soms tegen
andersluidende adviezen in, hun kind zo lang mogelijk
in het gewoon onderwijs te laten, om uiteindelijk dan
toch de stap naar het buitengewoon onderwijs te zet-
ten.

b) met non-activiteit tijdens de volledige kalender-
maanden (artikel 1 van het koninklijk besluit van
20 december 1973).

Ik ben van mening dat vermits niet steeds de ware
oorzaak van de late inschrijving in het buitengewoon
onderwijs kan worden achterhaald het niet doenbaar
is de gewone school hiervoor te straffen door, zoals
het geachte lid voorstelt, de werkingstoelagen als regu-
larisatie over te hevelen van het gewoon onderwijs naar
het buitengewoon onderwijs.

Tijdens de periode van non-activiteit heeft het perso-
neelslid geen recht op wedde, maar behoudt het zijn
rechten op bevordering tot een hogere wedde (artikel
2). Het wordt daarenboven bij toepassing van artikel
3 geacht werkelijke diensten te verstrekken.

Op grond van hogervermelde bepalingen komen der-
halve zowel de periodes van actieve dienstplicht als de
periodes van wederoproeping verricht door vastbe-
noemde of stagedoende personeelsleden in aanmerking
voor de weddeanciënniteit. Alleen de fracties van
maanden worden echter bezoldigd.

Tot slot kan ook de vooropgezette verschuiving van de Voor de aanrekening van de periodes gedurende de-
tellingsdatum van 1 oktober naar 1 februari een positie- welke tijdelijke personeelsleden hun dienstplicht of we-
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deroproepingen vervullen, bestaat er evenwel vanaf 1
maart 1974 geen reglementaire basis meer. Het pro-
bleem van de aanrekening van militaire prestaties is
echter niet beperkt tot het personeel van het onderwijs
maar stelt zich eveneens voor al het personeel van de
rij ksbesturen.

Deze discriminatie kan dus niet worden weggewerkt
door enkel een initiatief van de Gemeenschapsminister
voor Onderwijs maar moet uitgaan van de Vlaamse
Executieve.

Door de heer A. Laridon werd trouwens in de Vlaamse
Raad een voorstel van decreet ingediend houdende het
aanrekenen van de militaire dienst voor de personeels-
leden van het onderwijs en van de diensten van de
Vlaamse Executieve.

Vraag nr. 144
van 19 april 1990
van de heer E. VANKEIRSBILCK

Sociaal abonnement -
personeel

Modaliteiten voor onderwijzend

Mag ik de geachte Minister verzoeken mij een ant-
woord te willen verstrekken op de hiernavolgende vra-
gen.

Onder welke voorwaarden hebben de leerkrachten
van de verschillende onderwijsnetten recht op een
sociaal abonnement om zich van hun woonplaats
naar hun onderwijsinstelling te verplaatsen ?

Gelden deze voorwaarden zowel voor de spoorwe-
gen (NMBS) als  voor de buurtspoorwegen
(NMVB) ?

Welk departement neemt als werkgever de patrona-
le tussenkomst voor zijn rekening ?

Welke procedure dienen de leerkrachten te volgen
om een sociaal abonnement te bekomen ?

Antwoord

Zoals alle werknemers kunnen ook de personeelsleden
van de verschillende onderwijsnetten waarvan de jaar-
lijkse brutobezoldiging een bij ministerieel besluit vast-
gestelde brutoweddegrens niet te boven gaat, aan-
spraak maken op een sociaal abonnement, om zich van
hun woonplaats naar hun instelling te verplaatsen.

Het sociaal abonnement wordt hun afgeleverd op voor-
legging van het attest dat hen overeenkomstig de wet
van 27 juli 1962 tot vaststelling van een werkgeversbij-
drage in het verlies geleden door de Nationale Maat-
schappij der Belgische Spoorwegen ingevolge de uitgif-
te van abonnementen voor werklieden en bedienden,
op hun verzoek door de werkgever moet worden ver-
strekt.

De werkgever is er tevens toe gehouden in de prijs van
dat abonnement bij te dragen (artikel 1). De werkge-
versbijdrage wordt aan de werknemer betaald na het
verstrijken van de geldigheidsduur van het abonnement
tegen afgifte aan de werkgever van een attest verstrekt
door de Nationale Maatschappij der Belgische Spoor-
wegen. Het attest is op naam en vermeldt de geldig-

heidsduur, de kilometerafstand en het bedrag van de
werkgeversbijdrage.

Een gelijkaardige tussenkomst in de vervoerkosten
voor de buurtspoorwegen voor de personeelsleden van
het onderwijs is evenwel nog niet reglementair vastge-
steld.

Vraag nr. 146
van 20 april 1990
van de heer A. LARIDON

Regenten in het secundair onderwijs - Statuut

In het vooruitzicht van het volgend schooljaar zou ik
van geachte Minister willen vernemen wat de positie
zal zijn van de regenten in de tweede graad van het
secundair onderwijs in het algemeen en de doorstro-
ming in het bijzonder.

Antwoord

Aangezien volgens het besluit van de Vlaamse Execu-
tieve van 14 juni 1989 zowel het diploma van geaggre-
geerde voor het lager secundair onderwijs als het diplo-
ma van geaggregeerde voor het hoger secundair onder-
wijs als vereist bekwaamheidsbewijzen worden be-
schouwd in de tweede graad - wordt de positie van
de regent bepaald door de inrichtende macht die hem
aanwerft.

Vraag nr. 153
van 25 april 1990
van mevrouw M. VOGELS

Projecten voor milieueducatie - Aantal en aangewende
middelen

Het leefmilieu is een belangrijke aangelegenheid en
men neemt aan dat de milieueducatie een belangrijk
instrument is om toekomstige ondernemers, technici,
politici en verantwoordelijken van de eenentwintigste
eeuw - die nu op de schoolbanken zitten - het besef
bij te brengen dat over de kwaliteit van het leefmilieu
dient gewaakt en om de vaardigheid milieuvriendelij-
ker handelen te stimuleren.

Mag ik de geachte Minister vragen mij mee te delen
hoeveel navormingsprojecten betreffende milieueduca-
tie en ecologische vorming werden ingediend en goed-
gekeurd voor de voorbije schooljaren en voor het lo-
pende schooljaar ?

Graag had ik dit cijfer per onderwijsnet, met aandui-
ding van de bestede sommen en hun aandeel in het
geheel van het voor de navorming bestede budget.

Antwoord

A. Schooljaar 1987-1988

1. Rij ksonderwijs

07.1.04 : Wereldoriëntatie in relatie met onder
andere de ecologische aspecten.

Budget : 376.648 frank
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07.1.27 : Stage bij de Administratie voor Ruim-
telij ke Ordening en Leefmilieu.

Budget : 471.152 frank.

2. Officieel gesubsidieerd onderwijs

Nihil

3. Vrij onderwijs

07.3.09 : Milieubeleving in de kleuterschool
Budget : 499.614 frank.

Totaal besteed budget : 1.347.414 frank (0,5  ten
honderd)

B. Schooljaar 1988-1989

Rij ksonderwijs

Nihil

Officieel gesubsidieerd onderwijs

Nihil

Vrij onderwijs

07.3.21 : Ecologische vorming

Budget : 230.000 frank

Totaal besteed budget : 230.000 frank (0,4 ten
honderd)

C. Schooljaar 1989-1990

1. Gemeenschapsonderwijs

Nihil

2. Officieel gesubsidieerd onderwijs

Nihil.

3. Vrij onderwijs

Nihil.

D. Schooljaar 1990-1991

Deze projecten werden ingediend op 21 maart
1990. De Erkenningscommissie voor de Navorming
moet wel nog beslissen of deze projecten al dan
niet worden erkend.

1. Gemeenschapsonderwijs

Nihil.

2. Officieel

07.2.33 :

Budget :

gesubsidieerd onderwijs

Biologie : milieueducatie

17.500 frank.

3. Vrij onderwijs

07.3.64 : Landschapszorg , milieuzorg en organi-
satie van de leefruimte.

Budget : 853.910 frank.

Vraag nr. 155
van 25 april 1990
van mevrouw M. VOGELS

Projecten voor veiligheidsopvoeding in school - Aantal
en aangewende middelen

Op diverse studiedagen en colloquia is gebleken dat
veiligheidsopvoeding in belangrijke mate wordt bevor-
derd door de vorming van leerkrachten ter zake. Gelet
op de (te) geringe belangstelling is het nodig dat hier-
aan aandacht wordt besteed in de navormingsprojec-
ten. Ook de wijze waarop in de school zelf aan veilig-
heidsorganisatie wordt gedaan, heeft ongetwijfeld in-
vloed op de veiligheidsopvoeding van leerlingen. Om
het voeren van een veiligheidsbeleid te bevorderen, is
het noodzakelijk hieraan in de navormingsprojecten
schoolmanagement aandacht te besteden.

Kan ik van de geachte Gemeenschapsminister het vol-
gende vernemen ?

Hoeveel navormingsprojecten betreffende
- veiligheidsopvoeding ;
- het veilig lesgeven
- en het voeren van een veiligheidsbeleid op school
werden voor de voorbije schooljaren en voor het lo-
pend schooljaar goedgekeurd ?

Graag kreeg ik deze gegevens uitgesplitst per onder-
wijsnet  met daarnaast de projecten die door buiten-
staanders werden opgezet, met telkens aanduiding van
de bestede sommen en hun aandeel in het geheel van
het voor de navorming bestede budget.

Antwoord

A. Schooljaar 1987-  1988

1. Rij ksonderwijs

Nihil.

2. Officieel gesubsidieerd onderwijs

07.2.07 : Verkeer en verkeerseducatie

Budget : 1.525.000 frank.

07.2.12 : Veilig wegverkeer en verkeersopvoe-
ding

Budget : 756.014 frank.

3. Vrij onderwijs

07.3.23 : Lichamelijke opvoeding : gevarenpre-
ventie

Budget : 1.057.659 frank.

07.03.42 : Verkeer en verkeerseducatie
Budget : 1.525.000 frank.

Totaal besteed budget : 4.863.673 frank (1,s ten
honderd).

B. Schooljaar 1988-1989

1. Rij ksonderwijs

Nihil

2. Officieel gesubsidieerd onderwijs

Nihil
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D.

3. Vrij onderwijs

Nihil

Schooljaar 1989-1990

1. Gemeenschapsonderwijs

Nihil.

2. Officieel gesubsidieerd onderwijs

07.2.01 : Ontwikkelen van veiligheidsinstructie-
kaarten voor de machinale houtbewerking.

Budget : 46.000 frank.

07.2.05 : Veilig wegverkeer en verkeersopvoe-
ding

Budget : 762.040 frank.

3. Vrij onderwijs

06.3.19 : Basisvorming veiligheid en gezondheid
op school
Budget : 129.000 frank.

Totaal besteed budget : 937.040 frank (0,4  ten
honderd)

Schooljaar 1990-1991

Deze projecten werden ingediend op 21 maart
1990. De Erkenningscommissie voor de Navorming
moet wel nog beslissen of deze projecten al dan
niet worden erkend.

1. Gemeenschapsonderwijs

Nihil.

2. Officieel gesubsidieerd onderwijs

07.2.13 : Veilig wegverkeer en verkeersopvoe-
ding

Budget : 1.245.800 frank

3. Vrij onderwijs

06.3.29 : Basisvorming veiligheid en gezondheid
op school

Budget : 96.000 frank.

Vraag nr. 157
van 25 april 1990
van de heer R. DESWAENE

Uit vroegere ministeriële antwoorden blijkt dat zowel
de mogelijkheid werd weerhouden om de studies’in te
richten binnen het kader van het korte als het lange
type-

Recentelijk zou beslist zijn om dit onderwijs in te rich-
ten als optie landmeter in de afdeling bouw op het
niveau van het lange type.

Kan de geachte Minister verduidelijken waarom in te-
genspraak met het advies van de Nederlandstalige Ho-
ge Raad, het Franstalig advies werd gevolgd ?

Antwoord

Bij besluit van de Vlaamse Executieve van 14 februari
1990 is de optie landmeten ingevoerd in de afdeling
bouwkunde van de opleiding tot industrieel ingenieur,
door een wijziging aan te brengen in het koninklijk
besluit van 20 september 1978 ter uitvoering van artikel
2, 8 1, 2”,  3” en 4” van de wet van 18 februari 1977
betreffende de inrichting van het hoger onderwijs en
inzonderheid het technisch hoger en agrarisch hoger
onderwijs van het lange type.

De toekomstige, aldus gediplomeerde industriële inge-
nieurs bouwkunde - optie landmeten, zullen in Euro-
pese context op gelijke voet komen met de landmeters
van de andere lidstaten, waarin de landmetersopleiding
in de regel van universitair niveau is.

De adviezen van de Hoge Raden voor het Technisch
Hoger Onderwijs (N en F) waren destijds niet gelijklui-
dend en boden als dusdanig geen concrete oplossing
voor de evolutie in de toekomst. Verder overleg met
de diverse beroepsinstanties en met mijn collega in de
Executieve van de Franse Gemeenschap, heeft er dan
toe geleid de opleiding landmeten als een optie van de
afdeling bouwkunde van het technisch hoger onderwijs
van het lange type te rangschikken. Een analoge maat-
regel is ook te verwachten in de Franse Gemeenschap.

Ik vestig er overigens de aandacht van het geachte lid
op dat de feitelijke beroepsuitoefening van meetkundi-
ge schatter van onroerende goederen tot de bevoegd-
heid behoort van de nationale Minister van Midden-
stand. Het besluit van de Vlaamse Executieve van 14
februari 1990 biedt de mogelijkheid om een beroep te
doen op gediplomeerden van universitair niveau.

Opleiding tot meetkundige-schatter van onroerende goe-
deren - Indeling bij het hoger onderwijs van het korte
of lange type

Na jarenlang onderzoek werd in verband met de her-
structurering van de studies en de examens leidend tot
de titel van meetkundige-schatter van onroerende goe-
deren een advies uitgebracht door de Hoge Raad voor
het Technisch Hoger Onderwijs.

Dit advies was unaniem gunstig en als enige waardevol-
le opleiding werd een korte type-oprichting weerhou-
den.

De Franstalige Hoge Raad koos voor een lange type-
opleiding, met een optie in de afdeling bouw. De Ne-
derlandstalige Hoge Raad heeft gewezen op de nadelen
van deze keuze.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
BINNENLANDSE AANGELEGENHEDEN EN
OPENBAAR AMBT

Vraag nr. 70
van 24 april 1990
van de heer G. CARDOEN

Taalraadgevingen
teit

door Wakkere Burger - Opportuni-

Ik kan de geachte Gemeenschapsminister van Binnen-
landse Aangelegenheden volledig bijtreden, waar hij
een initiatief heeft genomen om bij de Vlaamse admi-
nistraties, gemeenten en openbare centra voor maat-
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schappelijk welzijn aan te dringen op het gebruik van ook in uw bijzondere belangstelling voor dit onder-
een eenvoudige klare taal. werp.

Wanneer hij echter de gemeentebesturen de raad geeft
zich inzake taalraadgevingen te richten tot de Wakkere
Burger heb ik toch een paar bedenkingen. Ik ga ervan
uit dat de gemeentebesturen een betere voorlichting
inzake taalgebruik verdienen.

Vraag nr. 72
van 27 april 1990
van de heer A. DE BEUL

De taalraadgevingen waarvan hierboven sprake, opge-
nomen in het kader van Terzake, zijn niet altijd in
behoorlijk Nederlands gesteld. Is de Minister hiervan
op de hoogte ?

Biodegradeerbare plastic huisvuilzakken - Opportuni-
teit

Waarom raadpleegt de geachte Minister voor zulk ini-
tiatief niet de officieel ingestelde Raad voor Taalad-
vies ?

Enkele weken geleden heeft de geachte Minister een
omzendbrief gestuurd aan alle Vlaamse gemeentebe-
sturen en aan de intercommunales voor afvalverwer-
king. In de brief worden ze aangespoord om biodegra-
deerbare plastic huisvuilzakken te gebruiken met het
oog op een bredere beveiliging van het milieu.

Waarom maakt hij publiciteit - en overigens hier ten
onrechte - voor een bepaalde drukkingsgroep ? Hoe-
veel kost dit uiteraard verkeerd initiatief aan onze ge-
meentebesturen ?

Zal de geachte Minister verder nog deze brochure
,,Tips voor een eenvoudige bestuurstaal” bij de open-
bare besturen blijven aanbevelen, wel wetende dat er
zowel spellingsfouten, als talrijke taalfouten in vervat
zitten ?

Het opzet is ongetwijfeld lovenswaardig, maar roept
toch vraagtekens op. Afgezien van het feit dat de zo-
genaamde afbreekbare plastics een legitimatie van af-
val zijn, kan ook de vraag worden gesteld in hoeverre
deze plastics werkelijk afbreekbaar en milieuvriende-
lijk zijn. Uit Nederlands onderzoek is gebleken dat bij
fotochemische afbraak milieugevaarlijke nevenproduk-
ten ontstaan en bij biologische afbraak wordt het poly-
thyleen enkel gefragmenteerd en de snippers kunnen
gemakkelijk in de voedselketen terechtkomen.

Antwoord Mag ik van de geachte Minister het volgende verne-
men ?

De publikatie ,,Tips  voor een eenvoudige bestuurstaal”
is een eerste initiatief van mijn kabinet in het kader
van het Internationaal Jaar van de Strijd tegen het
Analfabetisme.

1. Hoe kan een gemeentebestuur biodegradeerbare
plastic huisvuilzakken herkennen ? Of acht de Mi-
nister het voldoende dat zij vertrouwen op het
woord van de producent en/of verkoper ?

Het is een gezamelijk werkstuk van Alfabetisering
Vlaanderen VZW Poggio ? Poggio !, de gemeentelijke
voorlichtingsdienst van Oudenaarde, de werkgroep
,,Kiezen  voor eenvoud en laag(st)  geschoolden” en de
VZW De Wakkere Burger.

2. In welke mate is het milieuvriendelijker in afvalver-
brandingsovens biodegradeerbare plastic huisvuil-
zakken te verbranden dan gewone plastic huisvuil-
zakken ?

Het zijn verenigingen die zich al jaren toeleggen op de
onderwerpen eenvoudig taalgebruik, openbaarheid
van bestuur en democratisering van het beleid.

Antwoord

De voornaamste bedoeling van het Terzake-katern is
het formuleren van heel concrete tips voor het meer
toegankelijk maken van de (plaatselijke) overheidsin-
formatie voor de gewone burger. De aanbevelingen
hebben betrekking tot woordkeuze, stijl, lettertype,
vormgeving enzovoort.

Ik wil het geachte lid erop wijzen dat ik geen omzend-
brief heb gestuurd doch slechts een aanbevelingsbrief.
Het is dus geenszins mijn bedoeling geweest het ge-
bruik van biodegradeerbare plastic huisvuilzakken op
te leggen aan de gemeentebesturen.

Het probleem van toegankelijkheid heeft beslist niet
alleen met spelling en spraakkunst te maken en de
toegankelijkheid van de taal mag dus niet worden ver-
engd tot een probleem van correct taalgebruik. Naast
voorlichters, vormingswerkers en mediadeskundigen
kunnen de taalkundigen uiteraard een bijdrage leveren
tot het toegankelijk maken van de taal.

Ik heb met deze aanbevelingsbrief enkel een bijdrage
willen leveren tot een milieuvriendelijkere aanpak van
de huisvuilproblematiek.

In de wetenschap dat het huishoudelijke afval voor 70
ten honderd bestaat uit organisch materiaal wordt
slechts 5 ten honderd van de globale huisafval vercom-
posteerd.

,,Tips voor een eenvoudige bestuurstaal” kan de bewe-
ging voor een grotere openheid van het beleid onder-
steunen. Het katern in het tijdschrift Terzake is een
belangrijke aanzet tot een reeks initiatieven met het
oog op een grotere openbaarheid van bestuur.

Uit deze gegevens kan men afleiden dat er een nijpend
gebrek bestaat aan een doeltreffende, optimale recy-
clage  en valorisatie van het afval.

De campagne van mijn kabinet voor een eenvoudiger
taalgebruik heeft alvast heel wat mensen aangespoord
om er concreet iets aan te doen. Ik verheug mij dan

Een eerste stap hiertoe bieden biodegradeerbare plas-
tic huisvuilzakken. In deze zakken kan het organisch
afval worden ingezameld met de bedoeling het te ver-
composteren met als gevolg dat de steeds groter wor-
dende huisvuilberg op een milieuvriendelijke wijze
grondig wordt weggewerkt.
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Op de vraag van het geachte lid met betrekking tot
het herkennen van biodegradeerbare plastic kan ik
hem mededelen dat het onderscheid ligt in de samen-
stelling van de stof.

Afbreekbare plastic bestaat onder andere uit herwinba-
re grondstoffen op basis van zetmeel, gewoon plastic
daarentegen bestaat grotendeel uit niet herwinbare
grondstoffen zoals petroleum.

Het voorkomen van misbruiken met betrekking tot
afbreekbare plastic dient te kaderen in een doeltreffen-
de milieureglementering ter zake, waarin onder meer
de normen worden bepaald waaraan dit plastic moet
voldoen. Deze aangelegenheid behoort echter niet tot
mijn bevoegdheden.

Aangaande de vraag of biodegradeerbare plastic huis-
vuilzakken milieuvriendelijker zijn dan gewone plastic
huisvuilzakken in afvalverbrandingsovens, wil ik er op
wijzen dat het de bedoeling is afbreekbare plastic huis-
vuilzakken te gebruiken om zo optimaal mogelijk het
organische afval te recycleren, met andere woorden te
vercomposteren met als doelstelling hoogwaardig com-
posteerbaar materiaal te bekomen.

Het is dus niet de bedoeling dit materiaal te verbran-
den. Mocht dit toch gebeuren blijkt dat er momenteel
geen verschil bestaat tussen gewone en afbreekbare
plastic met betrekking tot milieubelastende neveneffec-
ten.

Vraag nr. 77
van 16 mei 1990
van de heer H. DE LOOR

Burgerlijke stand - Personeelsformatie

Bij omzendbrief van 3 februari 1984 met referte P/
172.351, heeft de toenmalige Minister onder meer ge-
wezen op de noodzakelijkheid dat de diensten van de
burgerlijke stand over een welomschreven personeels-
formatie moeten beschikken.

Naar men mij mededeelt zijn er vele gemeenten die
zich blijkbaar weinig storen aan de onderrichtingen
vervat in deze omzendbrief.

Ik zou het bijzonder op prijs stellen van de geachte
Minister te mogen vernemen welke maatregelen hij
zinnens is te treffen om tot een stipte naleving door
de gemeenten van de omzendbrief van 3 februari 1984
te komen.

Antwoord

Ik verwijs het geachte lid naar het antwoord dat ik heb
verstrekt op de vraag nummer 65 van 5 april 1990 van

de heer P. Chevalier, Vlaamse Raad, Vragen en Ant-
woorden, 1989-1990, Nr. 13, 14 mei 1990, blz. 665).

B. Vragen waarop werd geantwoord na het verstrijken
van de reglementaire termijn (Regl. art. 74,5)

VICE-VOORZITTER VAN DE VLAAMSE
EXECUTIEVE
GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ECONOMIE,
MIDDENSTAND EN ENERGIE

Vraag nr. 36
van 14 maart 1990
van de heer L. VANHORENBEEK

Onderzoeks- en studieopdrachten sedert 1 januari 1989
- Overzicht

Ik moge de geachte Gemeenschapsminister verzoeken
mee te delen welke onderzoeks- en studieopdrachten
ten laste van de onder zijn bevoegdheid ressorterende
begrotingskredieten hij toekende sedert 1 januari 1989.

De volgende gegevens zouden hierbij moeten worden
vermeld :

1.

2.

3.

4.

5.

6.

titel en korte samenvatting van het onderzoekspro-
ject of studieopdracht ;

verantwoordelijke persoon voor het uitvoeren van
het onderzoeksproject of studieopdracht ;

instelling waar het onderzoeksproject of de stu-
dieopdracht doorgaat ;

begin- en einddatum van het onderzoek ;

totaal bedrag voorzien voor het onderzoeksproject
of de studieopdracht ;

begrotingsartikel waarop de kredieten worden
geïmputeerd.

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

Het geachte lid gelieve hierbijgevoegd een overzicht
te vinden van toegekende onderzoeks- en studieop-
drachten sedert het aantreden van de heer Gemeen-
schapsminister.

Al de studies verlopen in nauw overleg met de bevoeg-
de Administratie en hebben een beleidsvoorbereidend
en/of beleidsondersteunend karakter.
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l= titel project of studieopdracht

2= verantwoordelijk persoon of instituut

3= begin- en einddatum onderzoek

4= totaal voorzien begrotingskrediet

5= begrotingsartikel

A. 1.

B. 1.

2.

3.

4.

5.

c. 1.

2.

3.

4.

5.

6.

D. 1.

6.

E. 1.

2.

3.

Milieu-investeringen en economische effecten in
de voedingssector

Bond Beter Leefmilieu

1 maart 1990 - 31 maart 1991

4.223.310 frank (inclusief BTW)

Artikel 60.01.03A,  sectie 70, titel IV
begroting 1989

Preventie en Industrieel Beleid in Vlaanderen

STEM

6 maand, vanaf datum ondertekening (voorzien
1 juni 1990)

3.272.500 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.20, sectie 66, titel 1
begroting 1990

Studie- en adviesnota betreffende het export- en
acquisitiebeleid in Vlaanderen

RUCA
Professor Doctor L. Cuyvers

1 september 1989 - 31 oktober 1989 - 2 maand

800.000 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.35.03, sectie 70, titel 1
begroting 1989

eindverslag werd neergelegd

Overeenkomst in verband met de opdracht tot
het opmaken van een studie- en adviesnota be-
treffende het KMO-beleid in Vlaanderen

KMO-Studiecentrum (UFSAL-Brussel)

29 november 1989 tot 15 februari 1990

195.000 frank (exclusief BTW)

Artikel 12.24.03, sectie 70, titel 1
begroting 1989

eindrapport werd neergelegd

Stimuleringsprogramma voor impulsgebieden
Vlaanderen

GIMV

- 10 november 1989 : schrijven aan de GIMV
deze studieopdracht voor te bereiden

- 12 januari 1990 : schrijven met effectieve toe-
wijzing studieopdracht aan GIMV ; gezien
de dringendheid kon GIMV hiervoor studie-
bureau engageren : na analyse van de desbe-

4.

5.

6.

F. 1.

- einddatum onderzoek : 28 februari 1990

4.998.000 frank (inclusief BTW)

Rollend Fonds GIMV

eindrapport werd gefinaliseerd

2.

Economische evaluatie van verschillende
sluitingsscenario’s van KS

KU Leuven - CES (Centrum voor Economi-
sche Studiën)
Professor Doctor S. Proost

3.

4.

5.

29 juni 1989 voor 21 dagen

100.000 frank (geen BTW)

Artikel 12.24, sectie 70, titel 1
begroting 1989

6.

G. 1.

eindverslag werd neergelegd

De betekenis van de KS-steenkoolwinning voor
de energie-economie van de Vlaamse Gemeen-
schap

REGASA CV - De heer A. Verbruggen

29 juni 1989 voor 21 dagen

142.800 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.24, sectie 70, titel 1
begroting 1989

6.

H. 1.

eindverslag werd neergelegd

3.

4.

5.

Ontwerp energiebeleidsnota voor het Vlaamse
Gewest
REGASA CV (Rationeel Economisch Gedrag
Aanmoedigen door Studie en Advies) - Thalia-
straat 71 - 2600 Berchem
Professor Doctor A. Verbruggen

29 maart 1989 tot juni 1989

214.200 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.20, sectie 71, titel 1
begroting 1989

6. eindrapport werd neergelegd

treffende offertes werd de opdracht via de
GIMV toegewezen aan PLI (Plant Location
International)

1. 1. Rationeel Energiegebruiksbeleid in Vlaanderen

2. Centrum voor Energiebesparing en Schone Tech-
nologie
(Delft - Nederland - Ingenieur Potma)

3. 15 januari 1990 - 15 maart 1990

4. 1.239.504 frank (inclusief BTW)

5. Artikel 12.21.03, sectie 71, titel 1
begroting 1989

6. eindrapport werd neergelegd

J. 1. Onderzoek met betrekking tot het gevoerde be-
leid van rationeel energieverbruik in Nederland,
Denemarken en Frankrijk
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6.

K. 1.

2.

3.

4.

5.

L. 1.

6.

M. 1 .

1

[SECO 4.

15 december 1989 - 15 maart 1990

1.245 .OOO frank (inclusief BTW)

Artikel 12.21.03, sectie 71, titel 1
begroting 1989

5.

eindverslag werd neergelegd

6.

P. 1.

Windenergiepotentieel in Vlaanderen

Rijksuniversitair Centrum Antwerpen
(Professor J. Van Leuven)

1 maart 1990 - 31 december 1990

2.

5.075.500 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.21.01, sectie 71, titel 1
begroting 1989

3.

4.

5.

Q. 1.

Opmaken van een ontwerp-decreet voor het in-
voeren van een isolatienorm in Vlaanderen

VUB (Professor Van Loey)

15 januari 1990 - 15 april 1990

833.000 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.21.01, sectie 71, titel 1
begroting 1989

2.

3.

4.

5.
eindrapport wordt gefinaliseerd

Opstellen van een ontwerp van oppervlaktedelf-
stoffenplan voor Vlaanderen

VUB (Professor Paepe)

1 mei 1990 - 30 april 1991

3.500.000 frank

R. 1.

2.

Artikel 12.20, sectie 66, titel 1
begroting 1990

3.

4.

5.

6.

s. 1.

Opmerking : De studieopdracht werd goedge-
keurd en is nu voor vastlegging naar de
tie (nog niet ondertekend)

administra-

N. 1.

2.

3.

4.

5.

0. 1.

2.

3.

Opdracht tot het opmaken van een ontwerp van
ontgrondingsdecreet

RUG - Professor Hubert Boeken

1 mei 1990 - 31 oktober 1991

2.915.500 frank

Artikel 12.20, sectie 66, titel 1
begroting 1990

Onderzoeksopdrachten Kwalitatief onderzoek
bij de exposanten van Flanders Technology In-
ternational en Enquête bij de deelnemers aan
FTI in Gent van 24 april tot 1 mei 1989

IIVO (Interuniversitair Instituut voor Vorming
en Ontwikkeling)
De heer 0. Steenhaut

Mei 1989, de eerste opdracht voor 8 maand, de
tweede voor 6 maand

2.

3.

4.

5.

T. 1.

4.499.000 frank, respectievelijk 1.932.800 frank
(exclusief BTW)

beide op artikel 12.24.03, sectie 70
begroting 1989

eindrapporten worden gefinaliseerd

Technology-Assessment : algemene achtergrond
en evaluatie-analyse van drie gezagvolle TA-pro-
gramma’s

International Forum for Biophilosophy
De heer G. Van Steendam

1 april 1990 - 30 september 1990

5.920.250 frank (inclusief BTW)

Artikel 12.23.61, sectie 61
begroting 1990

Vergelijkend Onderzoek naar het Technologie-
beleid in Nederland, Frankrijk en Zweden en
toetsing van de conclusies van het onderzoek
aan het in Vlaanderen gevoerde beleid

Interuniversitair Instituut voor Vorming en Ont-
wikkeling ,
De heer 0. Steenhaut

1 april 1990 - 30 september 1990

2.860.000 frank (exclusief BTW)

Artikel 12.23.61, sectie 61
begroting 1990

Opportuniteit van deelname aan het JESSI-pro-
gramma  door Vlaamse bedrijven

GIMV
De heer R. Van Outryve d’ydewalle,  G. Van
Acker

duurtijd : 10 mandagen

250.000 frank

Rollend Fonds

eindrapport werd neergelegd

Onderzoek dat moet leiden naar een betere
coördinatie en communicatiestructuur in het sys-
teem van voortdurende vorming in de midden-
stand

Afgesloten met J. Baeyens

van 1 juli 1989 tot 30 januari 1990 (verlengd met
2 maanden)

2.415.000 frank (exclusief BTW)

Artikel 12.20.33, sectie 33

Onderzoek naar de problematiek van de reactie
van de middenstandsgroepen op de economische
crisis

AMSAB

van 1 augustus 1989 tot 31 januari 1990 (verlengd
met 2 maanden)

1.150.000 frank (geen BTW)

Artikel 12.20.33, sectie 33
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u.  1.

2.

3.

4.

5.

Coördinatie onderwijs en andere vormen van
opleiding - Een vergelijkende studie in vijf
ËG-landen

Europees Centrum voor Werk en

5 maanden vanaf 1 februari 1990

2.300.000 frank (geen BTW)

Artikel 12.20.33, sectie 33

Samenleving

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
RUIMTELIJKE ORDENING EN HUISVESTING

Vraag nr. 139
van 6 april 1990
van de heer M. DESUTTER

Bescherming woning De Beir te Knokke-Heist - Stand
van zaken

De zogenaamde woning De Beir te Knokke-Heist op
de hoek van de Dumortierlaan en de Ferdinand Mos-
selmanstraat werd in 1924 gebouwd naar een ontwerp
van architect Huib Hoste. Hiermee realiseerde hij niet
alleen een persoonlijk meesterwerk, maar stelde hij
Vlaanderen ook op minstens gelijke voet met de ons
omringende landen in de avant-gardistische stijl en het
modernisme van de jaren 1920.

Algemeen wordt de woning De Beir in internationale
architectuurmiddens beschouwd als een unicum en dit
niet alleen in de ontwikkeling van de Belgische archi-
tectuur. Ook in verschillende Europese publikaties
wordt deze woning gezien als een realisatie met inter-
nationale dimensie.

In alle publikaties en vakliteratuur met een overzicht
van de Belgische en Vlaamse architectuur neemt de
woning een cruciale plaats in, zo ze al niet op voorpa-
gina wordt afgebeeld. In 1932 selecteerde de Italiaan
Sartoris de woning voor zijn overzicht Ghi Elementi
dell’Architettura  Funzionale. De Engelsen Alison en
Peter Smithson onderstreepten in 1965 de avant-garde
aspecten in hun publikatie The heroic period of mo-
dern architecture.

Sinds vele jaren pleiten verenigingen als het Sint-
Lucasarchief, Interbellum en de Stichting Architectmu-
seum om dit gebouw bij hoogdringendheid op de mo-
numentenlijst te plaatsen.

Reeds in 1979 deed de Provinciale Commissie voor
Monumenten en Landschappen een dergelijk voorstel.
In maart 1980 plaatste de toenmalige Minister van Cul-
tuur Rika De Backer de woning De Beir op de voor-
ontwerp-lijst, maar in juli van hetzelfde jaar werd de
beschermingsprocedure door de liberale Minister Kem-
pinaire stopgezet.

Na veel aandringen door het Bestuur van Monumenten
plaatste Minister Dewael de woning in 1988 opnieuw
op de voorontwerp-lijst. Reeds meer dan een jaar ligt
het dossier op uw handtekening te wachten voor het
definitief beschermingsbesluit.

Tot onze grote ontsteltenis blijkt dat het College van
Burgemeester en Schepenen van Knokke-Heist on-
langs een slopingsvergunning voor deze woning heeft
verleend.

Het lijkt mij dus meer dan dringend aangewezen, wil
Vlaanderen één van zijn unieke, internationale gere-
nommeerde meesterwerken binnen zijn kunstpatrimo-
nium vrijwaren van de slopershamer en vermijden dat
een aanslag gebeurt op ons cultureel erfgoed, dat het
dossier ter bescherming van dit monument zeer binnen-
kort in positieve zin wordt beslecht.

Graag vernam ik van de geachte Minister de stand van
zaken. Wanneer kan het beschermingsbesluit worden
verwacht ? Welke belemmerende factoren zijn er even-
tueel nog ?

Antwoord

In antwoord op zijn bovengenoemde vraag kan ik het
geachte lid mededelen dat dit dossier in onderzoek is.
Ik zal niet nalaten te gepasten tijde het resultaat hier-
van aan het geachte lid mede te delen.

Vraag nr. 142
van 13 april 1990
van de heer P. VAN GREMBERGEN

Gronden vliegveld Oostakker-Lochristi - Definitieve
bestemming

Op het grondgebied Oostakker-Lochristi ligt een ter-
rein van 120 hectare dat bestemd was om er een vlieg-
veld aan te leggen.

Inmiddels werden daarvan 10 hectare gebruikt voor
een crematorium. Er blijven dus nog 110 hectare over.
Momenteel worden deze gronden gebruikt als zand-
winningsgebied en als stortplaats van Sidmar.

Graag kreeg ik van de
op de volgende vragen

geachte Minister een antwoord

1.

2.

3.

4.

5.

Wie is of zijn de eigenaar(s) van deze gronden ?

Welke vergunningen werden voor deze terreinen
verleend ?
Voor welke termijn ?

Wat is de aard van de gestorte materialen ?

Wat is de uiteindelijke bestemming ?

Bestaan er plannen of wordt overwogen om deze
terreinen te herbebossen. Zo ja, wanneer ?

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
T. Kelchtermans, Gemeenschapsminister van Leefmi-
lieu, Natuurbehoud en Landinrichting.

Antwoord

In antwoord op zijn
volgende mededelen.

vraag kan ik het geachte lid het

1. De door het geachte lid aangeduide gronden zijn
eigendom van het Ministerie van Openbare Werken
- Bestuur der Waterwegen.
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Op 9 juli 1985 is er aan de PVBA Govaco en de
NV Stadsbader Flamand een bouwvergunning ver-
leend voor de wijziging van het reliëf. De groeve
moet worden aangevuld in uitvoering van de stort-
vergunning verleend aan de NV Sidmar. Het verle-
nen van een stort- en exploitatievergunning behoort
niet tot mijn bevoegdheid.

De gestorte afvalstoffen zijn uitsluitend afkomstig
van de terreinen van de NV Sidmar. Zij bestaan
hoofdzakelijk uit :

- grondstoffen van wegen en funderingen ;

- zand afkomstig van de gietoven van de hoogo-
vens ;

- beton, steenslag en wegenuitbraak ;

- refractair materiaal afkomstig van vuurvaste be-
kledingen van ovenwanden ;

- gesmolten ganggesteenten afkomstig van ruwij-
zer- en staalbereiding.

De jaarlijkse hoeveelheid bedraagt circa 60.000 ku-
bieke meter of 75.000 ton.

Volgens de stedebouwkundige voorschriften Gentse
en Kanaalzone, zoals vastgesteld bij koninklijk be-
sluit van 14 september 1977 is de nabestemming van
deze gronden bosgebied. Met de gemeenteraadsbe-
slissing van 28 januari 1985 heeft de Gemeenteraad
van Lochristi beslist tot het opmaken van een Bij-
zonder Plan van Aanleg (BPA) voor deze zone met
het oog op de omschakeling van bosgebied naar
agrarisch gebied. Met uitzondering van een plenaire
vergadering op 14 november 1985 zijn aan mijn Be-
stuur geen verdere initiatieven ter zake bekend. In
de loop van 1987 heeft een projectontwikkelaar een
voorstel geformuleerd inzake de inplanting van een
oefen- en recreatiecentrum voor terreinsporten. De-
ze voorstellen zijn niet verder uitgewerkt.

d. Inzake
zijn mij

de herbebossing van het bedoelde
geen concrete voorstellen bekend.

terrein

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN LEEFMILIEU,
NATUURBEHOUD EN LANDINRICHTING

Vraag nr. 222
van 6 maart 1990
van de heer M. VAN HOUTTE

Afvalstoffendecreet - Bevoegdheid burgemeester

Artikel 5 van het besluit van de Vlaamse Executieve
houdende aanduiding van de ambtenaren belast met
het toezicht op de uitvoering van het decreet van 2 juli
1981 betreffende het beheer van afvalstoffen en de
uitvoeringsbesluiten ervan, geeft aan de burgemeester
de bevoegdheid inrichtingen welke in strijd zijn met de
geldende reglementering te verzegelen en voorlopig te
sluiten, na voorlegging van een proces-verbaal door de
toezichthoudende ambtenaar.

Vermits de vaststelling door de toezichthoudende
ambtenaar de toestand op een bepaald moment
weergeeft, bestaat de mogelijkheid dat bij de exploi-
tatie op dat ogenblik wordt gehandeld overeenkom-
stig de geldende voorschriften, doch op andere tijd-
stippen niet. Zo deze overtreding dan wordt vastge-
steld door een officier van gerechtelijke politie, kan
de toezichthoudende ambtenaar op basis van deze
politionele vaststelling een proces-verbaal opstellen,
waarop de burgemeester de hoger vermelde maatre-
gelen kan nemen ?

Indien de tegenstrijdigheid blijft bestaan tussen de
vaststellingen van de gemachtigde ambtenaar ener-
zijds en die van de officier van gerechtelijke politie
anderzijds, mag de burgemeester dan op basis van
deze laatste politionele vaststelling optreden, zon-
der voorafgaande instemming van de toezichthou-
dende overheid ?

Zo door de toezichthoudende ambtenaar wordt ver-
zocht, met toepassing van de in artikel 5 geciteerde
maatregelen, op te treden en bijvoorbeeld tot verze-
gelen over te gaan, is de burgemeester dan verplicht
deze maatregel te nemen of beschikt hij nog over
een bepaalde appreciatiebevoegdheid zonder van
een verzuim te worden beschuldigd ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraagstelling heb ik de eer het
geachte lid te antwoorden als volgt.

1.

2.

3.

Op basis van de feitelijke vaststellingen van een
officier van gerechtelijke politie kan de toezichthou-
dende ambtenaar een proces-verbaal opstellen dat
melding maakt van de inbreuken op het afvalstof-
fendecreet van 2 juli 1981. De burgemeester kan,
indien aan de voorwaarden van artikel 5 van het
besluit van de Vlaamse Executieve van 21 april
1982, houdende aanduiding van de ambtenaren ge-
last met het toezicht op de uitvoering van het de-
creet van 2 juli 1981 betreffende het beheer van
afvalstoffen en de uitvoeringsbesluiten ervan wordt
voldaan, alsdan de voorziene maatregelen treffen.

Op grond van artikel 54 van het afvalstoffendecreet
kan de burgemeester de verwijdering van de illegaal
aangetroffen afvalstoffen bevelen. Hij kan hiertoe
alle nodige maatregelen nemen. Het is derhalve mo-
gelijk dat de burgemeester met toepassing van dit
artikel de maatregelen neemt die voorzien zijn in
artikel 5 van voormeld besluit van de Vlaamse Exe-
cutieve.

Met toepassing van artikel 5 van voormeld besluit
beschikt de burgemeester wel degelijk over een ei-
gen appreciatiebevoegdheid. De burgemeester
dient immers na te gaan of uit het voorgelegde pro-
ces-verbaal van de toezichthoudende ambtenaar
voldoende blijkt dat aan één van de gestelde voor-
waarden werd voldaan teneinde de voorziene maat-
regelen te treffen.

Bovendien kan uit het laatste lid van dit artikel 5
worden afgeleid dat de burgemeester kan beslissen
om de voorziene maatregelen niet te nemen.

Het feit dat de toezichthoudende ambtenaar al dan
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niet om de toepassing van voormelde maatregelen ver-
zoekt, kan een aanwijzing zijn met betrekking tot de
ernst van de vastgestelde feiten maar heeft voor het
overige geen impact op de toepasbaarheid van dit arti-
kel.

Vraag nr. 262
van 30 maart 1990
van mevrouw F. BREPOELS

Verbrandingsoven Houthalen - Gaswasinstallatie

In antwoord op de parlementaire vraag nummer 49
van 28 november 1988 stelt de geachte Minister dat de
vuilverbrandingsoven van Houthalen, uitgebaat door
de Intercommunale voor Afvalverwijdering en -ver-
werking in Noord- en West-Limburg (IVNWL), wordt
gebruikt voor het verwerken van klein chemisch afval
(KCA).

In antwoord op de parlementaire vraag nummer 84
van 9 december 1988 stelt de geachte Minister dat de
verbrandingsoven in Houthalen beschikt over een gas-
wasinstallatie die voldoet aan de huidige normen. Uit
ingewonnen informatie blijkt echter dat deze gaswasin-
stallatie wel werd gepland bij de bouw van de oven en
ook werd geplaatst, doch dat deze installatie omwille
van een aantal omstandigheden, tot op heden niet func-
tioneerde.

Bovendien blijkt dat de lozingsvergunning voor bedoel-
de verbrandingsoven wel rekening houdt met de wer-
king van de gaswasinstallatie. Zo blijkt de toegelaten
hoeveelheid lozingswater 72 kubieke meter per dag te
bedragen. Opvallend is echter dat in de lozingsvergun-
ning geen normen zijn opgenomen voor chloorverbin-
dingen, hoewel hiervan grote hoeveelheden zullen wor-
den geproduceerd.

Graag kreeg ik daarom van de geachte Minister een
antwoord op de volgende vragen.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

Hoeveel klein chemisch afval werd er in de periode
1988-1989 vernietigd in de verbrandingsoven van
Houthalen ?

Werden er in 1989 onderzoeken uitgevoerd in het
kader van de naleving van de exploitatievergunning
en werden hierbij overtredingen vastgesteld ?

Op welke gegevens baseert de geachte Minister zich
om te stellen dat de gaswasinstallatie functioneert ?

Sedert welke datum zou de gaswasinstallatie in ge-
bruik zijn ?

Welke hoeveelheden chloorverbindingen worden
geproduceerd door de gaswasinstallatie ?

Werden rond de verbrandingsoven van Houthalen
onderzoeken uitgevoerd naar de aanwezigheid van
dioxines ?

Antwoord

1. In de verbrandingsoven van Houthalen is in de pe-
riode 1988-1989 geen KCA vernietigd.

2. Tijdens de inspecties door de Openbare Afvalstof-

fenmaatschappij voor he t  Vlaamse  Gewes t
(OVAM) uitgevoerd in 1989, werden geen overtre-
dingen vastgesteld op de opgelegde exploitatievoor-
waarden. Uit rookgasmetingen blijkt wel dat er een
overschrijding  is van de in de vergunning opgelegde
emissiewaarde voor waterstofchloride, wat kan wor-
den toegeschreven aan het niet functioneren van de
gaswasinstallatie. In dit verband kan worden verwe-
zen naar het besluit van de Vlaamse Executieve van
19 juli 1989 waarbij de termijn waarbinnen de be-
staande inrichtingen voor het verbranden van huis-
houdelij  ke en daarmee gelijkgestelde afvalstoffen
ten laatste de nodige technische aanpassingswerken
aan hun installaties dienen uit te voeren, wordt ver-
lengd tot 31 december 1992.

3 en 4. De gaswassing is slechts in dienst geweest tij-
dens de periode van inbedrijfstelling. De in-
stallatie is buiten gebruik gesteld omdat de
warmtewisselaar van de rookgassen was gecor-
rodeerd. Door verscheidene omstandigheden
(faillissement van de aannemer, overlijden van
zaakvoerder) is deze warmtewisselaar nooit
vervangen. Een juridische procedure is lopen-
de. De intercommunale heeft de opdracht ge-
geven aan hun studiebureau om de gaswassing
terug op punt te stellen en dit met eigen mid-
delen. Hierdoor zou deze installatie terug in
bedrijf kunnen worden genomen medio 1991.

Daar de gaswasinstallatie werkt volgens het natte
procede  met CA (OH) 2, worden de CL- en F- en
andere anionen met Ca2+  tot vorming van Ca2+  -zou-
ten. De hoeveelheden CA2+-zouten zijn afhankelijk
van de aanwezigheid van chloor-, fluor- en zwavel-,
en andere - houdende stoffen in het te verbranden
vuil en het rendement van de gaswassing.

Door de dienst Toezicht van de OVAM werden
geen onderzoeken uitgevoerd naar de aanwezigheid
van dioxines in de emissies van de oven te Houtha-
len. Dergelijk onderzoek loopt wel op een andere
huisvuiloven.,

Vraag nr. 265
van <april 1990
van de heer A. LARIDON

VMZ en OVAM - Inefficiënte werking

In het Sobemap-rapport blijkt duidelijk dat de werking
van de Vlaamse Maatschappij voor Waterzuivering
(VMZ) weinig efficiëntie vertoont. Bovendien stellen
we vast dat tot op heden de Directie Toezicht en Ver-
gunningen van de parastatale Openbare Afvalstoffen-
maatschappij voor het Vlaamse Gewest (OVAM) nog
steeds niet bereid is te handelen volgens de beschikkin-
gen van de Vlaamse Executieve en in tal van domeinen
optreedt als rechter en partij tot ergernis van de juridi-
sche instanties.

Mag ik van de geachte Minister vernemen welke maat-
regelen hij treft om aan deze situatie een einde te
maken en of het niet nodig is aan bovenvermelde direc-
tie wijzigingen aan te brengen ?
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Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid het
volgende melden.

Artikel 13 8 1 van het decreet van 2 juli 1981 betreffen-
de het beheer van afvalstoffen, dat trouwens met alge-
mene stemmen in de Vlaamse Raad werd goedge-
keurd, omschrijft de taken van de OVAM.

Daarin is onder andere vermeld dat de OVAM wordt
belast met het toezicht en de controle bepaald door of
krach IS  het decreet. Ook kan de OVAM worden
belast met het bouwen of exploiteren van verwijde-
ringsinstallaties. Een potentiële rechter-partijsituatie is
dus in het decreet zelf voorzien.

Niettemin baat de OVAM op dit ogenblik geen enkele
verwijderingsinstallatie uit, zodat in de praktijk niet
van een rechterpartijsituatie kan worden gesproken.

Alleen bij de NV INDAVER,  waar de OVAM 20 ten
honderd van de stemgerechtigde aandelen in het kapi-
taal bezit zou in zeer beperkte mate kunnen worden
gesproken van een rechter-partijsituatie. Er mag even-
wel niet uit het oog verloren worden dat ook de milieu-
politie van de stad Antwerpen geregeld toezicht uitoe-
fent.

Bovendien werd de oprichting van de Milieuholding
door de Vlaamse Executieve goedgekeurd.

Het is de bedoeling nieuwe verwijderingsinstallaties
van afval door dochtermaatschappijen van de holding
te laten bouwen en exploiteren.

Vraag nr. 271
van 12 april 1990
van mevrouw F. BREPOELS

Baggerslib uit de Schelde

Door het Instituut voor Hygiëne en Epidemiologie
(IHE) werden heel wat studies verricht in verband met
de vervuilingsgraad van het slib, afkomstig uit onze
rivieren. Het is een algemeen verspreide mening dat
het slib en de sedimenten zo ernstig zijn vervuild dat
dit problemen geeft inzake de verwijdering, de berging
of de behandeling ervan. In het kader van de afspraken
gemaakt op de Derde Noordzeeconferentie zal men
ter zake initiatieven moeten nemen.

Kan de geachte Minister mij daarom meedelen :

1. of het slib uit de Schelde, dat door de baggerwerken
vrijkomt, zo ernstig is vervuild dat het zonder voor-
zorgen niet kan worden gestort ;

2. welke technieken nu worden aangewend om dit slib
te behandelen ;

3. door welke stoffen dit slib vooral is vervuild ?

Antwoord

1. De ons bekende analyseresultaten zijn beperkt tot
dat gedeelte van de baggerspecie uit de Schelde,
die op de linkeroever te Beveren en Zwijndrecht
wordt gestort. Daartoe werd aan de Antwerpse

-. De verontreinigingsgraad van het slib is te wijten

De met betrekking tot de baggerspecie uit de Schel-
de toegepaste technieken om het slib te behandelen,
beperken zich tot het storten onder gecontroleerde
omstandigheden om verontreiniging van het omge-
vende milieu te voorkomen. De Openbare Afval-
stoffenmaatschappij van het Vlaamse Gewest
(OVAM) beschikt evenwel over geen informatie
met betrekking tot de milieu-impact van het terug-
storten van de baggerspecie in de Westerschelde.

Zeediensten een vergunning verleend tot exploitatie
van een stortplaats voor onderhoudsbaggerspecie.
Op basis van de analyseresultaten dient de specie
als verontreinigd te worden beschouwd.

aan een breed spectrum van verontreinigingen (zwa-
re metalen, organische verbindingen en ook de
zoutvracht van het transportwater).

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN CULTUUR

Vraag nr. 59
van 14 maart 1990
van de heer L. VANHORENBEEK

Onderzoeks- en studieopdrachten sedert 1 januari 1989
- Overzicht

Ik moge de geachte Gemeenschapsminister verzoeken
mee te delen welke onderzoeks- en studieopdrachten
ten laste van de onder zijn bevoegdheid ressorterende
begrotingskredieten hij toekende sedert 1 januari 1989.

De volgende
vermeld :

gegevens zouden hierbij moeten worden

1.

2.

3.

4.

5.

6.

titel en korte samenvatting van het onderzoekspro-
ject of studieopdracht ;

verantwoordelijke persoon voor het uitvoeren van
het onderzoeksproject of studieopdracht ;

instelling waar het onderzoeksproject of de stu-
dieopdracht doorgaat ;

begin- en einddatum van het onderzoek ;

totaal bedrag voorzien voor het onderzoeksproject
of de studieopdracht ;

begrotingsartikel waarop de kredieten worden
geïmputeerd.

N.B. : Deze
ters gesteld.

vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-

Antwoord

1. Ik kan het geachte lid meedelen dat op de begroting
1989 door de Administratie Onderwijs en Perma-
nente Vorming - Bestuur Sociaal-Cultureel Werk
op de sectie 24, artikel 12.20.02.17, Enquêtes en
Studies, volgende onderzoeks- en studieopdrachten
werden toegekend aan :
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- Rijksuniversiteit Gent, Blandijnberg 2 - 9000 Gent

Thema :

Verrichten van onderzoek en publiceren van
boekenreeks over de cartografie en de iconogra-
fie van de Vlaamse steden.

Doel :

Aan historici, geografen, stedebouwkundigen,
onderwijsmensen, beleidsvoerders en politieke
verantwoordelij ken, een werkinstrument ver-
schaffen, waarin de totografische evolutie van
de steden in een bepaald land op nauwkeurige
en overzichtelijke wijze wordt geschetst.

Promotor : professor A. Verhulst.

Bedrag : 1,5  miljoen frank.

Eindverslag : wordt verwacht op 1 september
1991.

- Katholieke Universiteit Leuven, Blijde Inkom-
straat 5 - 3000 Leuven.

Thema :

Fan Coaching Experimenten als uitlopers van
het onderzoek naar voetbalgeweld aan de KU
Leuven.

Doel : Preventieve aanpak van voetbalvandalen.

Promotor : Professor L. Walgrave.

Bedrag : 1,5  miljoen frank.

Eindverslag : wordt verwacht tegen 31 maart
1990.

- Centrum voor Andragogisch Onderzoek, Liedts-
straat 27-29 - 1210 Brussel

Thema :

Onderzoeks- en ontwikkelingsproject sociaal-
cultureel werk in de Vlaamse Gemeenschap.

Doel :

Het overheidsbeleid op het vlak van het sociaal-
cultureel werk optimaliseren en bijsturen.

Promotor : Centrum voor Andragogisch Onder-
zoek

Bedrag : 22,5  miljoen frank.

Eindverslag : wordt verwacht tegen 1 februari
1994.

Ter ondersteuning van deze opdracht werden in
de loop van 1989 vijf enquêtes uitgevoerd met
betrekking tot de situatie van het sociaal-cultu-
ree1 werk, het jeugdwerk en het openbaar biblio-
theekwerk in de gemeentelijke context.

Bedrag : 190.000 frank sectie 39 artikel 12.01
195.000 frank sectie 40 artikel 12.01

Eindverslag : wordt verwacht begin 1990.

- Studiegroep voor Cultuurbevordering

Thema :

Inventarisatie van culturele ruimten in een ont-
wikkelingsgebied in Vlaanderen - Antwerpse
Kempen : aanwezigheid, toegankelijkheid en
werking van de voorzieningen in deze gebieden.

Doel :

Het maken van prognoses van de te voorziene
toelagen en de planning van accomodaties in de
toekomst.

Promotor : Professor U. Claeys.

Bedrag : 1,3  miljoen frank.

Eindverslag : werd verwacht 31 december 1989.

In bovenstaande overeenkomsten werden ook tel-
kens tussentijdse verslagen gestipuleerd.

Daarnaast werd in 1989 ook aan volgende instellin-
gen een globale toelage gegeven voor het door hen
verrichte wetenschappelijk onderzoek dat echter
niet projectmatig werd ingediend :

- Studiegroep voor Cultuurbevordering, Katholie-
ke Universiteit Leuven
Departement Sociologie, Sociologisch Onder-
zoeksinstituut, E. Van Evenstraat 20 300 Leuven

Bedrag : 1.300.000 frank aan te rekenen op sec-
tie 24 artikel 33.01.02

- Centrum voor Andragogisch Onderzoek,
Liedtsstraat 27-29
1210 Brussel

Bedrag : 2.500.000 frank aan te rekenen op sec-
tie 24 artikel 33.02.02

2. Aan het Studiebureau PVBA Luscinia Investments
te Drongen wordt een studieopdracht over het so-
ciaal statuut van de kunstenaars toevertrouwd.

Deze opdracht heeft als doel :

- het in kaart brengen van de diverse disparate
regelingen die de sociaal-economische situatie
van de kunstenaars beïnvloeden en bepalen ;

- op basis van deze resultaten voorstellen tot een
wetgevend initiatief formuleren tot verbetering
en vereenvoudiging van deze regelingen.

Dit initiatief zal door realisatie van bovenvermelde
doelstellingen een gecoördineerde nationale zowel
als regionale actie vanwege de Minister van Cultuur
ten bate van de kunstenaars mogelijk maken.

De studieopdracht wordt uitgevoerd tijdens het eer-
ste semester van 1990.

Deze opdracht ten bedrage van 2.281.230 frank valt
ten laste van de kredieten ingeschreven op artikel
12.20.49, sectie 49 van de Begroting van de Vlaamse
Gemeenschap voor het begrotingsjaar 1990.
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3. Sport

1989 :

1. Fysiek prestatievermogen van de Vlaamse
schoolgaande jeugd en de kwantiteit en kwaliteit
van de jeugdsport in de Vlaamse sportclubs.

2. Overlegcommissie van de Universitaire Institu-
ten voor Lichamelijke Opvoeding (voorzitter :
Professor D. Van Gerven).

3. De 3 universitaire instituten voor lichamelijke
opvoeding in Vlaanderen (KU Leuven, RU
Gent, VU Brussel).

4.

5.

1 december 1989 - 31 december 1990.

4,5  miljoen, evenredig te verdelen over de 3 uni-
versitaire instellingen.

6. Artikel 12.20 van de sectie 49.

1990 :

In 1990 wordt dit IOS-project verdergezet en zullen
door dezelfde instellingen andere doelaspecten van
de wisselwerking jeugd-sport aan bod komen.

Vraag nr. 66
van 12 april 1990
van de heer H. VAN DIENDEREN

Raad voor Handelspubliciteit - Code inzake handels-
publiciteit

In zijn advies over het ontwerp-decreet over de finan-
ciering van de BRT dringt de Sociaal-Economische
Raad voor Vlaanderen (SERV) er op aan dat de Raad
voor Handelspubliciteit dringend een code uitwerkt in-
zake handelspubliciteit.

Hoever staat de Raad daarmee ? Tegen wanneer mag
die code worden verwacht ? Mag de publiciteit op de
BRT-radio starten vooraleer die code rond is ?

In hetzelfde advies stelt de SERV dat de Raad voor
Handelspubliciteit ook bevoegd zou moeten zijn voor
de scherm- of ethervermeldingen in verband met spon-
soring , co-produkties, co-financieringen,  h a n d -  e n
spandiensten en boodschappen van algemeen nut.

Is de geachte Minister het daarmee eens ?

Zal het besluit van de Executieve van 3 mei 1989 over
de Raad voor Handelspubliciteit dan andermaal wor-
den aangepast ?

Antwoord

Ik kan het geachte lid het volgende meedelen.

1. De Raad voor Handelspubliciteit op Radio en Tele-
visie heeft zich voorgenomen om op 26 april 1990
de besprekingen over de Code voor Handelspublici-
teit af te ronden.

Van zodra deze code mij wordt overgemaakt, zal
ik deze ter goedkeuring aan de Vlaamse Executieve
voorleggen.

Het uitzenden door de BRT van handelspubliciteit
op de radio, is volledig onafhankelijk van het al dan
niet voorhanden zijn van de Code voor Handelspu-
bliciteit.

Ik ben akkoord met de visie van de SERV en heb
daarom in het nieuwe ontwerp van decreet betref-
fende de reclame op radio en televisie, dat ik aan
de Vlaamse Executieve heb voorgelegd, deze ver-
ruiming van de bevoegdheden van de Raad voor
Handelspubliciteit ingeschreven. Indien de Vlaamse
Raad bedoeld ontwerp goedkeurt, moet er inder-
daad een nieuw uitvoeringsbesluit worden getrof-
fen.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ONDERWIJS

Vraag nr. 109
van 26 maart 1990
van de heer D. VERVAET

Franstalige scholen in faciliteitengemeenten - Aantal
leerlingen en kostprijs

Hoeveel Franstalige scholen bestaan er in de 6 facilitei-
tengemeenten rond Brussel ? In welke gemeente zijn
ze gelegen en hoeveel leerlingen lopen er school ?

Hoeveel kosten deze leerlingen jaarlijks aan
se Gemeenschap (bedrag per leerling) ?

de Vlaam-

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid de
volgende gegevens mee.

A. Schoolbevolking in de Franstalige scholen van de
zes faciliteitengemeenten rond Brussel - school-
jaar 1989-1990.

Aantal Aantal Totaal
ingeschre- leerlingen
ven kleu- lager

ters onderwijs

1. Drogenbos
Gemeenteschool 63 115 178
Grote Baan 228

2. Kraainem
Gemeenteschool 104 181 285
Hebronlaan 17

3. Linkebeek
Gemeenteschool 70 100 170
A. Van Dormael-
straat 2A

4. Sint-Genesius-Rode
Gemeenteschool
Vredelaan 25

85 84 169

5. Sint-Genesius-Rode
Vrije Basisschool
Eikenlaan 13

111 243 354

6. Wemmel
Gemeenteschool
Winkel 56

125 254 379
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Aantal Aantal Totaal
ingeschre- leerlingen
ven kleu- lager

ters onderwijs

7. Wezembeek-Oppem
Vrije Basisschool 130 251 381
Sint-Jorisoord 1

8. Wezembeek-Oppem
Gemeenteschool 150 125 275
Hernalsteenweg 41

Totaal : 838 1.353 2.191

B. Voor het schooljaar 1988-1989 werden voor deze
scholen volgende sommen als weddetoelagen uitge-
keerd.

1.

2.

3.

4.

5.

6.

7.

8.

Drogenbos - gemeenteschool Grote Baan 228
8.935.458 frank

Kraainem - gemeenteschool Hebronlaan 17
14.215.360 frank

Linkebeek - gemeenteschool A. Van Dormaelstr. 2A
8.645.598 frank

Sint-Genesius-Rode - gemeenteschool Vredelaan 25
9.765.021 frank

Sint-Genesius-Rode - Vrije basisschool Eikenlaan 13
16.990.739 frank

Wemmel - gemeenteschool Winkel 56
18.545.147 frank

Wezembeek-Oppem - Vrije basisschool
Sint-Jorisoord 1 18.082.805 frank

Wezembeek-Oppem - Gemeenteschool
Hernalsteenweg 41 14.298.798 frank

Totale kostprijs : 109.478.926 frank

Dit brengt de kostprijs aan weddetoelagen op
51.230 frank per leerling.

Voor het schooljaar 1988-1989 bedraagt de kostprijs
van de volledige toelage voor werkings- en uitrus-
tingskosten 7.342,83  frank per leerling van het lager
onderwijs en 5.555,69  frank per leerling van het
kleuteronderwijs.

Vraag nr. 114
van 3 april 1990
van de heer A. LARIDON

Deeltijds leren - Vormingen vereist door de leerplicht

Volgens artikel 1 van de wet van 29 juni 1983 betreffen-
de de leerplicht wordt bij deeltijds leren voldaan aan
de eisen van de leerplicht wanneer naast het leren ook
erkende vorming is voorzien. Deze vorming moet vol-
doen aan de eisen gesteld door de leerplicht. In artikel
2 van dezelfde wet wordt een commissie ingesteld die
de erkenning van deze vorming adviseert.

Mag ik van de geachte Minister vernemen :

of deze commissie reeds werd opgericht ;

hoeveel maal deze commissie bijeenkwam ;

welke vormingen weerhouden werden voor erken-
ning ;

welke de criteria voor erkenning zijn ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mee
dat overeenkomstig artikel 1 van de wet van 29 juni
1983 betreffende de leerplicht aan de deeltijdse leer-
plicht onder andere kan worden voldaan door het vol-
gen van een voor de vervulling van de leerplicht erken-
de vorming. In tegenstelling met het door het geachte
lid gestelde, volstaat het volgen van een dergelijke
vorming op zichzelf om aan de vervulling van de deel-
tijdse leerplicht te voldoen, met andere woorden is er
geen cumulatie van leren en vorming vereist.

De Commissie bedoeld in artikel 2 van dezelfde wet
werd opgericht bij het koninklijk besluit van 21 juni
1984 (Belgisch Staatsblad van 2 augustus 1984). Voor-
melde Commissie is 26 maal samengekomen. De vor-
mingen die voor de schooljaren 1988-1989 en 1989-1990
bij besluiten van de Vlaamse Executieve van 29 juli
1989 werden erkend, werden gepubliceerd in het Bel-
gisch Staatsblad van 12 september 1989.

De Commissie hanteert volgende criteria bij het onder-
zoek van de aanvragen :

gegevens betreffende de inrichter, de plaats van
vorming en de aanwezige infrastructuur ;

gegevens betreffende de doelgroep ;

inhoud en organisatie van de vorming ;

gestelde toelatingsvoorwaarden aan de leerlingen ;

wijze waarop de leerlingen geëvalueerd en hun vor-
ming wordt gesanctioneerd ;

bekwaamheidsbewijzen van de lesgevers.

-

-

-

-

-

-

Vraag nr. 117
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON

Kandidaten werkplaatsleider - Rangschikking

Mag ik van de geachte Minister vernemen hoe de be-
trekkingen van werkplaatsleider statutair worden toe-
gekend ?

Wordt de eerste gerangschikte automatisch aangesteld
in een vacante betrekking ? In welke volgorde gebeurt
de aanduiding bij mogelijke mutaties en bij het voor-
handen zijn van boventallîgen ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mee
dat in overeenstemming met artikel 113 van het ko-
ninklijk besluit van 22 maart 1969 telkens als ‘er een
lijst van kandidaten voor een benoeming in een vacant
bevorderingsambt (werkplaatsleider) moet worden
voorgedragen er een bevorderingscommissie wordt sa-
mengesteld. Deze commissie is belast met het voordra-
gen van een lijst met de kandidaten voor een benoe-
ming als werkplaatsleider. De bevorderingscommissie
rangschikt de kandidaten naar hun verdiensten. De
anciënniteit kan daarbij een element van beoordeling
zijn.

Artikel 95 van het koninklijk besluit van 22 maart 1969
bepaalt dat de benoeming in een bevorderingsambt
door de Koning wordt gedaan. Met toepassing van
artikel 79 en volgende van het bijzonder decreet van
19 december 1988 betreffende de ARGO wordt de
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benoeming vanaf 1 januari 1989 verricht door de Cen-
trale Raad van de ARGO. Verder bevat het statuut
geen bepalingen omtrent de criteria die door de over-
heid moeten worden gehanteerd bij een benoeming tot
werkplaatsleider.

zijn voor de goede werking van zijn instelling, behalve
uiteraard die maatregelen welke hem bij een formele
tekst zijn ontzegd.

De benoemende overheid is evenwel zoals bij ieder
administratieve rechtshandeling, verplicht de beslissing
tot benoeming te steunen op wettig aanvaardbare mo-
tieven die verband houden met het belang van de
dienst en waarvan het bestaan uit het dossier moet
blijken.

Het lijkt mij derhalve zonder meer mogelijk dat bepaal-
de instellingen de in de parlementaire vraag gestelde
verplichting opnemen in het schoolreglement en even-
tueel het door de leerlingen verlaten van de school
tijdens het middaguur koppelen aan de uitreiking van
bijzondere toelatingsvoorwaarden, dit met het oog op
een efficiënte controle.

Bij r aties worden de vacante betrekkingen van
werkplaatsleider  toegewezen aan de kandidaat met de-
zelfde benoeming als die van de vacante betrekking en
met de meeste dienstanciënniteit. Bij een gelijke
dienstanciënniteit wordt de betrekking toegewezen aan
de kandidaat met de meeste ambtsanciënniteit. Dit in
toepassing van het koninklijk besluit van 30 april 1969
tot vaststelling van de modaliteiten inzake mutaties.

De werkplaatsleiders die ter beschikking staan wegens
ontstentenis van betrekking blijven volgens artikel 167
van het koninklijk besluit van 22 maart 1969 ter be-
schikking. Op hun diensten kan op elk ogenblik voor
een bepaalde periode een beroep worden gedaan. Ge-
durende deze periode genieten zij hun activiteitswedde
en worden de dienstprestaties met werkelijke diensten
gelijkgesteld. De omzendbrief B- 11189  van 27 juli 1989
bepaalt dat bij het terug in dienst roepen van bovental-
ligen in de eigen scholengemeenschap er rekening
wordt gehouden met de anciënniteit. Buiten de scho-
lengemeenschap gelden geen prioriteiten.

Dat het instellingshoofd terzelfdertijd eveneens de no-
dige maatregelen neemt om de correcte naleving van
dit schoolreglement in het belang van de ganse school-
gemeenschap na te gaan kan mijn inziens moeilijk als
machtsoverschrijding worden gedefinieerd.

De eventuele opdrachten die personeelsleden in dit
kader vervullen situeren zich mijn inziens volkomen in
de opvoedingstaak die elk personeelslid te vervullen
heeft.

Eventuele ongevallen en incidenten zijn dan ook gevat
door de desbetreffende wettelijke voorzieningen.

Vraag nr. 123
van 4 april 1990
van de heer A. LARIDON

Open Hoger Onderwijs - Opbouw

Het Regeerakkoord stelt een regeling in het vooruit-
zicht met betrekking tot het Open Hoger Onderwijs
als multimediaal afstandsonderwijs.

Vraag nr. 119
van 4 april 1990

Mag ik van de geachte Minister het volgende verne-
men ?

van de heer A. LARIDON 1. Welke stappen werden hiertoe reeds gezet in elk

Toezicht buiten de school - Wettelijkheid
van de onderwijsnetten ?

2. Hoe het zit met de coördinatie en de organisatori-
Kan een inrichtingshoofd zijn personeelsleden ver-
plichten op strategische plaatsen in de stad individueel
of onder de vorm van mobiele ploegen middagtoezicht
te doen ?

sche opbouw van het geheel ?

Antwoord

Hoe stelt de verantwoordelijkheid inzake ongevallen
of incidenten zich buiten de school ?

Kan verbod worden opgelegd aan studenten ‘s middags
buiten de school te eten, indien de ouders daarmee
akkoord zijn ? Is het verplichten van bijzondere toela-
tingskaarten voor de studenten die ‘s middags de school
verlaten toegelaten ?

Zijn er hier geen machtsoverschrijdende elementen zo-
wel ten opzichte van studenten, ouders en personeel ?

In het Regeerakkoord wordt inderdaad een decretale
regeling met betrekking tot het Open Hoger Onderwijs
in Vlaanderen als multimediaal afstandsonderwijs in
uitzicht gesteld. Dienaangaande werd door de ministe-
riële werkgroep Open Hoger Onderwijs, in 1986 door
de nationale en de Gemeenschapsminister van Onder-
wijs opgericht, een advies verleend (13 april 1987). In
deze werkgroep hadden naast afgevaardigden van de
universitaire en HOBU-instellingen, ook vertegen-
woordigers van de sociale partners zitting.

Antwoord

Het antwoord op het door het geachte lid gestelde
vraag komt in feite neer op de vraag of een onderwijs-
instelling het recht heeft een eigen schoolreglement in
te voeren waarin naar alle leerlingen en/of studenten
en hun ouders toe een aantal leefregels worden vastge-
legd met het oog op een vlotte werking van deze instel-
ling.

In zijn arrest nummer 26.749 van 26 juni 1986 inzake
Pesch versus Minister van Onderwijs stelde de Raad
van State onder meer dat het instellingshoofd uit de
aard van zijn functie ermee is belast alle maatregelen
- tucht- of ordemaatregelen - te treffen die nodig

In afwachting van een decretale regeling werd het Stu-
diecentrum Open Hoger Onderwijs VZW  opgericht,
dat paritair wordt beheerd door de universitaire en
HOBU-instellingen. De Vlaamse Interuniversitaire
Raad droeg alle activiteiten en taken met betrekking
tot deze materies, die hij tot dan toe zelf behartigde,
over aan dit Studiecentrum. Op die wijze kende vooral
de samenwerking met Nederland, waartoe de VLIR in
1985 als eerste een overeenkomst sloot, continuïteit.
Deze samenwerking wordt nu geoperationaliseerd in
de zes universitaire studiecentra, ingericht door de uni-
versitaire instellingen.

Ook werd de gemeenschappelijke cursusontwikkeling
door Vlaamse universitaire en HOBU-instellingen al-
dus voortgezet.
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Voor het eerst kwam ip Vlaanderen een reëel samen-
werkingsverband tot stand tussen universitaire en HO-
BU-instellingen en dit over alle netten heen, waar een
gemeenschappelijke besluitvorming en operationalise-
ring wordt gerealiseerd. Dit wordt door de partners als
een bijzondere stap voorwaarts ervaren in de dialoog
en synergie tussen de hoger onderwijsinstellingen in
ons land.

De Vlaamse Executieve, die het StOHO subsidieert,
gaf het Studiecentrum onder meer als opdracht :

1. het verder ontwikkelen van het concept van het
Open Hoger Onderwijs in Vlaanderen ;

2. het opstellen, coördineren en begeleiden van de
curriculumontwikkeling en de daarbij aansluitende
studiebegeleiding ;

3. het voorbereiden en het uitwerken van samenwer-
kingsverbanden met buitenlandse instellingen,
inzonderheid met Nederland.

Er geldt een algemene consensus over de stelling dat
het hoger afstandsonderwijs in Vlaanderen door de
instellingen zelf moet worden gedragen. Een beperkte
centrale structuur dient onder meer de cursusontwikke-
ling te ondersteunen, de internationale samenwerking
te behartigen, de verdere ontwikkeling van het hoger
afstandsonderwijs te stimuleren en de promotie ervan
te verzorgen in samenwerking met de omroep.

Momenteel wordt een ontwerp van decreet voorbereid
waarbij, rekening houdend met de adviezen van de
Vlaamse Interuniversitaire *Raad  en de hoger onder-
wijsinstellingen vertegenwoordigd binnen het Studie-
centrum Open Hoger Onderwijs, de organisatorische
opbouw van het hoger afstandsonderwijs in Vlaande-
ren en de financiering ervan definitief wordt geregeld.
In dit geheel zal de samenwerking met Nederland een
bijzondere plaats moeten innemen, gezien het onder-
wijsaanbod dat er reeds werd ontwikkeld. Aldus zullen
de initiatieven die in Vlaanderen ter zake reeds werden
genomen worden geconsolideerd.

Het is daarbij van belang dat de Vlaamse hoger onder-
wijsinstellingen zich via een centraal samenwerkings-
verband integreren in de Europese netwerken die nu
ontstaan. Zo is er sprake van de oprichting van een
Europese Open Universiteit die alle open universitei-
ten van Europa zal samenbrengen in een supranatio-
naal samenwerkingsverband dat zich onder meer zal
bezig houden met gemeenschappelijke cursusontwik-
keling, afspraken op het vlak van educatieve elektroni-
sche netwerken, wederzijdse erkenning van kwalifica-
ties, uitwisseling van studiemateriaal en studenten, sa-
telliettoepassingen enzovoort. Daarbij zal worden sa-
mengewerkt met andere Europese organisaties. De
Europese Commissie ondersteunt resoluut dit beleid,
alsook de Europese Ministers van Onderwijs.

Vraag nr. 125
van 5 april 1990
van de heer W. SEEUWS

Experimenten en vernieuwingen beroepssecundair on-
derwijs - Evaluatie

Sinds ruim negen jaar gaat de bijzondere aandacht van
de geachte Minister naar het beroepssecundair onder-
wijs.

Jaar na jaar werden leerkrachten vrijgesteld ter bege-
leiding van experimenten en vernieuwingen. Herhaal-
delijk verschenen nieuwe richtlijnen met allerlei maat-
regelen en aangepaste leerplannen. Herhaaldelijk
sprak de Minister in de bevoegde Commissie van de
Senaat en via de massamedia over de doorgevoerde
vernieuwingen en de uitstekende resultaten ervan.

Ondertussen waren de jaarlijkse verslagen van de scho-
len, de stuurgroepen en de begeleidende inspectie in
verband met de geboekte resultaten heel wat genuan-
ceerder.

Onlangs geraakte een studie bekend die vanaf 1985
werd uitgewerkt door het Centrum voor Sociaal en
Psyche-pedagogisch Onderzoek van de Katholieke
Universiteit Leuven.

Kan de geachte Minister mij in dit verband laten we-
ten :

1.

2.

‘3.

welke de nieuwe elementen zijn die deze studie aan
het licht bracht en die hem niet eerder in de jaarver-
slagen van begeleiders en de bevoegde inspectie
werden gesignaleerd ;

welke concrete maatregelen hij in het algemeen en
volgend schooljaar in het bijzonder neemt wat het
beroepssecundair onderwijs betreft ;

wat deze studie heeft gekost en hoe deze uitgave
wordt verantwoord ?

Antwoord

Als antwoord op vraag nummer 125 van het geachte
lid met betrekking tot het op mijn initiatief door het
FCFO gefinancierde onderzoeksproject van het Cen-
trum voor Sociaal en Pedagogisch Onderzoek van de
KU Leuven, kan ik het volgende mededelen.

1. Beschrijving van het onderzoek

Het onderzoek was methodologisch een ruim opge-
vat descriptief onderzoek dat een aantal hypothesen
over het functioneren van leerlingen, leerkrachten
en gezin met betrekking tot het BSO wou toetsen.
De hypothesen werden geformuleerd op basis van
gangbare uitspraken, opinies en vroegere onder-
zoeksresultaten. Het is belangrijk deze gangbare op-
vattingen te kennen en op hun realiteitswaarde te
toetsen omdat opvattingen - ook misopvattingen
- in sterke mate beleidsbepalend zijn, zowel op
macroniveau als op vlak van school- en klasbeleid.
Om de eventuele specificiteit van deze hypothesen
te herkennen, werden in het onderzoek tevens leer-
lingenpopulaties uit het buitengewoon secundair on-
derwijs (BUSO)  en het technisch secundair onder-
wijs (TSO) betrokken.

Voor één specifieke hypothese, namelijk dat be-
roepsschoolleerlingen worden gekenmerkt door een
geringe potentialiteit inzake abstract denken, werd
een interventieonderzoek doorgevoerd. Het was te-
vens de bedoeling van het onderzoek om begelei-
dingsmiddelen en -strategieën te ontwikkelen bruik-
baar in oriënteringsprocedures van leerkrachten en
PMS-medewerkers. De onderzoeksresultaten wer-
den in drie rapporten gepubliceerd. Het begelei-
dingsmateriaal werd in een afzonderlijk bundel ver-
spreid.
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Ik ben de mening toegedaan dat de doelstellingen
van het onderzoeksproject in hoge mate bereikt
zijn. We beschikken nu over een kader van weten-
schappelijke beproefde inzichten die waardevol zijn
voor het beleid op elk niveau. Ik heb trouwens
opdracht gegeven aan de Hoge Raad voor het Tech-
nisch en Beroepsonderwijs om de rapporten in be-
spreking te nemen.

Teneinde tegemoet te komen aan de vraag van het
geachte lid, weerhoud ik slechts enkele bevindingen
die mijns inziens een origineel perspectief openen
op het beleid ten aanzien van het BSO in samen-
hang met het buitengewoon secundair onderwijs en
het technisch onderwijs.

- Ondanks duidelijke gemiddelde verschillen înza-
ke intelligentie en schools peil tussen de leerlin-
gengroepen van de drie onderwijsvormen wordt
een overlapping vastgesteld inzake de cognitieve
leerlingenkenmerken van de verschillende on-
derwijsvormen. Op basis van de gehanteerde cri-
teria werd aangetoond dat er heel wat jongeren
potentieel in een hogere onderwijsvorm hadden
kunnen zitten. Het tegendeel is echter ook waar,
dat wordt door andere onderzoeken bevestigd.
Hieruit blijkt onder meer dat op grond van hun
functioneren meer leerlingen van het BSO in het
BUS0 thuishoren dan omgekeerd.

- Dit schept schoolinterne problemen inzake de
pedagogisch-didactische aanpak en het klas-
groepmanagement in het algemeen. Het heeft
tevens tot gevolg dat potentiële talenten onvol-
doende worden gerealiseerd.

- Deze laatste problematiek wordt verscherpt
door een geringe opwaartse mobiliteit van de
leerlingen in de structuren. Van de wettelijk
voorziene overstapmogelijkheden (van BUS0
naar BSO en van BSO naar TSO) wordt prak-
tisch geen gebruik gemaakt. De drempels zijn
duidelijk van een andere dan van structurele
aard.

- Het blijkt namelijk dat onterecht toewijzing/re-
crutering gebeurt op basis van sociale afkomst,
geringere maatschappelijke weerbaarheid of so-
ciale redzaamheid. Het betreft met name lastige
of onaangepaste kinderen van ouders die over
weinig weerbaarheid beschikken.

- Enkele dieperliggende onderwîjspraktijken en -
concepten die hierin een rol spelen en die tevens
in de rapporten aangegrepen worden door be-
leidsaanbevelingen.

* Ondanks het feit dat het BSO en het TSO de
bedoeling heeft de praktische en technische
talenten te ontwikkelen, blijkt de voortgang
van de leerlingen toch te worden bepaald door
verbale kennis. Het doorbreken van traditio-
nele didactische praktijken met behulp van
moderne leerstrategieën is evenwel mogelijk.
Uit een beperkt leerexperiment in dit onder-
zoek blijkt dat het abstract redeneervermogen
van BSO-leerlingen door een gerichte denk-
training kan worden verhoogd.

* Hoewel het onderzoek aantoont dat de BSO-
vernieuwingen effect hebben, wordt door de

leerkrachten in het algemeen nog te zeer ge-
opteerd voor een leerstofgerichte, niet gedif-
ferentieerde aanpak.

* De competentie op het gebied van het eigen
vakdomein gaat bij de meeste leerkrachten
niet gepaard met competentie inzake het ont-
wikkelen van sociale vaardigheden bij de
BSO-leerlingen. Probleemgedrag wordt
bevorderd door het hanteren van controle-
technieken. Daarentegen blijkt aandacht voor
een goed klasmanagement, voor de werkas-
petten van de leerlingen preventief te werken
ten aanzien van gedragsproblemen.

* Belangwekkend, ook voor de toekomstige
vorming en navorming van de leerkrachten is
de vaststelling dat de geringe betrokkenheid
van de leerlingen en van het gezin op negatie-
ve vooroordelen berust.

2. Beleidsimplicaties

2.1.

2.2.

2.3.

De vakkenintegratie wordt verdergezet via in-
voering van het project algemene vakken als
vak.

Er wordt een speciale regeling getroffen voor
de derde graad BSO zodat de bekwaamheïds-
bewijzen voor de leerkrachten technische vak-
ken en praktische vakken dezelfde zijn en dit
om de integratie tussen technische- en praktijk-
vakken mogelijk te maken.

Bij het bepalen van de leerlingencoëfficiënt
van het secundair onderwijs zal bijzondere aan-
dacht aan het beroepssecundair onderwijs en
aan de pedagogische ondersteuning van deze
leerlingengroep worden besteed.

3. Kostprijs

De kostprijs van het onderzoeksproject Sociaal en
psychologisch ontwikkelingsprofiel van leerlingen in
de beginjaren van het beroepssecundair onderwijs
bedraagt :

kostprijs 1985 : 3.767.00 frank
werking : 380.000 frank
personeel : 3.387.500 frank

kostprijs 1986 : 4.206.000 frank
werking : 656.000 frank
personeel : 4.475 .OOO frank

kostprijs 1987 : 4.712.000 frank
werking : 237.000 frank
personeel : 4.475.000 frank

kostprijs 1988 : 4.712.000 frank
werking : 237.000 frank
personeel : 4.475.000 frank

kostprijs 1989 : 2.505.000 frank
werking : 497.000 frank
personeel : 2.008.000 frank

Totale kostprijs : 19.902.500 frank.

De onderzoekskosten zijn verantwoord
vang en de diepgang van het project.

door de om-
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.

Er waren drie componenten in het onderzoek :
naast de leerlingen werden ook alle ouders of voog-
den in het onderzoek betrokken evenals drie leer-
krachten per leerling, wat neer komt op 1.545 leer-
krachten.

Ten slotte werd aan 90 PMS-centra medewerking
gevraagd en verkregen.

De talrijke gegevens werden beoordeeld door een
begeleidingsgroep en drie leesgroepen. Eén voor
elk van de drie rapporten :

1. Profiel van het 2e jaar beroepsonderwijs : op de
juiste schoolbank ?

2. Profiel van het 2e jaar beroepsonderwijs : de an-
dere leerlingen ?

3. Profiel van het 2e jaar beroepsonderwijs : leer-
kracht in het BSO, een zware job ?

De diepgang heeft betrekking op de individuele on-
derzoeksmethode. Per leerling waren gedurende
ongeveer 12 uur individuele onderzoekscontacten.
Per gezin twee huisbezoeken van telkens ongeveer
twee uur. Per leerling werd met drie leerkrachten,
na het onderzoek en na het invullen van beoorde-
lingslijsten, een nabespreking gehouden.

Vraag nr. 129
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

ARGO-decreet - Lokale organisatie bij samengaan ho-
ger onderwijs en andere onderwijsniveaus

Artikel 5, 8 1, 3” bepaalt dat de lokale raden van
bestuur in de plaats komen van de schoolraden voor
het hoger onderwijs buiten de universiteit. Anderzijds
wordt in artikel 5, $ 1, 2” bepaald dat een schoolraad
wordt opgericht per onderwijsinstelling of groep van
onderwijsinstellingen die om geografische, pedagogi-
sche of infrastructurele redenen samenhoren.

Hoger Rijksinstituut voor Handel en Administratie
met Normaalafdeling
Keizerlijk plein 19
9300 Aalst

Hoger Rijksinstituut voor Technisch Onderwijs
Welvaartstraat 70
9300 Aalst

Mag ik’van de geachte Minister vernemen :

Hoger Rijksinstituut voor Paramedische Beroepen
Keramiekstraat 80
9000 Gent

1. in hoeveel gevallen hoger onderwijs (volledig leer-
plan) en andere niveaus samen op één campus zit-

Hoger Rijksinstituut voor Tuinbouw
Brusselsesteenweg 165

ten ; 9230 Melle

2. in welke gevallen het gaat over dezelfde directie en
hoe een dergelijke situatie organisatorisch wordt op-
gelost ?

2. In alle in punt 1 geciteerde onderwijsinstellingen is
de directie dezelfde voor beide onderwijsniveaus.
Het oplossen van dergelijke situaties op organisato-
risch vlak behoort tot de bevoegdheid van de inrich-
tende macht.Antwoord

1. In onderstaande onderwijsinstellingen van het Ge-
meenschapsonderwijs wordt hoger onderwijs met
volledig leerplan en secundair onderwijs georgani-
seerd.

Hoger Rijksinstîtuut voor Technisch Onderwijs met
Normaalafdelingen
Ruggeveldlaan 496
2100 Antwerpen (Deurne)

Hoger Rijksinstituut voor Paramedische Beroepen
Augustijnenstraat 92
2800 Mechelen

Hoger Rijksinstituut voor Technisch Onderwijs en
Kernenergiebedrijven
Leenhofstraat 33
2400 Mol

Hoger Rijksinstituut voor Technisch en Grafisch
Onderwijs
de Merodelei 220
2300 Turnhout

Hoger Rijksinstituut voor Paramedische Beroepen
Laarbeeklaan 121
1090 Brussel (Jette)

Hoger Rijksinstituut voor Tuinbouw
de Bavaylei 116
1800 Vilvoorde

Hoger Rijksinstituut Wemmel
Zijp 14-16
1810 Wemmel

Rijksinstituut voor Hoger Onderwijs
Rijselstraat 5
8200 Brugge 2

Hoger Rijksînstituut voor Economisch, Parame-
disch en Sociaal Hoger Onderwijs
R. De Rudderlaan 6
8500 Kortrijk

Hoger Rijksinstituut voor Paramedische Beroepen
Leffingestraat 1
8400 Oostende

Vraag nr. 131
van 5 april 1990
van de heer A. LARIDON

Lokale schoolraden - Kiesgerechtigden

Artikel 9, $ 1, 1” van het ARGO-decreet bepaalt dat
kiesgerechtigd zijn ,,de ouders van de regelmatig inge-
schreven leerlingen van de onderwijsinstellingen die
onder de schoolraad ressorteren. Voor de aanwijzing
van die leden heeft eenieder die naar Belgisch recht
de ouderlijke macht of de voogdij uitoefent, per school-
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raad, één stem, ongeacht het aantal regelmatig inge-
schreven kinderen die hij heeft in de onderwijsinstellin-
gen ressorterend onder de betrokken schoolraad”.

De ouderlijke macht neemt een einde op de leeftijd
van 18 of 21 jaar. De toestand voor leerlingen die ouder
zijn is dus onduidelijk.

Mag ik van de geachte Minister vernemen :

1. tot welke leeftijd, 18 of 21 jaar, de ouderlijke macht
in deze context speelt ;

2. of :t stemrecht van ouders van leerlingen van
vrc,mde nationaliteiten problemen stelt, bijvoor-
beeld stemrecht van moeders bij islamieten ;

3. wie kiesgerechtigd is voor een leerling die opgeno-
men is in een home of voor een wees ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid het
volgende mede.

Men oefent in principe de ouderlijke macht of voog-
dij uit tot aan de meerderjarigheid van de leerling.
In principe, omdat bij toepassing van artikel 487bis
van het burgerlijk wetboek de verlenging van de
meerderjarigheid na de normale leeftijd waarop
men meerderjarig wordt, mogelijk blijft.

De tekst van artikel 9, 8 1, 1” van het ARGO-de-
creet laat hierover geen twijfel bestaan : ,,. . . het is
de ouderlijke macht of voogdij . . . naar Belgisch
recht.

Dit is afhankelijk van het antwoord op de vraag of
de ouders al dan niet uit de ouderlijke macht ontzet
werden. In bevestigend geval dient men na te gaan
wie bij rechterlijke beslissing de voogdij kreeg toe-
gewezen.

Vraag nr. 133
van 6 april 1990
van de heer F. DEWINTER

Contacten Vlaamse Administratie met andere admini-
straties en buitenlandse instanties - Taalgebruik

Kan de geachte Minister mij meedelen welke taal de
diensten gebruiken in hun contacten met de Adminis-
tratie van de Waalse Gewestregering, de Franse Ge-
meenschapsregering, de Brusselse en de centrale Rege-
ring ?

Welke is de voertaal die wordt gebruikt in de contacten
tussen de Administratie van de geachte Minister en
buitenlandse instanties ?

N.B. : Deze vraag werd aan alle Gemeenschapsminis-
ters gesteld.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag heb ik de eer het geachte
lid mede te delen dat het antwoord namens de Vlaamse
Executieve wordt verstrekt door de heer G. Geens,
Voorzitter van de Vlaamse Executieve en Gemeen-
schapsminister van Financiën en Begroting.

Vraag nr. 136
van 12 april 1990
van mevrouw N. MAES

Leerkrachten BL0 - honorering

Ook en vooral de leerlingen van het buitengewoon
onderwijs hebben recht op goed geschoold en be-
kwaam personeel.

Dat de geachte Minister deze mening deelt, bewijst hij
door het behalen van het bijkomend getuigschrift als
benoemingsvoorwaarde te behouden.

Graag zou ik de geachte Minister het volgende willen
vragen.

Meent hij niet dat, wanneer men een bijkomende
inspanning en kwalificatie van de personeelsleden
eist, zij daarvoor ook moeten worden gehono-
reerd ? Die bijkomende honorering kan een extra
stimulans zijn voor bekwame mensen die zich ten
dienste  willen stellen van de leergestoorde en/of
gehandicapte kinderen.

Werden er reeds maatregelen overwogen om die
extra financiële tegemoetkoming te regelen ? Zo ja,
welke ?

Antwoord

In antwoord op haar vraag deel ik het geachte lid mede
dat het behalen van een bijkomend getuigschrift niet
altijd een weddeverhoging tot gevolg moet hebben. Er
zijn ook andere middelen waarmee een bijkomende
inspanning kan worden gehonoreerd, namelijk het ver-
lagen van de pensioenleeftijd, het verminderen van de
te leveren prestaties enzovoort.

Thans wordt onderzocht op welke wijze de studies die
resulteren in het behalen van en getuigschrift tot het
geven van buitengewoon onderwijs in de toekomst zul-
len worden georganiseerd. Zodra de duur en de inhoud
van deze studies bepaald zijn, kan worden onderzocht
op welke wijze deze kunnen worden gehonoreerd. In
ieder geval is het niet opportuun hierop te anticiperen.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
BINNENLANDSE AANGELEGENHEDEN EN
OPENBAAR AMBT

Vraag nr. 68
van 19 april 1990
van de heer W. SEEUWS

Jeugdwerk - Provinciale toelagen

Kan de geachte Minister van Binnenlandse Aangele-
genheden en Openbaar Ambt mij de bedragen laten
weten, afzonderlijk voor de Vlaamse provincies en
voor Vlaams Brabant, die ter subsidiëring in de begro-
ting van de drie laatste jaren werden voorzien voor :

1. de provinciale initiatieven
bewegingswerk ;

voor het klassieke jeugd-
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de provinciale initiatieven voor andere jeugdwerk-
vormen ;

provinciale initiatieven voor infrastructuur
jeugdwerk ;

eigen provinciale initiatieven ten behoeve
jeugdwerk ?

van het

van het

Antwoord

Wat de vier provincies van het Vlaamse Gewest be-
treft, heb ik de eer het geachte lid in de hiernavolgende
tabel het totaal bedrag mee te delen dat ieder van hen
in de begroting van de laatste drie jaren heeft opgeno-
men als overdrachten van de functie jeugdvorming.

In deze bedragen is de subsidiëring van de verschillen-
de initiatieven voor jeugdwerking begrepen.

Mijn administratie beschikt niet over een gedetailleerd
informaticabestand met betrekking tot die informatie.
De begrotingen van de vier Vlaamse provincies zijn
voor inzage ter beschikking in mijn Administratie voor
Regionale en Lokale Besturen.

De gegevens voor de provincie Brabant zijn op mijn
diensten niet ter beschikking. De Minister van Binnen-
landse Zaken is inderdaad bevoegd inzake het admini-
stratief toezicht over de provincie Brabant.

Functie 761 - Jeugdwerking - Begrotingen (in fran-
ken)

Provincie 1990 1989 1988

Antwerpen 21.180.000 20.490.000 19.910.000
Limburg 9.800.000 9.800.000 9.850.000
Oost-Vlaanderen 7.510.000 7.910.000 7.910.000
West-Vlaanderen 9.000.000 8.400.000 8.350.000

Vraag nr. 69
van 19 april 1990
van de heer W. SEEUWS

Lokaal jeugdwerk door Vlaamse gemeenten - Subsi-
diëring

Kan de geachte Gemeenschapsminister mij laten weten
welk globaal bedrag, tijdens de jongste jaren, in de
begrotingen van de Vlaamse Gemeenten werd voor-
zien ter subsidiëring, met eigen middelen, van :

1. de lokale afdelingen van de traditionele jeugdbewe-
gingen ;

2. de lokale initiatieven van andersoortig jeugdwerk ;

3. infrastructuur van lokale jeugdverenigingen ;

4. eigen gemeentelijke initiatieven voor jeugdwerk ?

Antwoord

Het is mij niet mogelijk het geachte lid informatie te
bezorgen in verband met de bedragen die, tijdens de
jongste drie jaren, in de begrotingen van de Vlaamse
gemeenten werden ingeschreven ter subsidiëring van
allerhande soorten jeugdwerk.

Dergelijke cijfergegevens worden, wegens hun verre-
gaande uitsplitsing en eerder bijkomstig karakter, in
het geheel van de gemeentelijke begrotingen, niet af-
zonderlijk opgenomen in het informaticabestand van
de administratie.

Niettemin wil ik hierbij opmerken dat de goedgekeurde
begrotingen van alle Vlaamse gemeenten steeds ter
beschikking zijn voor inzage op mijn administratie. De
toelagen met betrekking tot de jeugdzorg zijn in de
gemeentebegrotingen terug te vinden onder de functio-
neel-economische code 761/332  + volgnummer.

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN OPENBARE
WERKEN EN VERKEER

Vraag nr. 77
van 20 april 1990
van de heer P. BREYNE

Verkeerslichten Noorderring Ieper - Vertraging in de
plaatsing

Aan het kruispunt van de Noorderring (N 908) met de
Industrielaan te Ieper zijn herhaaldelijk zware - he-
laas dikwijls dodelijke - ongevallen te betreuren.

Er werd dan ook, op vraag van het stadsbestuur van
Ieper, terecht beslist tot plaatsen van verkeerslichten
op dit kruispunt.

De werken zijn momenteel in uitvoering, maar naar
verluidt zou de plaatsing van de signalisatiepalen ern-
stig worden vertraagd, omdat er geen met zwart-gele
banden beschilderde palen voorradig zouden zijn.

Graag vernam ik van de geachte Minister de juiste
toedracht van zaken.

Antwoord

In antwoord op zijn vraag deel ik het geachte lid mede
dat de installatie van de verkeerslichten ter hoogte van
het kruispunt N 38 - Noorderring met de Pilkemseweg
- Industrielaan te Ieper wordt uitgevoerd in coördina-
tie met de wegeniswerken.

Zoals voorzien in het dienstbevel is de opstelling van
de seinpalen, bekabeling en bevelpost van de verkeers-
lichten voorzien in de periode van 15 mei 1990 tot 15
juni 1990.

Het feit dat de seinpalen in zwart-geel dienen te wor-
den geschilderd heeft niet de minste invloed op de
afwikkeling van de plaatsing van de verkeerslichten.

Vraag nr. 127
van 7 maart 1990
van de heer 1. EGELMEERS

Rupeldijkafsluiting op het grondgebied Rumst - Wettig-
heid en veiligheid

Door de firma NV Van Cauwenbergh wordt aan de
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Rupel een industriële activiteit uitgeoefend. Er is een
aanlegmogelijkheid voor schepen om te laden en te
lossen. Door de firma werd het dijkpad afgesloten der-
wijze dat fietsers en voetgangers de verharde dijk moe-
ten verlaten om via private gronden en langs de buurt-
weg van groot verkeer opnieuw de dijk aan de vroegere
overzet (Rumst-Heidonk) te bereiken.

De beslissing van de firma het dijkpad af te sluiten
lijkt mij strijdig met de toegankelijkheid van een open-
bare weg (het vroegere jaagpad en nu een dijk met
verhard wegdek).

In hoeverre is de veiligheid verzekerd op het afgesloten
dijkpad bij springtij, wanneer het overstromingsgevaar
reëel is ?

Antwoord

Als antwoord op zijn vraag inzake het afsluiten van de
Rupeldijk door een private firma, kan ik het geachte
lid het volgende meedelen.

Het betrokken bedrijf, een handel in bouwmaterialen,
beschikt op de rechteroever van de Rupel te Rumst
over een loskade voor schepen, welke het voorwerp
uitmaken van een vergunning die van 9 juli 1956 da-
teert.

Op 18 september 1956 werd eveneens een vergunning
verleend voor het plaatsen van twee dwarse afsluitin-
gen op de rechteroever van de Rupel. Ten behoeve
van het toezicht door de dienst, diende in deze afslui-
tingen een poortje te worden voorzien waarvan de sleu-
tel moest worden overhandigd aan het districthoofd.
Dergelijke doorgangen zijn enkel ten behoeve van de
dienst en dus geenszins openbaar.

In 1983 werden de dijken op het grondgebied Rumst
op Sigma-profiel gebracht waarbij de dijk aan beide
zijden tegen de dwarsafsluitingen van het bedrijf werd
aangewerkt. Voor het uitvoeren van deze dijkwerken
werden de nodige gronden onteigend met uitzondering
ter hoogte van het betrokken bedrijf. Ter hoogte van
het bedrijf dient de waterkering nog te worden gerea-
liseerd. Met het bedrijf zijn ondertussen onderhande-
lingen gestart voor de realisatie van deze waterkering.

In het kader van de genoemde vergunning is de betrok-
ken firma verantwoordelijk voor de beveiliging tegen
wateroverlast ten hoogte van haar installaties, althans
zolang de waterkering aldaar niet is gerealiseerd. Tot
heden zijn hieromtrent nooit moeilijkheden geweest.

Wel kan worden gesteld dat, bij het opmaken van het
technisch dossier voor de realisatie van de waterkering
ter hoogte van het bedrijf, zal worden getracht de con-
tinuïteit van doorgang voor voetgangers en fietsers,
welke reeds van in 1956 niet meer heeft bestaan, naar
de rivier te realiseren.

Vraag nr. 132
van 8 maart 1990
van mevrouw 0. LEFEBER

Scheldedijk te Lil10 - Werken om overstromingsgevaar
te weren

Sedert weken teistert een felle stormwind, soms uit-

groeiend tot een orkaan, ons land meermaals gepaard
gaande met springtij en overstromingen.

Vaak wordt hierbij terug gedacht aan de overstro-
mingsramp van 1 februari 1953, waarbij het water te
Lil10  tot een hoogte van 2 tot 3 meter de huizen binnen-
stroomde en dodelijke slachtoffers eiste.

De bressen werden gedicht, maar op plaatsen waar de
bressen werden geslagen, is de dijk slechts 1 meter
breed. Deze kwetsbare plaatsen zouden bij een zwaar
giertij rampzalige gevolgen kunnen veroorzaken.

Wat we in die periode hebben doorgemaakt was te
ernstig om niet als een duidelijke waarschuwing te be-
schouwen. Rekening houdend met de uitgebreide we-
ren die in Nederland worden uitgevoerd is het meer
dan noodzakelijk dat zeer spoedig tot de nodige aan-
passingen wordt overgegaan.

Mag ik de geachte Minister vragen mij op volgende
vragen te willen antwoorden ?

1. Werd er bij het uitvoeren van het programma om
de Scheldedijken te verhogen, rekening gehouden
met de verhoging, versteviging en verbetering van
de Scheldedijk tussen de woonkern van Lil10 en de
vesting ?

2. Wanneer zou er met deze werken een aanvang kun-
nen genomen worden, teneinde alle overstromings-
gevaar met alle nare gevolgen voor de bevolking,
te weren ?

Antwoord

Als antwoord op haar vraag inzake de Scheldedijk te
Lillo, kan ik het geachte lid bevestigen dat in het kader
van het Sigma-plan ter hoogte van Lillo, de nodige
dijkverhogings- en verstevigingswerken zijn voorzien.

Het Sigma-plan is reeds gerealiseerd vanaf de Neder-
landse grens tot juist afwaarts van Lillofort. In de ko-
mende maanden zal op korte afstand opwaarts van het
fort het toegangscomplex tot de Liefkenshoektunnel
op de rechteroever worden afgewerkt, waarbij over
circa 100 meter lengte boven de tunnel meteen ook de
nieuwe Sigma-dijk wordt gerealiseerd.

Inmiddels is ook het ontwerp in opmaak voor de uit-
voering van de dijkwerken ter hoogte van het fort en
op de aansluitende dijk tot aan de tunnel.

Deze werken dienen alsdan het sluitstuk te vormen
van de beveiliging van Lillo.

Vraag nr. 133
van 9 maart 1990
van de heer M. DESUTI’ER

LNG-nachtvaart te Zeebrugge - Wenselijkheid

Op mijn vraag 187 van 28 juni 1989 antwoordde de
geachte Minister ,,In de meeste buitenlandse havens
zijn geen beperkingen voor nachtvaart met LNG-car-
riers (LNGC) opgelegd. Het betreft onder meer met
name Montoir (Frankrijk), Arzew (Algerië), Boston
en Lake Charles (USA), Isle of Grain (Groot-Brittan-
nië) en de meeste Japanse havens.
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In de voorschriften van de haven Boston (Guide tot
Port Entrance, blz. 1719) staat voor LNG-LPG-tankers
echter te lezen ,,The vessel must : . . . (2) Enter the
harbour only during daylight hours”.

Voor de andere havens heb ik dit niet nagegaan, maar
heb ik uiteraard ook redenen om te twijfelen aan de
juistheid van uw antwoord.

Kan de geachte Minister dit even nazien ?

Volgens een officier van de Methania wordt trouwens
ook in Arzew niet ‘s nachts binnen gevaren.

Wie kan trouwens ‘s nachts oordelen op de hoogte
waar de loods zich bevindt op de brug, of de sleepboten
zullen kunnen worden vastgemaakt ?

Antwoord

In de USA zijn momenteel nog slechts twee LNG-ha-
vens actief : Boston en Kenai.

Het is correct dat thans in Boston-LNG aanlanding
slechts tussen zonsopgang en zonsondergang, onder
kustwachtbegeleiding, is toegelaten. In Kenai geldt
daarentegen geen enkele beperking.

Voor de andere havens zijn er geen wijzigingen aan
het antwoord waarnaar het geachte lid verwijst.

Er zijn dus ook geen officiële beperkingen voor de
haven van Arzew. Wel is het zo dat momenteel alleen
met daglicht wordt ingevaren omdat de verlichting van
de plaatselijke bebakening geen voldoening meer
schenkt, daar waar voor het visueel zicht door de LNG-
fakkels reeds verblinding optreedt. Uitvaart geschiedt
wel dag en nacht.

Dit wat voorafgaat moge blijken dat het wegens de
verschillen in ligging, configuratie, scheepvaartverkeer
en plaatselijke expertise, niet altijd mogelijk is de vei-
ligheidsmaatregelen welke zijn opgelegd in een haven
te vergelijken met deze opgelegd in een andere haven.

Het vastmaken van de sleepboten wordt niet beïnvloed
door de plaats waar een loods aan boord staat opge-
steld. Naast datgene wat hij zelf kan observeren is de
loods continu radiotelefonisch geïnformeerd door de
dekofficier die voor dit doel op voor- en achterschip
is opgesteld en door de kapitein van de betrokken
sleepboten zelf. Deze werkwijze geeft dag en nacht
voldoening in alle havens ter wereld.

Vraag nr. 148
van 15 maart 1990
van de heer J. VAN EETVELT

Scheldedijken op het grondgebied Bornem - Prioritaire
werken

Bijna alle dijken op het grondgebied Bornem zijn tot
nog toe in die mate aangelegd dat zij zowel het peil
als het dwarsprofiel hebben, voorgeschreven door het
Sigma-plan.

Momenteel zijn op het grondgebied van de deelge-
meente Weert de werken in uitvoering, om opwaarts
het Sas over een lengte van ongeveer negenhonderd

meter, de dijk eveneens onder Sigma-profiel te bren-
gen (brief van Minister Sauwens van 6 maart 1990).

Er blijft nog een zone van ongeveer drie kilometer,
waar de dijken nog niet het Sigma-profiel hebben en
die zich uitstrekt vanaf het einde van de werken die
nu in uitvoering zijn.

Deze dijken moeten het zeer laag gelegen hinterland
beschermen tegen het Scheldewater. De geachte Minis-
ter deelt ons in zijn brief van 13 februari 1990 evenwel
mee, dat de afwerking van de sluis te Hingene en het
toegangskanaal het meest dringende werk is op het
grondgebied van Bornem. Dit zou inhouden dat de
afwerking van de dijk te Weert op Sigma-profiel niet
als eerste prioriteit wordt weerhouden.

Kan de geachte Minister meedelen wanneer de afwer-
king van deze dijken is gepland ?

Antwoord

Als antwoord op zijn vraag inzake de Scheldedijken
op het grondgebied Bornem, kan ik het geachte lid
meedelen dat de meeste dijken aldaar ofwel volgens
Sigma-profiel (+ 8.00 meter TAW) met volledige ver-
zwaring zijn uitgevoerd ofwel met beperkte kruinhoog-
te (7.60 meter TAW) maar zodanig dat zij in ieder
geval aan overstroming kunnen weerstaan.

Op het grondgebied van de deelgemeente Weert wor-
den thans van het Sas tot de sluis-Heilige Theresia
dijkwerken uitgevoerd volgens het Sigma-profiel en op
19 april gaat de aanbesteding voor voor de werken van
Rozendaalhoeve tot de Oude Molen.

Intussen worden eveneens de plannen opgemaakt voor
de resterende dijken te Weert, namelijk van de Oude
Molen tot de sluis-Heilige Theresia.

Hierbij zij opgemerkt dat de uitvoering van het Sigma-
plan los moet worden gezien van de sluiswerken te
Hingene. Het is inderdaad juist dat ook aan de afwer-
king van de sluis te Hingene  en het toegangskanaal de
nodige prioriteit dient te worden verleend.

Dit heeft evenwel geen invloed op de uitvoering van
het programma van de dijkwerken in de omgeving.

Budgettair gezien zijn de kredieten voor de sluis- en
de dijkwerken zelfs op verschillende artikels van de
begroting aan te rekenen.

Vraag nr. 149
van 19 maart 1990
van de heer P. BERBEN

Verkoop van gronden door het Comité van Aankoop
- Bestemming van de prijs

Het Comité van Aankoop kan onder bepaalde voor-
waarden overgaan tot de verkoop van onroerende goe-
deren van de Belgische Staat aan derden.

Door de staatshervorming van 16 januari 1989 werd
de bevoegdheid Openbare Werken en Verkeer gere-
gionaliseerd. Onder meer het Bestuur van Bruggen en
Wegen werd hierdoor aan de Vlaamse Gemeenschap
overgedragen.
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De inkomsten uit een verkoop van onroerende goede- Wat waren de belangrijkste resultaten (vooral wat
ren worden geïnd door hogervermeld Comité tot Aan- betreft de zware metalen lood en cadmium) ? Wel-
koop, welk onder de bevoegdheid van de Minister van ke garanties heeft de Minister dat er geen verontrei-
Financiën ressorteert. niging van het grondwater is door de baggerspecie ?

Thans rijzen tussen beide diensten onduidelijkheden
betreffende deze inkomsten wanneer de Dienst Brug-
gen en Wegen onroerende goederen wenst te verko-
pen.

3. Welke baggerwerken heeft de Minister gepland
voor de Dender voor 1990 en volgende jaren ? Wat
zullen deze werken kosten ?

Kan de geachte Minister mij meedelen aan wie de
middelen voortspruitend uit een verkoop van onroe-
rende Jederen  door het Bestuur van Bruggen en We-
gen toekomen ?

4. Waar zal in de toekomst de baggerspecie van de
Dender worden gestort ? Door wie zal worden ge-
controleerd op verontreinigende stoffen ?

Antwoord
Heeft de Minister dienaangaande reeds stappen onder-
nomen om de coördinatie tussen de diensten van Brug-
gen en Wegen en het Comité tot Aankoop te verbete-
ren of aan te passen ?

Als antwoord op zijn vraag inzake de evaluatie van de
baggerwerken op de Dender, kan ik het geachte lid
het volgende mededelen.

N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
G. Geens, Voorzitter van de Vlaamse Executieve, Ge-
meenschapsminister van Financiën en Begroting.

Antwoord

In het kader van de onderhoudspacht voor bagger-
werken op de Dender werden in de periode 13 april
1987 - 12 maart 1990 baggerwerken uitgevoerd
voor circa 26,l  miljoen frank. Het gaat hier om een
totale gebaggerde hoeveelheid van 242.342 kubieke
meter specie.

Ik heb de eer het geachte lid het hierna volgende ant-
woord te verstrekken.

Bij een verkoop van onroerende goederen van het Ge-
west door het Bestuur van Bruggen en Wegen - door
toedoen van het Comité van Aankoop - worden de
gelden die toekomen aan het Gewest, gestort door de
ontvangers der domeinen op een rekening van het Ge-
west. In concreto storten zij de gelden op de rekening
van de rekenplichtigen van de directie van het Bestuur
dat de goederen heeft overgedragen voor verkoop.

Deze baggerspecie werd gestort deels op het slib-
stort van Sint-Gillis-Dendermonde en deels op het
slibstort van Erembodegem, zijnde 2 vergunde
stortterreinen onder het toezicht van de Afvalstof-
fenmaatschappij voor he t  Vlaamse  Gewes t
(OVAM), dat exploitatievoorwaarden heeft opge-
legd.

Met het oog op het verkrijgen van deze vergunnin-
gen werden in 1984 analyses uitgevoerd op het bag-
gerslib, waaruit bleek dat het om minimaal veront-
reinigde baggerspecie ging.

In deze zin werd er een akkoord bereikt tussen de
Administratie voor Financiën en Begroting van de
Vlaamse Gemeenschap en het Ministerie van Finan-. . .tien.

De resultaten betreffende de zware metalen Pb en
Cd waren :

Vraag nr. 159
van 3 april 1990

Pb (PPm)  : resp. 211 (Dendermonde)
171 (Aalst)
233 (Denderleeuw)

van de heer ‘J. CUYVERS

Baggerwerken op de Dender - Evaluatie van de werk-
zaamheden

Cd (PPm)  : resp. 12,l  (Dendermonde)
2,2  (Aalst)

12,4 (Denderleeuw)

In 1987 werd voor het uitvoeren van baggerwerken op
de Dender een onderhoudspacht uitgeschreven, die
liep over 3 jaar, dus tot 1990. Voor zover ik weet zijn
de laatste werken beëindigd en is tot op heden die
onderhoudspacht niet verlengd of vernieuwd. Dat zou
er op neerkomen dat er de volgende jaren niet meer
op de Dender zou worden gebaggerd.

Ter vergelijking : door OVAM toegelaten maxima-
le verontreinigingen :
Pb (ppm) : 500
Cd (ppm) : 15

Kan de geachte Minister mij antwoorden op de volgen-
de vragen ?

In het kader van de opvolging door OVAM van
deze slibstorten, gebeuren halfjaarlijkse controles
van het water in peilputten in de omgeving van deze
stortterreinen. Deze controles gebeuren door het
Laboratorium voor Analytische en Agrochemie van
de Faculteit van de Landbouwwetenschappen van
de Rijksuniversiteit Gent.

1. Welke baggerwerken werden uitgevoerd op de Den-
der ? Wie heeft die werken uitgevoerd ? Wat is de
kostprijs ervan ? Over welke hoeveelheden slib gaat
het ongeveer ?

Deze controles in de peilputten geven aan dat er
geen bijkomende verontreiniging is van het grond-
water.

2. Waar werd de baggerspecie van de voorbije werken
op de Dender gestort ? Werden er analyses gemaakt
van de baggerspecie op verontreinigende stoffen ?

Er zijn voorlopig nog geen nieuwe baggerwerken
gepland voor de Dender. Er worden alleen agitatie-
baggerwerken uitgevoerd aan de monding van de
Dender.
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4. De baggerspecie van de volgende baggerwerken zal
worden gestort op de bestaande vergunde stortter-
reinen te Dendermonde en te Erembodegem, onder
controle van OVAM.

Vraag nr. 161
van 3 april 1990
van de heer H. VAN DIENDEREN

Stijging van het Scheldewater ingevolge baggerwerken
- Studies

Volgens sommige specialisten stijgt het peil van het
Scheldewater als gevolg van het uitbaggeren.

Is over die samenhang al studiewerk verricht ? Zo ja,
wat is het resultaat ? Zo neen, waarom niet ?

Antwoord

Ik heb de eer het geachte lid mede te delen dat er
inderdaad een relatie bestaat tussen de stijging van de
waterstanden in de Schelde en de uitgevoerde bagger-
werken.

De samenhang werd bestudeerd ter gelegenheid van
de studie van de verdieping van de Schelde, uitgevoerd
door de Technische Scheldecommissie in 1984.

Het blijkt dat de hoogwaters toenemen, waarbij de
stijging toeneemt naarmate men meer opwaarts gaat
en dat de laagwaters dalen. Dit laatste effect wordt
eveneens sterker opwaarts toe.

Het volgende wordt geconcludeerd : ,,door de verdie-
ping van de drempels en de daarmee gepaard gaande
geulverruiming wordt de weerstand van de rivier ver-
minderd en de getijgolf minder gedempt, voornamelijk
tot uitdrukking komend in een verlaging van de laag-
waterstanden”.

Het is niet mogelijk om kwantitatief te bepalen welk
gedeelte van de vastgestelde variaties in het verticaal
getij te wijten is aan onderhoudsbaggerwerken.

Vraag nr. 176
van 17 april 1990
van de heer J. LOONES

Traject A 18 tussen Veurne  en Franse grens - Stand
van zaken

De A 18 Jabbeke-Franse grens is momenteel berijd-
baar tot de Toekomstlaan in Wulpen. Vanaf dat punt
tot de Lovaart in Veurne zijn de grondwerken uitge-
voerd en is ook de brug over de Lovaart klaar. Rest
nog 8 kilometer tot de Franse grens. Als streefdatum
werd steeds medio 1993 vooropgesteld, periode waarop
men ook de opening van de Kanaaltunnel voorziet en
de aansluiting met de autoweg Calais-Belgische grens.

Graag kreeg ik van de geachte Minister antwoord op
volgende vragen.

1. Is al een definitieve beslissing genomen over het
verdere traject Veurne-Franse-grens, meer bepaald
van zodra de A 18 De Moeren of de rand ervan zal
aansnijden ? Zo niet, wanneer wordt die beslissing
genomen ?

Zal de streefdatum kunnen worden gehaald ? Is al
een aanvang gemaakt met de onteigeningen tussen
Veurne-Franse grens ? Hoe ziet de verdere fasering
van de werken er uit en wanneer voorziet men aan-
komst in Frankrijk en ingebruikneming van de A
18 ?

De A 18 zal Frankrijk binnenkomen ter hoogte van
het Groot Moerhof, een historische hoeve, doorsne-
den door de grens. Deze hoeve kan een verregaande
symbolische grensoverschrijdende functie krijgen.
Welke bestemming zal de geachte Minister aan de
hoeve geven ?

Antwoord

In antwoord op zijn vraag kan ik het geachte lid het
volgende mededelen.

1. Er is nog geen definitieve beslissing genomen over
het verdere traject Veurne-Franse grens, waar de
A 18 De Moeren of de rand ervan zal aansnijden.
Voor dit traject werd immers beslist dat er een mi-
lieueffectrapport (MER) moet worden opgemaakt.
De voorbereidende studies hiertoe zijn aan de gang.
De beslissing inzake het tracé zal worden genomen
van zodra de MER-studie klaar is en voor het einde
van dit jaar.

2 De streefdatum van afwerking medio 1993 kan
slechts worden gehaald als de nodige kredieten be-
schikbaar zijn (raming ongeveer 1,2 miljard frank).
Er is nog geen aanvang genomen met de onteigenin-
gen tussen Veurne en de Franse grens. Over de
verdere fasering bestaat er nog geen planning daar
eerst het definitief tracé moet worden vastgelegd.
Aangezien echter het eerste vak, vertrekkende van
Veurne tot de Bergenvaart geen discussie uitlokt,
worden op heden de plannen van dit vak opgemaakt
met inbegrip van de onderbrug voor de Bulskamp-
straat onder de A 18, alsook de onderbrug over de
Bergenvaart, zodat het onteigeningsplan kan wor-
den opgemaakt en de betreffende grondwerken en
deze 2 bruggen zouden kunnen worden voorzien op
het programma van 1991.

3. Wat het Groot Moerhof  betreft werd mij medege-
deeld dat na verschillende discussies de Franse au-
toriteiten de aanleg van een dienstenzone aan de
Frans-Belgische grens niet in overeenstemming zou-
den achten met de Symbolische Europese Dimensie
van 1993, dat eerder een afschaffing van de grenzen
veronderstelt. Deze stellingname zou impliceren dat
een dienstenzone half op Frans half op Belgisch
grondgebied voor hen niet nodig is. Ik heb evenwel
opdracht gegeven om het Groot Moerhof  te ontei-
genen en te integreren in de weg. Een bestemming
is nog niet vastgelegd maar een functie bijvoorbeeld
als streekmuseum of als informatiecentrum lijkt mij
haalbaar.
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II. VRAGEN WAAROP NIET WERD GEANT-
WOORD BINNEN DE REGLEMENTAIRE
TERMIJN (Regl. art. 74,5) GEMEENSCHAPSMINISTER VAN ONDERWIJS

Vraag nr. 137
van 12 april 1990
van mevrouw N. MAESGEMEENSCHAPSMINISTER VAN

LEEFMILIEU, NATUURBEHOUD EN
LANDINRICHTING Administratief personeel Gemeenschapsonderwijs -

Wervings- enlof regularisatie-examens

Vraag nr. 273
van 1” rpril 1990
van de heer P. VAN GREMBERGEN

Sedert 1972 werden geen wervingsexamens en/of regu-
larisatie-examens voor het administratief personeel van
het Gemeenschapsonderwijs ingericht.

Gronden vliegveld Oostakker-Lochristi -
bestemming

Definitieve Dit heeft tot gevolg dat :

- tijdelijk aangeworven personeelsleden gedurende
deze periode niet kunnen worden vastbenoemd. Zo
zijn sommige personeelsleden reeds 18 jaar tijde-
lijk ;

Op het grondgebied Oostakker-Lochristi ligt een ter-
rein van 120 hectare dat bestemd was om er een vlieg-
veld aan te leggen.

Inmiddels werden daarvan 10 hectare gebruikt voor
een crematorium. Er blijven dus nog 110 hectare over.
Momenteel worden deze gronden gebruikt als zand-
winningsgebied en als stortplaats van Sidmar.

- het administratief personeel geen aanspraak kan
maken op selectie- en bevorderingsambten (princi-
palaatsbevordering).

Kan de geachte Minister mij meedelen :
Graag kreeg ik van de geachte Minister
op de volgende vragen.

een antwoord
1. waarom deze examens

werden ingericht ;
gedurende deze periode niet

1. Wie is of zijn de eigenaar(s) van deze gronden ?
2. welke maatregelen er ondertussen werden genomen

om deze toestand zo vlug mogelijk te regularise-
ren ?

2. Welke vergunningen werden voor deze terreinen
verleend ? Voor welke termijn ?

3. Wat is de aard van de gestorte materialen ?

Vraag nr. 139
van 17 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

4. Wat is de uiteindelijke bestemming ?

5. Bestaan er plannen of wordt overwogen
terreinen te herbebossen. Zo ja, wanneer

om deze
?

Nederlandstalige scholen in 6
Samenstelling schoolbevolking

faciliteitengemeenten -N.B. : Deze vraag werd eveneens gesteld aan de heer
L. Waltniel, Gemeenschapsminister van Ruimtelijke
Ordening en Huisvesting.

Mag ik van de geachte Minister voor elke Nederlands-
talige school in de zes faciliteitengemeenten het aantal
buitenlandse leerlingen vernemen ?Vraag nr. 274

van 17 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND Wat is hun procentueel aandeel in het

leerlingen van de respectieve scholen ?
totaal aantal

Gebruik grond- en leidingwater - Aandeel bedrijven

Vraag nr. 140
van 17 april 1990
van de heer J. VALKENIERS

Ik zou het zeer op prijs
te mogen vernemen :

stellen van de geachte Minister

1. de hoeveelheid en het percentage ,,drinkwater” -
leidingwater, door de bedrijven gebruikt per provin-
cie in Vlaanderen en dit voor de jongste 5 jaar ;

2. de hoeveelheid grondwater uit eigen putten door
de bedrijven gebruikt per provincie in Vlaanderen
en voor de jongste 5 jaar ;

3. de regeling der vergunningen voor gebruik van put-
water voor bedrijfsdoeleinden ;

4. hoeveel bedrijven daarvoor een vergunning heb-
ben ;

Franstalige scholen in 6 faciliteitengemeenten
sel - Samenstelling leerlingenpopulatie

rond Brus-

1. Hoeveel Franstalige scholen zijn er in de zes facili-
teitengemeenten rond Brussel ? In welke gemeen-
ten zijn ze gelegen en hoeveel leerlingen lopen er
school ? Hoeveel kosten deze leerlingen jaarlijks
aan de Vlaamse Gemeenschap (bedrag per leer-
ling) ?

2. Hoeveel leerlingen (in absolute cijfers en procen-
ten) zijn afkomstig uit de faciliteitengemeente zelf
waarin de school is gelegen en hoeveel leerlingen
komen uit omliggende gemeenten (telkens het aan-
tal per gemeente geven, in cijfers en procenten)

5. hoe de controle op het naleven van die vergunning
is georganiseerd en tot welke resultaten die controle
eventueel heeft geleid.
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voor elke Franstalige school uit de zes faciliteitenge-
meenten rond Brussel ?

3. Is het wettelijk dat kinderen uit Vlaamsbrantse ge-
meenten onderwijs lopen in Franstalige scholen in
faciliteitengemeenten ? Dat kan toch niet de bedoe-
ling zijn van de faciliteiten, die ingesteld werden
voor de inwoners van de betrokken gemeenten met
speciaal taalregime ?

Vraag nr. 145
van 19 april 1990
van de heer A. LARIDON

Opvangcentrum De Haan - Rechtspositie personeel

Heel wat personeelsleden zijn verbonden aan het op-
vangcentrum te De Haan, dat gehecht is aan het Me-
disch Pedagogisch Instituut van de Staat te Oostende.
Onder dit personeel zijn zowel vast benoemden als
tijdelij ken.

Mag ik van de geachte Minister vernemen of deze
personeelsleden zullen vallen onder de geplande over-
gangsbepalingen in verband met de personeelsgebon-
den materies in het buitengewoon onderwijs (wet van
6 juli 1970) en die weldra tot uitvoering zouden worden
gebracht ?

Meent de geachte Minister niet dat bovenvermelde
personeelsleden van dezelfde modaliteiten en behande-
ling als de andere personeelsleden van het buitenge-
woon onderwijs moeten kunnen genieten, bijvoorbeeld
bij een eventuele komende vacantverklaring van de
ambten van het buitengewoon onderwijs ?

Vraag nr. 147
van 20 april 1990
van de heer Jos BOSMANS

Milieuproblematiek - Aandacht in het onderwijs

Het is voor iedereen duidelijk dat het noodzakelijk is
de milieuproblematiek in de onderwijsprogramma’s te
integreren.

Kan de geachte Minister mij daarom meedelen :

1. welke initiatieven door het departement Onderwijs
werden genomen om de milieuproblematiek in het
onderwijs en in de onderwijsprogramma’s aan de
orde te stellen ;

2. welke budgettaire middelen hiervoor ter beschik-
king werden gesteld ?

Vraag nr. 148
van 20 april 1990
van de heer Jos BOSMANS

Problematiek van de ontwikkelingslanden - Aandacht
in het onderwijs

De problematiek van de ontwikkelingslanden lijkt in
het onderwijs de laatste tijd minder belangstelling te
genieten. Nochtans is het voor alle deskundigen duide-
lijk dat dit probleem in het onderwijs aan bod moet
komen.

Kan de geachte Minister mij meedelen :

welke initiatieven door het departement Onderwijs
werden genomen om de problematiek van de ont-
wikkelingslanden in het onderwijs en de onderwijs-
programma’s aan de orde te stellen ;

welke budgettaire middelen hiervoor ter beschik-
king werden gesteld ?

GEMEENSCHAPSMINISTER VAN
OPENBARE WERKEN EN VERKEER

Vraag nr. 166
van 9 april 1990
van de heer J. LOONES

Kusttram - Tweetalige handelsreclame

Sedert enkele weken wordt het kuststraatbeeld
matig opgefleurd door een erwtentram.

regel-

De gegeerde kusttram, geheel beschilderd, voert recla-
me voor een merk van erwten, onder volgend - in
grote letters aangebracht - devies : ,,U weet wat u
koopt”, ,,Vous savez ce que vous achetez”.

Ook bij andere soortgelijke reclames merken wij dat
de adverteerders zich, op openbare voertuigen, tot het
publiek richten in andere talen dan het Nederlands.

Waar eerst en vooral kan getwijfeld worden aan het
commercieel nut van dergelijke handelswijze, is het in
ieder geval zo dat daardoor verkeerdelijk de indruk
wordt gewekt dat de Kust tweetalig is.

Dit doet bovendien afbreuk aan de zeer lovenswaardi-
ge inspanningen, in steeds bredere kring, om de
Vlaamse eigenheid van de Vlaamse Kust te beklemto-
nen.

Dit doet overigens niets af van onze vanzelfsprekende
gastvrijheid en de meertaligheid tegenover onze bezoe-
kers.

De volgende vragen kunnen worden gesteld.

Heeft de geachte Minister, bevoegd voor het open-
baar vervoer, ook bevoegdheid in deze materie, met
name de behandeling van handelsreclame op open-
bare voertuigen ?

Welke reclameprojecten werden in welke talen toe-
gestaan voor welke bedragen ?

Is dergelijke meertalige reclame’niet strijdig met de
t aalwe tgeving ?

Welke maatregelen of initiatieven neemt de Minis-
ter om te komen tot een streekeigen en stijlvolle,
eentalige handelsreclame op de openbare voertui-
gen ?
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Vraag nr. 167
van 9 april 1990
van mevrouw M. DE MEYER

N 41 te Temse - Wegeniswerken

Op 2 april jongstleden startten de werken aan het kruis-
punt Duivenhoek te Elversele. De uitvoeringstermijn
van deze werken zou vier maand bedragen.

In de pers vernam ik dat uit het Investeringsfonds
gelden zouden worden geput om de huidige rijbaan te
ontdubbelen.

Graag vernam ik in hoeverre deze berichten correct
zijn en welke termijn hiervoor is voorzien. De zelfstan-
digen die in de voorlopig doodlopende straten wonen,
zijn ten zeerste verontrust over hun inkomens tijdens
deze periode.

Kunnen deze mensen een eis tot schadevergoeding in-
dienen ?

Verder zou ik graag vernemen welke invloed deze ont-
dubbeling zal hebben op het kruispunt dat men nu gaat
heraanleggen.

Vraag nr. 168
van 12 april 1990
van mevrouw M. DE MEYER

Herstelling Scheldebrug te Temse - Stand van zaken

De toestand van de Scheldebrug in Temse is drama-
tisch. De toename van het zwaar verkeer over de brug
leidt tot een versnelling van het slijtageproces. Te meer
daar het vaak om rijdende bommen gaat, wordt het
geheel eigenlijk heel gevaarlijk.

Graag vernam ik van de geachte Minister de precieze
stand van zaken in verband met de brug en de voorge-
stelde herstellingswerken en de timing die wordt voor-
opgesteld.

Vraag nr. 169
van 12 april 1990
van de heer M. DESUTTER

Betaling door Openbare Werken - Laattijdigheid

Het departement van Openbare Werken heeft steeds
een goede naam gehad bij aannemers, leveranciers en
onteigenden inzake stipte betaling van geleverde dien-
sten en vergoedingen.

Ingevolge de overgang van nationaal niveau naar het
Gewest, blijkt er zich een structureel probleem te stel-
len. Naar het schijnt dienen veel meer stappen gezet
om een betaling te verrichten.

Mij wordt medegedeeld dat een aantal aannemers
reeds in toepassing van artikel 15 $ 6 van het ministe-
rieel besluit van 10 augustus 1977 aangaande de over-
heidsopdrachten de werken hebben onderbroken we-
gens niet-tijdige betaling. Zij vragen dan ook schade-
vergoeding.

Het blijkt dat de aankoopcomités ook lopende onteige-
ningsprocedures ten laste van Openbare Werken heb-

ben stilgelegd, daar betalingen van de overeengeko-
men vergoedingen niet tijdig worden uitgevoerd.

Dit heeft uiteraard vertragingen tot gevolg in de reali-
satie van geplande werken en eventueel ook te betalen
schadevergoedingen.

Graag vernam ik van de geachte Minister per provincie
hoeveel facturen voor leveringen dateren uit het jaar
1989 er nog moeten worden betaald.

Wanneer zullen de nodige kredieten worden vrijgege-
ven ? Welke structurele maatregelen neemt de geachte
Gemeenschapsminister om deze gang van zaken te wij-
zigen en schadevergoedingsvorderingen of het stilleg-
gen van werken te vermijden in een nabije toekomst ?

Vraag nr. 170
van 12 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

Expresweg Gent-Oudenaarde en N 42 - Verkeers-
slachtoffers

Ik zou het zeer op prijs
te mogen vernemen :

stellen van de geachte Minister

hoeveel dodelijke verkeersslachtoffers, respectieve-
lijk zwaargewonden, er de jongste 5 jaar en jaarlijks
te betreuren vielen op de expresweg Gent-Oude-
naarde ;

hoeveel dodelijke verkeersslachtoffers, respectieve-
lijk zwaargewonden er de jongste 5 jaar en jaarlijks
te betreuren vielen op de N 42 tussen Wetteren en
Zottegem, respectievelijk tussen Zottegem en Ge-
raardsbergen ?

Vraag nr. 171
van 12 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

Wegenfonds - Personeelsbestand

Ik zou het zeer op prijs
te mogen vernemen :

stellen van de geachte Minister

1. het personeelsbestand (naar niveaus en rangen,
mannen en vrouwen, Franstaligen en Nederlandsta-
ligen) bij de oprichting en start van het Wegen-
fonds ;

2. het personeelsbestand de jongste 5 jaar (naar ni-
veaus en rangen, mannen en vrouwen, Franstaligen
en Nederlandstaligen) ;

3. het statuut of dienstverband van het personeel ;

4. het globale begrotingsbedrag van het Wegenfonds
1980 en van de jongste 5 jaar ;

de jongste jaarrekenin-55. het
gen

totale eindbedrag van
van het Wegenfonds.

Vraag nr. 172
van 12 april 1990
van de heer M. DIDDEN

Dijkverbeteringen langs de Maas - Stand van zaken

Enige tijd geleden heeft de geachte Minister mij geïn-
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formeerd over de programmatie van dijkverbeteringen
langsheen de gemeenschappelijke Maas van Limburg.

Uit dit antwoord kan ik opmaken dat beroep wordt
gedaan op de privé-sector teneinde een aantal cartogra-
fische en topografische problemen op te lossen.

Gaarne had ik vernomen welke de kostprijs is van deze
werkzaamheden alsmede de timing waarbinnen deze
werkzaamheden zullen worden uitgevoerd en beëin-
digd. Bovendien heeft de geachte Minister de intentie
het dijkenprogramma versneld af te werken. Gaarne
zou ik dan ook het verdere tijdschema van dit omvang-
rijke versterkingswerk kennen.

Is het uiteindelijk de bedoeling in 1995 dit programma
gerealiseerd te hebben ? Oorspronkelijk was dit in elk
geval de bedoeling.

Uit geen enkele informatie kan ik opmaken dat objec-
tief zal worden gerealiseerd.

Vraag nr. 173
van 17 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

Leie - Toezicht door rivierpolitie

Ik zou het zeer op prijs stellen van de geachte Minister
te mogen vernemen :

1. het aantal leden van de rivierpolitie die belast zijn
met toezicht op de Leie ;

2. de organisatie van hun toezicht ;

3. de resultaten van de jongste 5 jaar, zo mogelijk per
jaar, namelijk het aantal processen-verbaal en de
effectieve vervolgingen van inbreuken.

Vraag nr. 174
van 17 april 1990
van de heer R. VAN HOOLAND

Sas te Astene - Bediening

Vorige week besliste de geachte Gemeenschapsminis-
ter, vooral om ecologische redenen, het Sas te Astene
twee jaar lang gesloten te houden, behalve bij grote
debieten.

Vroeger was dit Sas ook al dicht tussen 15 april en 15
oktober, hetgeen niet belette dat occasionele doorvaart
mogelijk bleef.

Ik zou het zeer op prijs stellen van de geachte Minister
het volgende te mogen vernemen.

1. Op welke regeling steunde het vroegere systeem
van alternerend 6-maandelijks  sluiten en openen
van het Sas ?

2. Wanneer is de Beneden-Leie tussen Deinze en Gent
voor het laatst gebaggerd ?

3. Hoeveel kostte de bediening van het Sas te Astene
in de zomer-, respectievelijk winterperiode, op jaar-
basis ?

4. Blijft de occasionele doorvaart voortaan het hele
jaar verzekerd ? Wie zal de dienst waarnemen en
wanneer (dagen, uren enzovoort) ?

Vraag nr. 175
van 17 april 1990
van de heer J. LOONES

Grensoverschrijdend watertoerisme met Frankrijk -
Initiatieven en financiering

Bij een bezoek van afgevaardigden van het provincie-
bestuur van West-Vlaanderen aan de ,,Association
régionale pour le développement du tourisme fluvial
Nord-Pas de Calais” (ARDTF) te Armentières, druk-
ten beide instanties de wens uit de pleziervaart in hun
respectieve regio’s verder te ontwikkelen.

Woordvoerders van het Westvlaams provinciebestuur
en van de ARDTF beklemtoonden echter de noodzaak
tot promotionele samenwerking. In die zin probeert
men grensoverschrijdend te denken bij de uitgifte van
folders en brochures.

In Noord-Frankrijk kreeg het riviertoerisme recentelijk
een speerpuntfunctie toebedeeld bij de produktieop-
bouw van themavakanties. Het waterwegennet werd
daartoe uitgerust met aanlegsteigers, loopkaden en di-
verse types aanmeerplaatsen.

In eigen land mogen we herinneren aan het succesvolle
experiment van het Ministerie van Openbare Werken,
promotioneel ondersteund door Westtoerisme, waarbij
tijdens de zomermaanden 1989 op zon- en feestdagen
de sluizen en bruggen in de Westhoek werden bediend
ten behoeve van de pleziervaart. Op een eerdere par-
lementaire vraag daarover mocht ik van de geachte
Minister al een hoopgevend antwoord ontvangen.

Toch kunnen nog volgende vragen worden gesteld.

Welke initiatieven heeft de geachte Minister al ge-
nomen, of zal hij nemen, om tot grensoverschrijden-
de samenwerking te komen, gelet op de wil van
ARDTF om het riviertoerisme in Noord-Frankrijk
te bevorderen en de wens tot samenwerking met
West-Vlaanderen.

Voor welke waterlopen is samenwerking mogelijk ?

Kan de geachte Minister meedelen op hoeveel die
samenwerking is begroot. Is subsidiëring door het
Europees Fonds voor Regionale Ontwikkeling mo-
gelijk ?
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REGISTER

Vraag nr. Datum Vraagsteller Onderwerp Blz.

G. GEENS, Voorzitter van de Vlaamse Executieve, Gemeenschapsminister van Financiën en Begroting

48 03.05.1990 N. Maes Vlaams buitenlands beleid - Initiatieven en resultaten

50 14.05.1990 F. Vermeiren Inleidende manifestatie FTI - Show

711

712

N. DE BATSELIER, Vice-Voorzitter van de Vlaamse Executieve, Gemeenschapsminister van Economie, Middenstand
en Energie

36 14.03.1990 L. Vanhoren- Onderzoeks- en studieopdrachten sedert 1 januari 1989 - Overzicht
beek

728

45 25.04.1990 A. de Beul Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik door de overheid 712

46 26.04.1990 H. Suykerbuyk Studieopdrachten - Stand van zaken 713

L. WALTNIEL, Gemeenschapsminister van Ruimtelijke Ordening en Huisvesting

139

142

148

06.04.1990 M. Desutter Bescherming woning De Beir te Knokke-Heist - Stand van zaken

13.04.1990 P. Van Grember- Gronden vliegveld Oostakker-Lochristi - Definitieve bestemming
gen

23.04.1990 E. Van Rompuy Kredieten sociale huisvestingsmaatschappijen - Arrondissement
Halle- Vilvoorde

731

731

715

149

150

25.04.1990 A. De Beul Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik door de overheid

26.04.1990 J. Van Eetvelt Beschermde monumenten en landschappen - Arrondissement
Mechelen

715

716

161 17.05.1990 W. Van Durme Compost - Aanwezigheid van zware metalen 717 .

R. DE WULF, Gemeenschapsminister van Tewerkstelling

32 25.04.1990 M. Vogels

33 25.04.1990 A. De Beul

34 03.05.1990 C. Lisabeth

Arbeidskaart kandidaat-politieke vluchteling - Termijn van uitrei-
king

Publikatie Taalbeheersing in de praktijk - Gebruik door de overheid

Jobbeurzen - Wettigheid

T. KELCHTERMANS, Gemeenschapsminister van Leefmilieu, Natuurbehoud en Landinrichting

222 06.03.1990 M. Van houtte Afvalstoflendecreet  - Bevoegdheid burgemeester

262 30.03.1990 F. Brepoels Verbrandingsoven Houthalen - Gaswasinstallatie

717

718

718

732

733

0 onbeantwoord Cl aanvullend antwoord A gecoördineerd antwoord



754 Vlaamse Raad - Vragen en Antwoorden - Nr. 14 - 28 mei 1990

265 05.04.1990 A. Laridon VMZ en OVAM - Inefficiënte werking

271 12.04.1990 F. Brepoels Baggerslib uit de Schelde

273 o 13.04.1990 P. Van Grember- Gronden vliegveld Oostakker-Lochristi - Definitieve bestemming
gen

274 o 17.04.1990 R. Van Hooland Gebruik grond- en leidingwater - Aandeel bedrijven

284 27.04.1990 A. De Beul Milieu-etiket - Invoering in Vlaanderen

P. DT VAEL, Gemeenschapsminister van Cultuur

59 14.03.1990 L. Vanhoren-
beek

Onderzoeks- en studieopdrachten sedert 1 januari 1989 - Overzicht 734

61 18.04.1990 F. Vermeiren Publieke examens muziekonderwijs - Auteursrechten SABAM 719

73666 12.04.1990 H. Van Diende- Raad voor Handelspubliciteit - Code inzake handelspubliciteit
ren

67 17.04.1990 J. Valkeniers Cultureel centrum De Lijsterbes te Kraainem - Vernieuwing be-
stuurscommissie

719

6 8 17.04.1990 N. Maes Herstructurering sociaal-culturele sector - Financiering 720

D. COENS, Gemeenschapsminister van Onderwijs

114

117

119

123

125

129

136

137

138

26.03.1990 D. Vervaet

03.04.1990 A. Laridon

04.04.1990 A. Laridon

04.04.1990 A. Laridon

04.04.1990 A. Laridon

05.04.1990 W. Seeuws

05.04.1990 A. Laridon

.
05.04.1990 A. Laridon

06.04.1990 F. Dewinter

12.04.1990 N. Maes

0 12.04.1990 N. Maes

13.04.1990

0 17.04.1990 J. Valkeniers

0 17.04.1990 J. Valkeniers

0 onbeantwoord q  aanvullend antwoord A gecoördineerd antwoord

19.04.1990 E. Beysen Buitengewoon onderwijs - Overstap naar gewoon onderwijs 722

L. Vanhoren- Bekendmaking eerste summatieve toetsen voor kerstvakantie - Her-
beek oriën tering

Nederlandstalige scholen in 6 faciliteitengemeenten - Samenstelling
schoolbevolking

Franstalige scholen in 6 faciliteitengemeenten rond Brussel - Samen-
stelling leerlingenpopulatie

Franstalige scholen in faciliteitengemeenten - Aantal leerlingen en
kostprijs

Deeltijds leren - Vormingen vereist door de leerplicht

Kandidaten werkplaatsleider - Rangschikking

Toezicht buiten de school - Wettelijkheid

Open Hoger Onderwijs - Opbouw

Experimenten en vernieuwingen beroepssecundair onderwijs -
Evaluatie

ARGO-decreet - Lokale organisatie bij samengaan hoger onderwijs
en andere onderwijsniveaus

Lokale schoolraden - Kiesgerechtigden

Contacten Vlaamse Administratie met andere administraties en bui-
tenlandse instanties - Taalgebruik

Leerkrachten BL0 - honorering

Administratief personeel Gemeenschapsonderwijs - Wervings- enlof
regularisatie-examens

733

734

748

748

719

736

737

737

738

738

739

741

741

742

742

748

722

748

748
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142

143

144

145

146

147

148

153

155

157

19.04.1990

19.04.1990

19.04.1990

0 19.04.1990

20.04.1990

0 20.04.1990

0 20.04.1990 Jos Bosmans

25.04.1990

25.04.1990

25.04.1990 R. Deswaene

E. Beysen Buitengewoon onderwijs - Inschrijvingen na 1 oktober

M. Olivier Wederoproepingen in het leger - Weddeanciënniteit

E. Vankeirsbilck Sociaal abonnement - Modaliteiten voor onderwijzend personeel

A. Laridon Opvangcentrum De Haan - Rechtspositie personeel

A. Laridon Regenten in het secundair onderwijs - Statuut

Jos Bosmans Milieuproblematiek - Aandacht in het onderwijs

Problematiek van de ontwikkelingslanden - Aandacht in het onder-
wijs

M. Vogels

M. Vogels

Projecten voor milieueducatie - Aantal en aangewende middelen

Projecten voor veiligheidsopvoeding in school - Aantal en
aangewende middelen

Opleiding tot meetkundige-schatter van onroerende goederen - Inde-
ling bij het hoger onderwijs van het korte of lange type

L. VAN DEN BOSSCHE, Gemeenschapsminister van Binnenlandse Aangelegenheden en Openbaar Ambt

68 19.04.1990 W. Seeuws Jeugdwerk - Provinciale toelagen

69 19.04.1990 W.Seeuws Lokaal jeugdwerk door Vlaamse gemeenten - Subsidiëring

70 24.04.1990 G. Cardoen Taalraadgevingen door Wakkere Burger - Opportuniteit

72 27.04.1990 A.DeBeul Biodegradeerbare plastic huisvuilzakken - Opportuniteit

77 16.05.1990 H. De Loor Burgerlijke stand - Personeelsformatie

J. SAUWENS, Gemeenschapsminister van Openbare Werken en Verkeer

77

127

20.04.1990 P. Breyne Verkeerslichten Noorderring Ieper - Vertraging in de plaatsing

07.03.1990

743

743

132 08.03.1990

133 09.03.1990

148 15.03.1990

149 19.03.1990

159 03.04.199g

161 03.04.1990

1. Egelmeers Rupeldijkafsluiting op het grondgebied Rumst - Wettigheid en
veiligheid

0. Lefeber Scheldedijk te Lil10 - Werken om overstromingsgevaar te weren

M. Desutter LNG-nachtvaart te Zeebrugge - Wenselijkheid

J. Van Eetvelt Scheldedijken op het grondgebied Bornem - Prioritaire werken

P. Berben Verkoop van gronden door het Comité van Aankoop - Bestemming
van de prijs

J. Cuyvers Baggerwerken op de Dender - Evaluatie van de werkzaamheden

744

744

745

745

746

H. Van Diende- Stijging van het Scheldewater ingevolge baggerwerken - Studies
ren

747

166 0 09.04.1990 J. Loones Kusttram - Tweetalige handelsreclame 749

167 0 09.04.1990 M. De Meyer N 41 te Temse - Wegeniswerken 750

168 0 12.04.1990 M. De Meyer Herstelling Scheldebrug te Temse - Stand van zaken 750

169 0 12.04.1990 M. Desutter Betaling door Openbare Werken - Laattijdigheid 750

170 0 12.04.1990 R. Van Hooland Expresweg Gent-Oudenaarde en N 42 - Verkeersslachtoffers 750

171 0 12.04.1990 R. Van Hooland Wegenfonds - Personeelsbestand 750

722

723

724

749

724

749

749

724

725

726

742

743

726

727

728

0 onbeantwoord III aanvullend antwoord n gecoördineerd antwoord
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172  o 412.04.N90 M.  Didden Dijkverbeteringen langs de Maas - Stand van zaken 750

173 0 II’ 17.04.1990 751n’ R. Van Hooland Leie - Toezicht door rivierpolitie

174 6 17.04.1990 R. Van Hooland Sas te Astene - Bediening 751

175 0 17.04.1990 J. Loones Grensoverschrijdend watertoerisme met Frankrijk - Initiatieven en 751
financiering

176 17.04.1990 J. Loones Traject A 18 tussen Veurne en Franse grens - Stand van zaken 747

0 onbeantwoord Cl aanvullend antwoord A gecoördineerd antwoord
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